

လောကကို ရှုကျင့်သူ

ရေပြင်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ တံလျှပ်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ဤအတူ(ခန္ဓာငါးပါး ဟူသော) လောကကို ရှုကျင့်သူကို သေမင်းသည် မမြင်နိုင်။ ဤသို့ ရှုသောသူသည် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုကြကုန်၏။ ထိုသူတို့အား နောက်တစ်ကြိမ် ပဋိသန္ဓေနေ၍ သေရခြင်းသည် မရှိ တော့ပြီ။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းခရိုင် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း လမ်းပေါ်ရှိ ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားဖွင့်ပွဲကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၃

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း

စာမျက်နှာ » ၁၀

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်း အစီအစဉ်တွင် လူငယ်များ ပါဝင်လျှောက်ထားနိုင်

စာမျက်နှာ » ၄

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အကြို ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

ကျောင်းဆရာ၊ တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံကာကွယ်ရေးတာဝန်

စာမျက်နှာ » ၆

စားအုန်းဆီ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

စာမျက်နှာ » ၈

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည်

စာမျက်နှာ » ၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၌ ဆီအုန်းစိုက်ကေ လေးသိန်းကျော်ရှိပြီး လာမည့်ငါးနှစ်အတွင်း မြိတ်ခရိုင်တွင် ကေ ၅၀၀၀ ခန့် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရန်လျာထား

မြိတ် မတ် ၂၅

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးမှုကို လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော်ခန့်က စီမံကိန်းချ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လက်ရှိတွင် တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၌ ကေပေါင်း ၄၀၄၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး မြိတ်ခရိုင်တွင် လာမည့်ငါးနှစ်အတွင်း ကေ ၅၀၀၀ ခန့် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးသွားရန် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အင်ကြင်းခိုင်က ပြောကြား သည်။

မြိတ်ခရိုင်တွင် ဆီအုန်းစိုက်ကေ ၆၈၉၆၀ ခန့်ရှိပြီး အသီးဆွတ်ခူး ရိတ်သိမ်း ထုတ်လုပ်မှုဧရိယာမှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကေပေါင်း ၁၂၇၀၀၀ ခန့် နှင့် မြိတ်ခရိုင်၌ကေ ၂၃၇၀၀ ခန့်ရှိကြောင်း ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။

“ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံနိုင်စေရန်အတွက် ဆီအုန်းအဓိကဖြစ်ထွန်းတဲ့ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်၊ ဘုတ်ပြင်း၊ ကော့သောင်းတောင်ဘက်ဒေသ တွေမှာ ဆီအုန်းကို စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ □



မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ဆီအုန်းစိုက်ခင်းကို တွေ့ရစဉ်။

မြောက်

ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို ဦးလည်မသုန်ထမ်းဆောင်

“နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးဟာ အနိမ့်ဆုံးအဆင့် ပြည်သူ့လူထုကို ကာကွယ်ရန်၊ အမြင့်ဆုံးအဆင့် နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်တဲ့ ဒို့တာဝန်အရေး (၃)ပါးကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်တို့တပ်မတော်သားများဟာ ကိုယ်ပိုင်ဆန္ဒနဲ့အညီ ပုဂ္ဂလိကသဘောမဟုတ်ဘဲ အများအကျိုးအတွက် ကာကွယ်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင် နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တစ်နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မိန့်ကြားချက်တွင် အသိပေးမှာကြားထားသည်။

မျက်မှောက်ကာလဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ပြည်တွင်း ပြည်ပ အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် လမ်းမှားလှိုက်နေသော လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများသည် ဒီမိုကရေစီအရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို လူပုဂ္ဂိုလ်အရေး၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏အရေးကို ဦးတည်ပြီး တိုင်းပြည်အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးလုပ်ရပ်များအား လုပ်ကိုင်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာတွင် တိုင်းပြည်ကို မင်းမဲ့စရိုက်အဖြစ်မခံ၊ လျစ်လျူရှုမနေဘဲ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူကို အလေးထား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

တပ်မတော်အနေဖြင့် လက်ရှိတွင် အနိမ့်ဆုံးအဆင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည် အလုံးစုံပျက်စီးရေး လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိမသွားအောင် အမြင့်ဆုံးအဆင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အား အမြင့်ဆုံးအဆင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးသွားရာ၌ တပ်မတော်၏ အဓိဋ္ဌာန်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို ထာဝရဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး မပြတ်သောသတိ၊ စွဲမြဲသောသန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် တည်ဆောက်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲစေရန် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးသည် အထူးအရေးကြီးသော လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ကြာဖြစ်ပွားလာခဲ့သော ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းသွားစေရေးအတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် တပ်မတော်အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဟုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ စသည့်ကော်မတီ သုံးရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီသည် ယနေ့အထိ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ၁၆ ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားခြင်း မပြုသေးသည့် EAO များနှင့် ကိုးကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ခုနစ်ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့များနှင့် တစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း ၃၄ ကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့မှ စ၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်ပေါင်း အကြိမ် ၂၀ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တွေ့ဆုံမှုအပြီး နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက် ထုတ်ပြန်ရာတွင် ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု အသိပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

အကြမ်းဖက်အဖျက်သမားများမှာ ယခုမှပေါ်ပေါက်လာသော နိုင်ငံရေးကို ခုတုံးလုပ် အမြတ်ထုတ်လိုသည့် တောကြောင်များဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ကို အနိမ့်ဆုံးအဆင့် ရှင်းလင်းဖယ်ရှားလျက်ရှိရာ တစ်နေ့တွင် နေလာနှင်းပျောက်သဘော ရောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများသည် လွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ မွေးဖွားလာသော နိုင်ငံရေးပြဿနာဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာအဖြေရှာသွားနိုင်လျှင် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးသည် မနေ့အမြန်ရရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်သည် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အလေးအနက်တန်ဖိုးထားပြီး ဦးတည်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ အမြင့်ဆုံးအဆင့်ဖြစ်သော နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးတာဝန် ဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေး (၃)ပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် အရေးကြီးသော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဦးလည်မသုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများဖွဲ့လုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊ အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- ၅။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား အား ၂၇-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါနေ့ရက်တွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ဘောဂသီရိမီးပွိုင့်မှ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ သိုက်ချောင်းလမ်းဆုံမီးပွိုင့်အထိ ယာဉ်သွားလာမှုအား နံနက် (၀၀:၀၅) အချိန်မှ(၁၀:၀၀) အချိန်ထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်/လမ်းလွှဲ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သဖြင့် မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်သွားလာ နေကြသည့် ယာဉ်မောင်းများအနေဖြင့် ၎င်းနေ့တွင် နေပြည်တော်- ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ သိုက်ချောင်းလမ်းဆုံ မီးပွိုင့်မှ နိဗ္ဗာန်လမ်း(မြို့ပတ်လမ်း)အတိုင်း ခွာညိုပန်းအဝိုင်း အထိ၊ ၎င်းမှ ရာဇသင်္ဂဟလမ်းအတိုင်း၊ ကုမုဒြာကြာပန်းအဝိုင်း အထိ၊ ရာဇဌာနီလမ်းအတိုင်း ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ပန်းခင်းလမ်း မီးပွိုင့်-ဘောဂသီရိမီးပွိုင့်မှ တစ်ဆင့် ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းဟောင်းမှ လမ်းလွှဲမောင်းနှင်ပေးကြပါရန် သတိပေး နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

နေပြည်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၅ - ၃-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ အမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာ စောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၈,၅၀၀	၁၈,၅၀၀	၁,၆၀၈	၂၉,၇၄၈,၀၀၀
TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀					၀		၀
FMI	၈,၀၀၀	၇,၉၀၀	၃၇၅	၂,၉၇၄,၀၀၀	EFR	၂,၆၅၀	၂,၆၅၀	၃၈	၁၀၀,၇၀၀
MTSH	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၁,၁၁၆	၃,၀၇၈,၇၀၀	AMATA	၅,၁၀၀	၅,၁၀၀	၀	၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၃၄.၃
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၇၇၈.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၁၁.၁
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၁၉၅၇.၉	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၄၆၃.၄
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၇၉.၄၅	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၅.၉၆
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၅၃.၀၁၉		
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၄၂၂.၂၈		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၃.၃၃၇		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်နှင်းယုနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းခရိုင် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း လမ်းပေါ်ရှိ ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ဘုတ်ပြင်း မတ် ၂၅

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၁၃)မှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပြီးစီးသည့် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းခရိုင် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း လမ်းပေါ်ရှိ အရှည်ပေ ၁၂၀၀၊ ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ တံတားရှိ မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက် များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စောသန်းလှိုင်၊ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးများ၊ စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ တိုင်း/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်များ တက်ရောက် ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းက နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး တွင်ရှိသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အခြေခံ အဆောက်အအုံဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ လမ်း/တံတား၊ အိမ်ရာများကောင်းမွန် စေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ပြီး လုံခြုံချောမွေ့ မှသာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ကူးလူးဆက်သွယ် သွားလာနိုင်ပြီး ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ရရှိစေမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် စီမံကိန်းများ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ပြည်သူ့ ဘဏ္ဍာငွေများ လေလွင့်မှုမရှိစေရေး၊ ရေရှည်

တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရေး၊ ဒေသအတွင်း အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုရရှိစေရေးတို့အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ပထဝီနှင့် သဘာဝအတားအဆီးနေရာများ တွင် တံတားများတည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ လမ်းများ ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်ရန် ဖောက်လုပ်ပေးခြင်း၊ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြို့ပြဒေသများသာမက ကျေးလက်ဒေသများနှင့် နယ်စပ်ဒေသများပါမကျန် အချိုးညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်

ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတော ကမ်းတံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းလာသကဲ့သို့ တံတားကြီး ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဒေသခံပြည်သူများကလည်း ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း ဘုတ်ပြင်း- အုန်းတောကမ်း တံတားကမ္ဘာ့မော်ကွန်းကျောက်စာတိုင်ကို အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း ကလိန်အောင်မြို့ရှိ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

စောင့်ရှောက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ တံတားကြီးကို အောင်မြင်စွာဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ပံ့ပိုးကူညီပေးကြသော တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကြီးပမ်း

ဆောင်ရွက်ပေးကြသော ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ ကာယ၊ ဉာဏဝန်ထမ်းများကို နိုင်ငံတော် အစိုးရက ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း စသည် ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး က တံတားတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက အမှာစကားပြောကြား သည်။ ယင်းနောက် ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားဖွင့်လှစ်ပေး သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရကို ကျေးဇူးတင်ပါ ကြောင်းနှင့် တံတားကြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး အတွက် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်းတံတား အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရွှေလေး၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်း ဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေနှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး

နှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်းတံတား ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းကျောက်စာတိုင်ကို နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းက စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ကာ အမွှေးနံ့သာ ရည်များ ပက်ဖျန်းပေးပြီး တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်း ကြည့်ရှု၍ တက်ရောက်လာကြသော ဒေသခံပြည်သူ များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

ခံနိုင်ဝန်တန် ၆၀ ဖြစ်

ဘုတ်ပြင်း - အုန်းတောကမ်းတံတားသည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကော့သောင်းခရိုင်၊ ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်၊ ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း လမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး တံတားအရှည်ပေ ၁၂၀၀၊ သံကူကွန်ကရစ် တံတားအမျိုးအစားဖြစ်သည်။ တံတား၏ Foundation အပိုင်းကို Bored Pile Foundation ဖြင့်တည်ဆောက်ပြီး Super Structure အပိုင်းကို ကြိုတင်အားဖြည့် သံကူ ကွန်ကရစ်ရက်မနှင့် သံကူကွန်ကရစ် ကြမ်းခင်း တို့ဖြင့် တည်ဆောက်ထားပြီး တံတား၏ခံနိုင်ဝန်မှာ တန် ၆၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း နှင့်အဖွဲ့သည် ထားဝယ်ခရိုင် ကလိန်အောင်မြို့သို့ သွားရောက်၍ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု အခြေ အနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းထိုက်က ဒေသဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အောင်ဇေယျ ကိုကိုးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ကိုကိုးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း များနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းက ကိုကိုးပင်များ စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်း၍ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်တွင် လူငယ်များ ပါဝင်လျှောက်ထားနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ဥရောပသမဂ္ဂ (European Union)၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် Biodiversity Conservation and Management of Protected Area in ASEAN (BCAMP) နှင့် ASEAN Center for Biodiversity(ACB)တို့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်းအစီအစဉ် (Young ASEAN 5 storytellers Programme) အား ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်လိုသူလူငယ်ပညာရှင်များအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ Online Application Channel <https://aybp.aseanbiodiversity.org/yas> မှတစ်ဆင့် လျှောက်ထားနိုင်ပြီး ပါဝင်လိုသူများသည် အသက် ၁၈ နှစ်မှ အသက် ၃၅ နှစ်ကြား အာဆီယံနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။ ထို့ပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသ ဘာသာစကားနှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားတို့ကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ပြောဆိုရေးသားနိုင်၍ အစီအစဉ်အားလုံးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သူ (လူကိုယ်တိုင် ပါဝင်ခြင်း/ Online မှတစ်ဆင့် ပါဝင်ခြင်း)ဖြစ်ရမည်။

အစီအစဉ်တွင် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ လူငယ်နှစ်ဦးစီအား ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးချယ်ခံရသည့် လူငယ်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ အတွင်းရှိ အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ် (ASEAN Heritage Park-AHP) များ၌ တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များ၊ အပင်မျိုးစိတ်များ၊ သဘာဝအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးနေပုံကို ဓာတ်ပုံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ဗီဒီယိုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အနုပညာလက်ရာ ဖန်တီးမှုတစ်ခုခု (ပန်းချီ/လက်မှုပညာ) ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားဖန်တီးမှုတစ်ခုခု (ဥပမာ-ပုံရိပ်ယောင် နည်းပညာ/ ကာတွန်းအချက်အလက်များဖြင့် တင်ပြခြင်း) ဖြင့်ဖြစ်စေ အာဆီယံပြည်သူလူထုထံသို့ သတင်းမီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် ပြန်လည်မျှဝေပေးရမည်ဖြစ်သည်။

ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အာဆီယံလူငယ်များ၏ တင်ပြဖော်ထုတ်ခြင်း အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်လိုသူများအနေဖြင့် အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များကို <https://aybp.aseanbiodiversity.org/yas> တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အသေးစိတ်မေးမြန်းလိုပါက လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာန ဖုန်း ၀၉-၄၃၁၃၉၄၂၂ ထံသို့ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝဏ္ဏဇော်အား အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

ပြည့်ဝဆီများကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်နှင့် ရုရှားစီးပွားရေးအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်သည် ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီတွင် ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်နှင့် ရုရှားစီးပွားရေးအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များအား နေပြည်တော်ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဘဏ္ဍာရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ စွမ်းအင်၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ စသည့်ကဏ္ဍ

များတွင် နှစ်ဖက် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များကို အမြင်ချင်းဖလှယ်သည်။

ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ၊ ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစာချုပ်ချုပ်ဆိုရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းပေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မှုအခြေအနေများကို ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် အကြီးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အကြီးအကဲ Mr. Andrey DIANSKY ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂတို့အကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမြှင့်တင်ရေးအတွက် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် အကြီးစား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ အကြီးအကဲ Mr. Andrey DIANSKY ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်း၊ ရေထွက်ပစ္စည်း၊ သတ္တုတွင်းထွက်ပစ္စည်းများနှင့် Value added ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့နိုင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် ငွေပေး

ချေရာ၌ ဒေသတွင်းငွေကြေးစနစ်အား အသုံးပြု၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စ ရှေ့လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများ၊ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် လျှပ်စစ်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းနိုင်ရေးကိစ္စနှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှနိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်မှု ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ မြန်မာ-ရုရှား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအကြား ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စနှင့် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် စီးပွားရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ စေလွှတ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဝန်ထမ်းများအား ၂၀၂၂ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဗဟိုကော်မတီမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဝန်ကြီးဌာန မြေညီထုပ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦးက မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအနေဖြင့် တရားဘဝနာ အားထုတ်နိုင်ရန်၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုများ ပြုလုပ်လှူဒါန်းနိုင်ရန်၊

အခြားလူမှုရေးကိစ္စများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန်အလို့ငှာ ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်သစ်ကို စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ အနားယူပြီး ပျော်ရွှင်တက်ကြွစွာဖြင့် တာဝန်ကျေပွန်စွာ ရုံးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးစန်းလွင်တို့က ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များထံသို့ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ဝန်ထမ်းများကိုယ်စား ဥပဒေအရာရှိတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်တွေ့ဆုံ

သတင်းအချက်အလက်၊ နည်းပညာ၊ လေကြောင်းဆက်သွယ်ရေး၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးတို့အပါအဝင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်မှု၊ စီမံချက်လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်၏ ရုရှား-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသင်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် သတင်းအချက်အလက်၊ နည်းပညာ၊ လေကြောင်းဆက်သွယ်ရေး၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးတို့ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေး သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များ စတင်နိုင်ရေးအတွက် အလားအလာရှိသော

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာအခွင့်အလမ်း များ၊ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် စီမံချက်လုပ်ငန်း များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး ကြသည်။

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုရှား-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr.Vitaly MALIEV ဦးဆောင် သည့် အစိုးရမဟုတ်သော အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များပါဝင် သည့် အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



အခြေခံကွန်ပျူတာမွမ်းမံသင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ အနေဖြင့် ကွန်ပျူတာအခြေခံသဘောတရားများအား ပိုမိုသိရှိနားလည်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်တွင် ပြန်လည် အသုံးပြုနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် အခြေခံ ကွန်ပျူတာမွမ်းမံသင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ထုတ်ပြန်ထားရှိသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဆွေက အခြေခံကွန်ပျူတာဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို မွမ်းမံသင်တန်းအနေဖြင့် ရှစ်ပတ် ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုလို ကွန်ပျူတာသင်တန်းများမှ သင်ကြားပေးလိုက်သော ပညာရပ်များကို မိမိတို့လုပ်ငန်းခွင်ရှိ နည်းပညာ အခြေပြုလုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးရှိရှိ ပေါင်းစပ် အသုံးပြုသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ Globalization



အရ စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များသည် နည်းပညာကို အခြေပြုဆောင်ရွက်ရသည်ဖြစ်ရာ ခေတ်မီ ကွန်ပျူတာနည်းပညာရပ်များကို မဖြစ်မနေ ကြိုးစား သင်ယူတတ်မြောက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော e-Recruitment and Integrated Civil Service System (ERICSS) စီမံကိန်းတွင် ဝန်ထမ်းများအနေ ဖြင့် အခြေခံနည်းပညာများကို အမှန်တကယ် တတ်ကျွမ်းမှသာလျှင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားပေးလိုက်သော

အတတ်ပညာရပ်များနှင့် ရပ်တန့်မနေဘဲ ထပ်မံ လေ့လာသင်ယူရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နည်းပညာအခြေပြု ရုံးလုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက် ရာတွင် တိကျလျင်မြန်မှုရှိရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ သတင်းအချက်အလက်လုံခြုံမှုရှိရန်လည်း လိုအပ် သည့်အတွက်ဟန်ချက်ညီညီအလေးထားဆောင်ရွက် သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာလျှင် စီမံအုပ်ချုပ် မှု ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းအပြင် မိမိတို့ e-Government လုပ်ငန်းစဉ်များကို ချမှတ်ထားသော

မူဝါဒများအတိုင်း နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင် သည်အထိ တစ်ဦးချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်းမှ ကြိုးပမ်း အားထုတ်ရန်လည်း အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း၊ နောင်တွင်လည်း အလားတူ ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းများကို ဌာနတွင်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ ပြင်ပဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများသို့ သင်တန်းများစေလွှတ်၍ သင်ကြားပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း မှာကြားသည်။

တက်ရောက်

သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သော ဦးဆန်းမြင့်၊ သူရဦးဘိုနီနှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်း သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သင်တန်းကာလမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ မတ် ၂၄ ရက်အထိဖြစ်ပြီး e-Government နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ၊ Microsoft Office Word၊ Microsoft Office Excel၊ Microsoft Office Power Point Window Installation၊ ကွန်ပျူတာဆိုင်ရာ ပြဿနာ များနှင့် ဖြေရှင်းနည်းများ စသည်တို့ကို သင်ကြားပို့ချ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သင်တန်းသား သင်တန်းသူများသည် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရည်မှန်းချက်၊ ရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်ရန်အတွက် အဓိကကျသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်ကြရသူများဖြစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) တွင် အလယ်အလတ်အဆင့် အရာထမ်းစီမံခန့်ခွဲ မှုသင်တန်း၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းစီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့်မြင့် ဒီပလိုမာသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၅) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရတနာ သိင်္ဃာခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ တာဝန်ခံအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးတင့်၊ ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်

(အောက်မြန်မာပြည်) ပါမောက္ခချုပ် ဦးဇော်ဇော်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်သင်ကြား၊ စီမံဌာနများမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဖိတ်ကြားထား သည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အထောက်အကူပြုပေးနိုင်မည်

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန် အဖွဲ့ တာဝန်ခံအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုးတင့်က ယခုသင်တန်းကို

ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွား နေသည့်ကာလဖြစ်၍ တင်းကျပ်သည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ ခက်ခဲသည့် ကာလတွင် စည်ကမ်းရှိရှိ တာဝန်သိသိ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ၍ သင်တန်းပြီးမြောက်အောင်မြင် ခဲ့သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်လေးစားဂုဏ်ပြုလိုပါ ကြောင်း၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများသည် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရည်မှန်းချက်၊ ရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်ရန်အတွက် အဓိကကျ သည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်ကြရသူများ ဖြစ်သောကြောင့် မိမိတို့၏ စီမံခန့်ခွဲမှု အုပ်ချုပ်မှု စွမ်းရည်နှင့် ယနေ့ခေတ်၏ ပြောင်းလဲလာသည့် နည်းပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ဗဟုသုတများကိုလည်း အမြဲမပြတ် လေ့လာဆည်းပူးနေရန်လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ မိမိလက်အောက်ရှိအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ ကို မှန်ကန်တိကျသည့် ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှုများကို ချမှတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သလို မိမိအထက်အဆင့် အကြီးအကဲများကိုလည်း တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်ယူမှု တို့ဖြင့် အထောက်အကူပြုပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတော်ကို ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် စွမ်းဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော ပညာရပ်ဗဟုသုတများ သာမက နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတိုင်း သိသင့်သိထိုက်သည့် ဘာသာရပ်နယ်ပယ်အသီးသီးကိုလည်း နှံ့နှံ့စပ်စပ် သိရှိပြီး အစဉ်တိုးတက်နေအောင် ကြိုးစားကြရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင် အောင်လည်း ဆက်လက်လေ့လာဆည်းပူးသွားကြ ရန်လိုကြောင်း တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။

ထို့နောက် သင်တန်းတွင်ထူးချွန်ဆုရရှိသူများ ကို ဆုများပေးအပ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်း အောင်လက် မှတ်နှင့် အဆင့်မြင့်ဒီပလိုမာဘွဲ့လက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ သင်တန်းသား ၃၉ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၃၃ ဦး စုစုပေါင်း ၇၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြ ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၅ ရက်အထိ ရက်သတ္တပတ် ၂၀ ကြာ ပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



(၇၇) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အကြို ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

ကျောင်းဆရာ၊ တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတာဝန်

ဒေါက်တာမောင်သင်း

“နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတွင် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေမှာ တာဝန်ရှိသလောက် ကျောင်းဆရာမှာလည်း တာဝန်ရှိပေသည်။ ဤသည်မှာ ယဉ်ကျေးမှုမြင့်မားသည့် နိုင်ငံတို့၏ အစဉ်အလာဖြစ်၏။”

ဘာထရန်ရပ်ဆဲလ် ကျောင်းဆရာအလုပ်၏ အနှစ်သာရသည် အနာဂတ်၏ သာယာငြိမ်းချမ်းဖွံ့ဖြိုးသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် ပညာစွမ်းအားပြည့်ပြည့်ဖြင့် လိုက်လျောညီထွေစွာ နေထိုင်တတ်ရန်အတွက် မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီးတစ်ဆက်ကို လေ့ကျင့်ပေးခြင်းပါ။ ထိုသို့လေ့ကျင့်ရာတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူနေတတ်ရုံဖြင့် မလုံလောက်သေးပါ။ အနာဂတ်လူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် မငြိမ်းချမ်းမှု၊ ဆူပူမှုနှင့် အဓမ္မလွှမ်းမိုးမှုများမှလည်း ကင်းဝေးစေရန်အတွက် ကြိုတင်ကာကွယ် လေ့ကျင့်ပေးရမည့် တာဝန်သည် ဆရာတာဝန်ဖြစ်ပြီး ထိပ်ဆုံးတွင် ပါဝင်နေပေသည်။

ဆရာများသည် လူတစ်ဦးချင်းမှသည် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံး၏ တန်ဖိုးတက်လာအောင် လေ့ကျင့်ပေးကာ အဆင့်မြင့်သည့် ဘဝပန်းတိုင်ဆီသို့ ပို့ဆောင်ပေးနိုင်သူများဖြစ်ပါသည်။ ယင်းနှင့်အတူ တပည့်များထံတွင် ကျရောက်မည့် အန္တရာယ်ကိုလည်း ပညာစွမ်းအားဖြင့် ကာကွယ်နည်းများကို သင်ပေး လေ့ကျင့်ပေးနိုင်စွမ်းရှိသူများ ဖြစ်ကြလေ့ပါ။ ပြီးလျှင် ဘယ်သောအခါမျှ တပည့်များကို အကျိုးနည်း ဒုက္ခရောက်အောင် ပြုမူမှုကင်းကြသူများ ဖြစ်ကြပါသည်။

ထို့အတူ ကျောင်းသားများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်လူ့အဖွဲ့အစည်းကိုလည်း နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကို ပျက်စီးအောင် မပြုကြရန် အမြဲတမ်းညွှန်ပြနေသူများဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာများသည် “ဘေးရန်ဆီးကာ” ဆိုသည့် ဆရာ၏မြင့်မြတ်သည့်တာဝန်ကို ဘာထရန်ရပ်ဆဲလ် ပြောခြင်းထက် နှစ်ထောင်ချီပြီးစောကာ လိုက်နာကျင့်သုံးခဲ့ကြပါသည်။

ကျောင်းဆရာသည် တပည့်တစ်ဦးချင်းစီအား မိမိကိုယ်မိမိ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် “စိတ်ထား”နှင့် “ဉာဏ်ပညာ”ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးကာ နိုင်ငံသားများကို မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီးတစ်ဆက် အန္တရာယ်ကင်းအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။

နိုင်ငံတိုင်း၏ လွတ်လပ်ရေး၊ အချုပ်အခြာ

အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအား နောင်ယက်သူများ၏ရန်မှ ကာကွယ်ရန်အတွက် နိုင်ငံကိုချစ်၍ ကာကွယ်မည့်သူများနှင့် ကာကွယ်မည့်အဖွဲ့အစည်းများသည် ရှေးယခင်ကရော ယခုမျက်မှောက်ခေတ်မှာပါ မလွဲမသွေ ရှိခဲ့၊ ရှိဆဲနှင့် နောင်တွင်လည်း ရှိနေပါဦးမည်။ နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဟု ဆိုလိုက်လျှင် လက်နက်ကိုင် ကာကွယ်နေသူနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဖျက်ဆီးနေသူများဟုဆိုသည့် အဖွဲ့အစည်းနှစ်မျိုးကို ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့မြင်နိုင်ပေသည်။

ယနေ့ခေတ်တွင် အဆိုပါ အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့စလုံးမှ အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောင်းမနေဖူးသူဟူ၍ မရှိခဲ့ပေ။ ကျောင်းသည် လူတော်လူကောင်းများဖြစ်အောင်သာ လေ့ကျင့်ပေးရာနေရာဖြစ်သည်။ သို့သော် ကျောင်းမှမွေးထုတ်ပေးလိုက်သူများတွင် ကျေးဇူးတင်သည့် နိုင်ငံ့ကာကွယ်သည့်အဖွဲ့သည် ယူနက်စကိုက သတ်မှတ်ထားသော “မြင့်မြတ်သည့် ဝန်ထမ်း” (Noble Professional) အဖြစ် ဂုဏ်ပြုခံကာ နိုင်ငံနှင့်လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ငြိမ်းချမ်းမှုကို အသက်ပေးကာကွယ်သည့်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့် တပ်မတော်သားများ ဖြစ်လာကြပါသည်။ ဖျက်ဆီးသူအဖွဲ့ကတော့ ပြည်သူများ၏ ဒဏ်ခတ်ခြင်းကို ခံရပေသည်။

နိုင်ငံကာကွယ်ရေးအစ ပညာသင်ကျောင်းက

နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဟု ပြောလိုက်လျှင် ပြည်တွင်းပြည်ပအဖျက်ရန်များကို တပ်မတော်၊ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့များက လက်နက်ကိုင်ကာ အသက်နှင့်ရင်းပြီး ခုခံကာကွယ်နေကြသည်ကိုပဲ မြင်ကြပါသည်။ ယင်းက ဒုတိယအဆင့် ကာကွယ်ရေးဟု စာရေးသူအနေဖြင့် မြင်မိပါသည်။ ဒုတိယအဆင့်ဟု ဆိုသော်လည်း နိုင်ငံတကာမှာရော ရှေးခေတ်သမိုင်းအဆက်ဆက်မှာပါ အရေးကြီးဆုံး အခန်းကဏ္ဍအဖြစ် ပါဝင်နေပေသည်။ သို့အတွက် နိုင်ငံတိုင်း၏ ကာကွယ်ရေးအတွက် အသုံးစရိတ်သည် အမြင့်ဆုံးနေရာတွင်ရှိပါသည်။

မြန်မာတို့၏ “တပ်မတော်အင်အားရှိမှု တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ တပ်မတော်အင်အားနည်းလျှင် တိုင်းတစ်ပါး၏ အလွယ်တကူ ဗိုလ်ကျစိုးမိုးမှုဒဏ်ကို ခံရပေလိမ့်မည်။ တပ်မတော်၏ လက်နက်

အင်အားနှင့် သေနင်္ဂဗျူဟာနည်းပညာများ ပိုမိုသာလွန်သူများကသာ ကမ္ဘာ့အင်အား ချိန်ခွင်လျှာကို ကိုင်လှုပ်နိုင်စွမ်းရှိကြောင်း မျက်မှောက်ခေတ်၏ ရုရှားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့က သက်သေပြနေပေသည်။

ပထမအဆင့်ကာကွယ်ရေးက ပညာသင်ကျောင်းမှ စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ “နိုင်ငံကာကွယ်ရေးအစ ပညာသင်ကျောင်းက” ဟု ဆိုပါရစေ။ နိုင်ငံနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဖျက်ဆီးကြသူတို့သည် မွေးကတည်းက အဖျက်သမားများအဖြစ် မွေးဖွားလာကြသူများ မဟုတ်တာတော့ သေချာပါသည်။ ယနေ့ ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူတော်လူကောင်းများနှင့်

နိုင်ငံကာကွယ်သူများ၊ နိုင်ငံကို ချစ်မြတ်နိုးသူများ အများအပြား ပေါ်ထွန်းလာအောင် လေ့ကျင့်ပေးရန် လိုပါသည်။ ကျောင်းဆရာဆိုသည်မှာ “ဉာဏ်တိုက်စစ်မျိုး” များပါ။ အများဆုံး တိုက်နေသည့်နေရာကတော့ ကျောင်းဟုဆိုသည့် “ပညာရေးခံကတုတ်” ကပါ။ တိုက်နေရသည့် ရန်သူများကတော့ မျိုးဆက်တိုင်းကို ဝင်ရောက်ဖျက်ဆီးနေသည့် အထက်ပါ အဖျက်ပိုး ခုနစ်မျိုးပါ။

(က) အသိဉာဏ်ပညာ ဆင်းရဲမွဲတေမှုကို တိုက်ဖျက်နေသူများ
(ခ) မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းကို

မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းကို ပြန်ကြည့်လျှင် လူငယ်ပညာတတ်များသည် အမျိုးသားကျောင်းဆရာ (သခင်နု၊ သခင်မြ၊ ဦးသန်း၊ ဦးရာဇတ်၊ ဦးဘဝင်း၊ ဦးဖိုးကျား ...စသည်) အလုပ်ဝင်လုပ်ကြပြီး ကျွန်ပြုခံထားရမှုကြောင့် “ဘဝအလင်းရောင်မဲ့” နေသော တိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို အမျိုးသားပညာရေးဖြင့် “သခင်ဘဝအလင်းရောင်” ထွန်းညှိပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့်တစ်တိုင်းပြည်လုံး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ကြွယ်ဝလာကြပြီး နယ်ချဲ့ကိုတွန်းလှန်ခဲ့ကြကာ နောက်ဆုံးတွင် လွတ်လပ်သည့် “သခင်ဘဝ” ပြန်ရောက်ခဲ့ကြ

သူတော်စင်များဟု သတ်မှတ်ခြင်းခံရသူများလိုပဲ မျက်စိသူငယ်၊ နားသူငယ်ဖြင့် လူ့ဘဝကြီးထဲကို ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြတာပါ။ သို့သော် သူတို့သည် ကျောင်းမှထွက်သွားပြီး ဆက်လက်ရှင်သန် ဖြတ်သန်းသည့် ဘဝလမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်တွင်-

- (က) အသိဉာဏ်ပညာဆင်းရဲမွဲတေခြင်း၊
- (ခ) နိုင်ငံကြီးသားစိတ်ထား ကင်းမဲ့ခြင်း၊
- (ဂ) အကျင့်စာရိတ္တချွတ်ခြုံကျခြင်း၊
- (ဃ) အမျိုးသားရေး “စံ” များ ပျက်သုဉ်းခြင်း၊
- (င) အစွန်းရောက်မှုမြင့်မားခြင်းနှင့် တရားမျှတမှု အားနည်းခြင်း၊
- (စ) ဒီမိုကရေစီစိတ်ထားနှင့် အလေ့အကျင့်များ ခေါင်းပါးခြင်း၊
- (ဆ) ဘိုးဘွားအမွေအနှစ် ထိန်းသိမ်းရမည့် ခံယူချက် ကင်းမဲ့ခြင်း...တို့နှင့် ကြုံတွေ့ကာ တစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဝတွင်လည်း အဆိုပါ လူ့တန်ဖိုးပျက်သုဉ်းမှုများ အားကောင်းလာမှုကြောင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းကို ဖျက်ဆီးသူ အဓမ္မဝါဒီသမားများ ဘဝဆီသို့ ရောက်နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံသားများဆီတွင် အဆိုပါ အဖျက်မျိုးစေ့များ ကင်းဝေးရလေအောင် ကျောင်းဆရာများသည် ကျောင်းတွင်းတွင် ပညာစွမ်းအားဖြင့် ရှေ့တန်းမှ တိုက်ဖျက်ပေးနေသူများပါ။ အဆိုပါ အဖျက်စိစေမှုစုံဆိတ်သုဉ်းအောင် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးခြင်းကို “ပထမအဆင့်နိုင်ငံကာကွယ်ရေး” ဟု မြင်မိပါသည်။ တကယ်တော့ ကျောင်းဆရာများသည်လည်း တပ်မတော်သားများကဲ့သို့ပင် ယူနက်စကိုက သတ်မှတ်ထားသည့် “မြင့်မြတ်သည့်ဝန်ထမ်း” (Noble Professional) များပင် ဖြစ်ပါသည်။ မြင့်မြတ်သည့်ဝန်ထမ်းဟု ဂုဏ်ပြုခံဆရာများက ဂုဏ်ပြုခံထိုက်သည့် နိုင်ငံတည်ဆောက်လိုသူများ၊

ပြန်ကြည့်လျှင် လူငယ်ပညာတတ်များသည် အမျိုးသားကျောင်းဆရာ (သခင်နု၊ သခင်မြ၊ ဦးသန်း၊ ဦးရာဇတ်၊ ဦးဘဝင်း၊ ဦးဖိုးကျား ...စသည်) အလုပ်ဝင်လုပ်ကြပြီး ကျွန်ပြုခံထားရမှုကြောင့် “ဘဝအလင်းရောင်မဲ့” နေသော တိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို အမျိုးသားပညာရေးဖြင့် “သခင်ဘဝအလင်းရောင်” ထွန်းညှိပေးခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် တစ်တိုင်းပြည်လုံး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ကြွယ်ဝလာကြပြီး နယ်ချဲ့ကို တွန်းလှန်ခဲ့ကြကာ နောက်ဆုံးတွင် လွတ်လပ်သည့် “သခင်ဘဝ” ပြန်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ မျိုးဆက်သစ်များကို ဂုဏ်ရှိန်မြင့်သည့် မြန်မာဘဝဆီသို့ရောက်အောင် ယနေ့ ကျောင်းဆရာများက ဗလင်းတန်ပြည့်စုံမှုနှင့်အတူ ခေတ်မီပညာအလင်းရောင် ဆက်လက်ထွန်းညှိပေးနိုင်ရပါမည်။ သို့မှသာ မျိုးဆက်တိုင်းသည် ဉာဏ်ပညာကြွယ်ဝပြီး ဓမ္မ၊ အဓမ္မ၊ လုပ်သင့်၊ မလုပ်သင့် ခွဲခြားနိုင်ပါလိမ့်မည်။ လုပ်သင့်သည့်မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ကောင်းကျိုးကို သယ်ပိုးကြပါလိမ့်မည်။

မိမိမွေးဖွားရာနိုင်ငံကို ချစ်တတ်၊ မြတ်နိုးတတ်ပြီး ကာကွယ်ပါလိမ့်မည်။ ဉာဏ်ပညာပြည့်စုံမှုသည် မိမိနှင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်၏ ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် ကောင်းကျိုးကို သယ်ပိုးပေးပါလိမ့်မည်။ ဉာဏ်ပညာချို့တဲ့မှုသည် ကား စဉ်းစားဝေဖန်နိုင်မှုကင်းကာ ပြောသမျှ ယုံ၊ ဝါဒဖြန့်သမျှ အဟုတ်ထင်ကာ နိုင်ငံနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ဆိုးကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမှုဆီသို့ ဦးတည်သွားနိုင်ပေသည်။ မျိုးဆက်တိုင်းတွင် ထိုပြည်ဖျက်ပိုးများ မရှိရလေအောင် ကျောင်းဆရာများက ဉာဏ်ပညာကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံကို ကာကွယ်ပေးနေပါသည်။

(ခ) နိုင်ငံကြီးသား မွေးထုတ်ပေးနေသူများ လူ့ဘောင်အသိုင်းအဝိုင်း၏ ငြိမ်းချမ်းမှု သာယာမှု ဖွံ့ဖြိုးမှုရှိစေရန်အတွက် စာမျက်နှာ ၇ သို့ ✨

နိုင်ငံသားများဆီတွင် အဆိုပါအဖျက်မျိုးစေ့များ ကင်းဝေးရလေအောင် ကျောင်းဆရာများသည် ကျောင်းတွင်းတွင် ပညာစွမ်းအားဖြင့် ရှေ့တန်းမှ တိုက်ဖျက်ပေးနေသူများပါ။ အဆိုပါ အဖျက်စိစေမှုစုံဆိတ်သုဉ်းအောင် သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးခြင်းကို “ပထမအဆင့်နိုင်ငံကာကွယ်ရေး” ဟု မြင်မိပါသည်။ တကယ်တော့ ကျောင်းဆရာများသည်လည်း တပ်မတော်သားများကဲ့သို့ပင် ယူနက်စကိုက သတ်မှတ်ထားသည့် “မြင့်မြတ်သည့်ဝန်ထမ်း” (Noble Professional) များပင် ဖြစ်ပါသည်။ မြင့်မြတ်သည့်ဝန်ထမ်းဟု ဂုဏ်ပြုခံဆရာများက ဂုဏ်ပြုခံထိုက်သည့် နိုင်ငံတည်ဆောက်လိုသူများ၊ နိုင်ငံကာကွယ်သူများ၊ နိုင်ငံကို ချစ်မြတ်နိုးသူများ အများအပြားပေါ်ထွန်းလာအောင် လေ့ကျင့်ပေးရန်လို

★ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ယင်းလူ့အဖွဲ့အစည်းဝင်တိုင်းတွင် “နိုင်ငံကြီးသားစိတ်ထား” ဆိုသည့် မိမိကိုမွေးဖွားပေးသည့် ရေ၊ မြေနှင့် နိုင်ငံကို ချစ်စိတ်၊ ကာကွယ်လိုစိတ်များ ပိုင်ဆိုင်ရပါမည်။ မိမိမွေးဖွားရာဒေသ၏ နိုင်ငံသားများဖြစ်ရသည်ကို ဂုဏ်ယူတတ်ကြသူများ ဖြစ်ပါသည်။ ဤစိတ်ထားများနှင့်အတူယှဉ်တွဲ၍ တာဝန်သိမှု၊ တာဝန်ယူမှု၊ ဥပဒေနှင့် စည်းကမ်းကို ရိုသေလိုက်နာမှုနှင့် ကိုယ်ချင်းစာတရားများနှင့် ပြည့်စုံရပါမည်။ “ပရဟိတ” စိတ်ထား ပိုင်ဆိုင်ရပါမည်။ ထို့အပြင် မိမိနိုင်ငံနှင့် လူမျိုးကို နိမ့်ကျတာ မခံချင်စိတ်၊ မြင့်တင်လိုစိတ်များ ပြည့်လွှမ်းနေဖို့ လည်း လိုပါသည်။

ထိုသို့ မြင့်မြတ်စိတ်ထား ပိုင်ဆိုင်သူများ ဖြစ်လာစေရန် ကျောင်းဆရာများက မျိုးဆက်တိုင်းကို ကျောင်းသားဘဝမှာကတည်းက မဖြစ်မနေ လေ့ကျင့်ပေးရပါလိမ့်မည်။ သို့မှသာ မျိုးဆက်သစ်များတွင် ကြီးနိုင်ငံယဉ်ကျေးမှု၊ အတ္တကြီးသူ၊ ရန်လိုစိတ်ကြီးသူ၊ စာနာစိတ်မရှိသူ၊ အရာရာကို အဆိုးမြင်တတ်သူ၊ စည်းကမ်းမဲ့၊ တာဝန်မဲ့သူစသည့် မိမိနိုင်ငံနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကို ဖျက်ဆီးမည့် ဗီဇဆိုး၊ ဗီဇညွှန်များအားလုံး ပျောက်ဆုံးသွားကာ လူ့အဖွဲ့အစည်းလည်း အန္တရာယ်ကင်းပြီး ငြိမ်းချမ်းမှုအပေါင်းနှင့် ပြည့်ဝလာပါလိမ့်မည်။

(ဂ) မျိုးဆက်တိုင်းကို စာရိတ္တမဏ္ဍိုင် မြှင့်တင်ပေးနေသူများ

လူတန်ဖိုးမြင့်တက်ခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုတိုင်းတာသည့် “စံပေတ” များထဲတွင် “စာရိတ္တပေတ”သည် ရှေးအကျဆုံးနှင့် ခေတ်အမီဆုံးမို့ ယနေ့တိုင် ထိပ်ဆုံးကထားပြီး တိုင်းတာနေဆဲပါ။ လူ့သမိုင်းတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ အတူယှဉ်တွဲပါလာသည်ကတော့ “ကြံ့ခိုင်တဲ့စာရိတ္တမဏ္ဍိုင်” ဖြစ်ပါသည်။ သူကသာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစစ်အမှန်ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်စွမ်း ရှိလို့ပါ။ “ပညာရေးဟာ နိုင်ငံတော်၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ပါ။ ပညာရေး၏ အနှစ်သာရ၊ ပညာရေး၏ အဆုံးစွန်ဆုံးပန်းတိုင်ဟာ အကျင့်စာရိတ္တပျိုးထောင်ရေး” ပါတဲ့။ ဂရိတေးခေါ်ပညာရှင်ကြီး “ပလေတို” ၏ အဆိုပါ။ မြန်မာ့ပညာရေးမှာ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီပြီး ကျင့်သုံးခဲ့သော “ဗလင်းတန်” ခိုင်မာရေးများထဲမှ “စာရိတ္တဗလ” ကြံ့ခိုင်ရေးကို ရှေ့ဆုံးတွင်ထားပြီး လေ့ကျင့်ပေးနေပါသည်။ “ကလေးများကို စာရိတ္တဖွံ့ဖြိုးအောင်၊ ခိုင်မာအောင်လေ့ကျင့်မပေးဘဲ “ဝိဇ္ဇာ၊ သိပ္ပံ ပညာရပ်” သက်သက်ကိုသာ သင်ပေးလိုက်ရင် “လူတန်ဖိုးအစစ်” ကို ချန်ထားခဲ့တာမို့ ပညာရေးရဲ့ အဓိကတာဝန်ကို ကျောင်းဆရာများက မျက်ကွယ်ပြုလိုက်တာပါ” ဟု ဘာဝရန် ရုပ်ဆဲလ်က ၂၀ ရာစု အလယ်တွင် ပြောခဲ့ပါသည်။

ထို့ပြင် လူ့သမိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော စစ်ပွဲများအားလုံး၏ တရားခံသည် စာရိတ္တမဏ္ဍိုင် ချို့ယွင်းမှုပါဟု ပညာရှင်များက ဆိုပါသည်။ ကျောင်းဆရာများသည် စာရိတ္တခိုင်မာသော ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းမှု

ပြည့်လျှမ်းသည့် နိုင်ငံ၏အုတ်မြစ်ကို ချနိုင်စွမ်းရှိမှသာ နိုင်ငံကို ကာကွယ်နေသည့် “ကျောင်းဆရာဘဝ” ကို ရောက်ကြမှာပါဆိုသည်ကို သတိချပ်စေချင်ပါသည်။ သို့ပါ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် “စာရိတ္တ၊ ပြည့်သူ့နီတိနှင့် လောကနီတိ” သင်ရိုးများကို စာမေးပွဲမှတ်ဖြင့် အတန်းအောင်ပေးခြင်းတွင် မပါဝင်သော်လည်း နိုင်ငံနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် ငြိမ်းချမ်းမှုကို ဖြစ်ထွန်းစေမည့် လူတန်ဖိုးအနှစ်သာရများဖြစ်၍ အထူးအလေးထားကာ သင်ကြားပေးရပါမည်။

(ဃ) အမျိုးသား “စံ” တွေကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်နေသူများ

ပညာရှင်များ ယနေ့တပ်လှန့်နေသည်ကတော့ ကမ္ဘာ့လူမျိုးစုငယ်လေးများ အလျင်အမြန် ပျောက်ကွယ်နေပါပြီ။ ထိန်းသိမ်းကြပါတဲ့။ လူမျိုးခြားများနှင့် သွေးနှောပြီး လူမျိုးခံရရှိမဟုတ်ပါ။ လူမျိုးတစ်မျိုးဟု သတ်မှတ်နိုင်သည့် “အမျိုးသားစံ” များဖြစ်ကြသည့် ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ အနုပညာ၊ ဂီတ၊ ရိုးရာဓလေ့နှင့် ဝတ်စားဆင်ယင်မှု စသည်တို့အားလုံး ပျောက်ဆုံးကုန်လို့ပါ။ အရှေ့တိုင်းဆိုလျှင် အနောက်တိုင်းယဉ်ကျေးမှုက နည်းမျိုးစုံနှင့် ထိုးဖောက်ပြီး ဖျက်ဆီးခြင်းကို ခံနေရပါသည်။

ထို့အတူ ဘာသာစကားကြီး ငါးမျိုး (တရုတ်၊ အာရေဗျ၊ ဟင်ဒီ၊ အင်္ဂလိပ်နှင့် စပိန်) တို့က ဝါးမျို၍ ကမ္ဘာ့ဘာသာ စကားငယ်ပေါင်း နှစ်စဉ် (၁၀၀) ခန့် ပျက်သုဉ်းမည့်အန္တရာယ်နှင့် ရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ အမျိုးသားရေးကိုယ်ခံစွမ်းအားနည်းသော ဒေသများ

တွင် လူမျိုးစုငယ်များ၏ “စံ” များ အလျင်အမြန်ပျောက်ဆုံးနေသည်ကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် တွေ့ရပါသည်။

“ကျောင်းဆရာသည် ယဉ်ကျေးမှုကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မြှင့်တင်ပေးရန် တခြားလူတန်းစားထက် ပိုတာဝန်ရှိသူများပါ။” ထို့ကြောင့် ယဉ်ကျေးမှုကို ကိုယ်တိုင်ကလည်း ချစ်တတ်၊ မြတ်နိုးတတ်ပြီး မြှင့်တင်နိုင်သည့် ပညာနှင့် အသိဉာဏ် ဝမ်းစာနှင့်လည်း ပြည့်စုံရပါမည်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ပျက်သုဉ်းမည့် အန္တရာယ်ကို တားဆီးကာကွယ်ရန် အတွက် မိမိနိုင်ငံနှင့် လူမျိုးများ၏ “ယဉ်ကျေးမှု ဝိသေသစံ” များကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတတ်အောင် ကျောင်းဆရာများက မြန်မာတိုင်းရင်းသား မျိုးဆက်သစ်များကို မလွဲမသွေ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန် တာဝန်အရှိဆုံးအချိန်ရောက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။

“အမျိုးသားစံ” ကို မြတ်နိုးမှု ကင်း၍ တိုင်းတစ်ပါး၏ ခေတ်သစ်ကျူးကျော်မှုဖြစ်သည့် သူတို့၏ယဉ်ကျေးမှုကို အထင်ကြီးလာအောင် လုပ်ဆောင်ကာ ကျွန်တော်တို့ဆီတွင် ထိုအထင်ကြီးမှုများသည် ရောဂါအသွင်ဆောင်လာပြီဆိုလျှင် မိမိနိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုသာမက အချုပ်အခြာအာဏာ၊ လွတ်လပ်ရေးကိုပါ ဖျက်ဆီးရန် ဝန်မလေးသူများ ဖြစ်လာပါလိမ့်မည်ဆိုသည်ကို ဆရာများက ပညာမျက်စိဖြင့် မြင်အောင်ကြည့်ပြီး ကာကွယ်ပေးထားရန် လိုအပ်ပါလိမ့်မည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှု မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှု မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ဗဟိုသင်တန်းကျောင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်သန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးသန်းနိုင်ဦး၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် လုပ်ငန်းများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများ၊ သင်တန်းနည်းပြများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းများ အထူးသဖြင့် အလုပ်စတင်ဝင်ရောက်လာသည့် ဝန်ထမ်းများအတွက် ကွန်ပျူတာ အကြောင်းကို အခြေခံကျကျ စတင်သိရှိနားလည်စေလိုပြီး အသုံးပြုရမည့် Software များ၊ Application များကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ သိရှိအသုံးပြုသွားနိုင်စေရေး၊ ရုံးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို

IT နည်းပညာအသုံးပြုပြီး ထိရောက်မှန်ကန် မြန်ဆန်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေး စသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကောင်းများဖြင့် သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းတက်ရောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် သင်တန်းသားများအနေဖြင့် သင်ကြားပေးခဲ့သည့် ဘာသာရပ်များနှင့် ယခင်ရှိပြီးသော လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ၊ ဗဟုသုတများ

ပေါင်းစပ်၍ ရှာဖွေစုဆောင်း လေ့လာသင်ယူနိုင်စွမ်း ရှိမှု၊ ဝေဖန်ဆန်းစစ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်နိုင်မှု စသည့် အရည်အချင်းများနှင့်အတူ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရုံးစာများကို စနစ်တကျ ပြုစုတင်ပြနိုင်မှု၊ စာရင်းဇယားများကို တိကျမှန်ကန်စွာပြုစုနိုင်မှု၊ အထက်အဆင့်ဆင့်သို့ ရှင်းလင်းတိကျစွာ တင်ပြအစီရင်ခံနိုင်မှု စသည့် ကျွမ်းကျင်မှု အရည်အသွေးကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ပြီး အကျိုးရှိရှိ ကိုယ်စွမ်းညစ်စွမ်းရှိသမျှ အသုံးချ၍ လုပ်ငန်းခွင်တွင် ကျွမ်းကျင်စွာဆောင်ရွက်ကြစေရေးနှင့် မိမိတို့၏ရိုးသား အရည်အသွေးကို ပိုမိုတိုးတက်စေရန် ကြိုးစားရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းခွင်အသီးသီးကို ပြန်ရောက်သည့်အခါ သင်တန်းမှရရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများကို လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်မှာ အကျိုးရှိရှိ အသုံးချဆောင်ရွက်သွားစေရေးနှင့် ရပ်တန့်မနေဘဲ လက်ရှိ သင်ကြားခဲ့မှုများအပေါ် အခြေခံပြီး အချိန်နှင့်အမျှ တိုးတက်နေသည့် IT နည်းပညာကို ဆည်းပူးလေ့လာကြရန်၊ မိမိတို့မှတစ်ဆင့် ဆင့်ပွားပညာများ ဖြန့်ဝေသွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သင်တန်းတွင် ထူးချွန်ဆုရရှိခဲ့သည့် သင်တန်းသားများအား ဂုဏ်ပြုဆုများကိုလည်းကောင်း၊ သင်တန်းသားများအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို လည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ရုရှား-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအသင်း၏ စီမံကိန်းမန်နေဂျာနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရုရှား-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အသင်း၏ တို့ပြန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် Mr. Ilia Myanmar Disaster Response Team သင်တန်းဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်မှု၊ Social Work Institute တစ်ခု ထူထောင်ရန် လိုအပ်နေမှုတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ခိုင်မာသောအဖွဲ့အစည်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးဌာန ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ “ခရီးသွား လုပ်ငန်းနှင့် ခိုင်မာသော အဖွဲ့ အစည်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပ သော အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။



တက်ရောက်
အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ဝန်ကြီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွား လုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ တာဝန် ရှိသူများ၊ တက္ကသိုလ်/ကောလိပ် များမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ နယ်ရုံးခွဲ များမှ ရုံးခွဲတာဝန်ခံများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများက အွန်လိုင်း မှ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၏ အရေးပါမှုမှာ အဓိကဖြစ်သောကြောင့် ဖွဲ့စည်း ထားရှိပြီးဖြစ်သော ခရီးသွား လုပ်ငန်းအသင်းအဖွဲ့များ အနေ ဖြင့် အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရန်ဝင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား လာရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးလှိုင်ဦး၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မေလှဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွား လုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ အကြီးတန်း အကြံပေး ဒေါ်ကြည်ကြည်အေး တို့က ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

တင်ပြဆွေးနွေး
ထို့နောက် ဆွေးနွေးမှုများ အပေါ် အဖွဲ့ လေးဖွဲ့ခွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်ကြေညာချက် များနှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ကော်မတီအဆင့်ဆင့် ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ခရီးသွား ဧည့်သည်များ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အနာဂတ် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ စသည့် ခေါင်းစဉ်များအပေါ် အဖွဲ့ လေးဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များက တင်ပြ ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာ ကြသူများက မေးမြန်းဆွေးနွေး ကြသည်။ ယင်းနောက် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ၏ သဘာပတိ ဒုတိယ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးဝင်း ညွှန်က ထွက်ပေါ်လာသောရလဒ် များအပေါ် အကျဉ်းချုပ်ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြား ကာ ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသူများအား ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။

လက်ခံတွေ့ဆုံ
ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးဌာန နီလာအစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မှ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး အေဂျင် စီ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန၏ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး မစ္စတာ ဆာဂေအီလ်ဗာဆီလီဗ်နှင့် အဖွဲ့ အား လက်ခံတွေ့ဆုံကာ ရုရှား- မြန်မာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လေကြောင်း လိုင်းပြေးဆွဲရေး၊ အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ခရီးသွားကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရှိ ခရီးစဉ်ဒေသများသို့ ရုရှား ခရီးသွားဧည့်သည်များ လွယ်ကူ အဆင်ပြေစွာ လည်ပတ်နိုင်ရေး တို့ကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် ဥရောပအာရှစီးပွား ရေးကော်မရှင်၏ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့မှ Russian Association for

Friendship & Cooperation with Myanmar ၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဗစ်တလေမာလီဖိုနှင့်အဖွဲ့ အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ကူညီပေးစေလို
တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် ရုရှား ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်သည့် အခါတွင် ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစွာ လည်ပတ်နိုင်ရေး၊ တည်းခို နေထိုင်ရေးတို့ကို ဆက်စပ်ဌာန အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွား လုပ်ငန်း အတွက် အရေးပါသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ဧည့်ဝန်ဆောင်မှု သင်တန်းများ၊ ရုရှားဘာသာစကား သင်တန်းများကိုလည်း ဖွင့်လှစ် ရေးအတွက် ကူညီပေးစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က မိမိတို့ အနေဖြင့် ရုရှားခရီးသွားများ ပိုမို ဝင်ရောက်လာရေးအတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွား လုပ်ငန်း လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ် သောသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ကူညီပံ့ပိုးပေး သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံခရီးသွား လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA(ဗဟို)က ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း ကြေညာချက်

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် (၈)ရက်၊
၂၀၂၂ - ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၄)ရက်
အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အန်တိုနီဘလင်ကင်က မြန်မာ့တပ်မတော်အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းတွင် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုနှင့် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ် ကျူးလွန်သည့် ရာဇဝတ်မှုများကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်းကို ၂၀၂၂-ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၁) ရက်နေ့တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ ဝါရှင်တန်မြို့ရှိ ဟိုလိုကော့စ် အထိမ်း အမှတ်ပြတိုက်၌ ပြောဆိုခဲ့ခြင်းသည် လွန်စွာမှားယွင်းသော ပြောဆို ချက် ဖြစ်ပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံသည် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုကို တားဆီးရန်နှင့် ပြစ်ဒဏ်ပေးရန် နိုင်ငံတကာစာချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ပဋိညာဉ် အောက်ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး၏ စာချုပ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာကတိကဝတ်များကို အပြည့်အဝ လေးစားလိုက်နာလျက်ရှိပြီး၊ စွပ်စွဲချက်နှင့်ပတ်သက်၍ မည်သည့် အခါမှ ကျူးလွန်ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ယခင်ကလည်း မပြုလုပ်ခဲ့ပါ။ နောင်ကို လည်း ပြုလုပ်မည် မဟုတ်ပါ။ ယခုကဲ့သို့ တစ်ဖက်သတ် မှားယွင်းစွာ စွပ်စွဲပြောဆိုခြင်းအား ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်းကြီး YMBBA (ဗဟို)က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း
YMBBA(ဗဟို)

စားအုန်းဆီ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျ စရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို အပတ်စဉ် ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိရာ မတ် ၂၁ ရက် မှ ၂၈ ရက်အတွက် အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို ငွေကျပ် (၅၆၆၀ - ၆၃၇၅ ကျပ်) ထုတ်ပြန်ထားရှိသည်။
ယခုအပတ်အတွင်း နိုင်ငံတကာတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လက်ရှိ အခြေအနေများအရ ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများ တွင် စားအုန်းဆီဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာပြီး တစ်ပတ်အတွင်းဖြစ်ပေါ် ခဲ့သည့် FOB ဈေးနှုန်းများအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်မှုအရ မတ် ၂၈ ရက်မှ ဧပြီ ၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်း ဈေးနှုန်းမှာ ယခင်အပတ်ထက် တစ်ပိဿာလျှင် ၇၅ ကျပ်ခန့် လျော့နည်း ခဲ့ပြီး စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် (အနိမ့်ဆုံး ၅၅၅၅ ကျပ်မှ အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် ၆၃၀၀) ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။
အဆိုပါ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာန၏ Website: www.doca.gov.mmနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

□ ရှေ့ဖူးမှ

ထိထိရောက်ရောက် စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုကိုလည်း အကျိုးရှိစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်း၊ လိုအပ်တဲ့စက်ရုံများ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခြင်း အားဖြင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ လျော့နည်းပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံစေနိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေ လျော့ချနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ခရိုင်ဦးစီးမှူးက ပြောသည်။ ဒေသခံတောင်သူများနှင့် ကုမ္ပဏီများမှ ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို ထိထိရောက်ရောက် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ပါက စတင်စိုက်ပျိုးချိန်မှ ငါးနှစ်ခန့်ကြာသည့်အခါ စီးပွားဖြစ် ဆွတ်ခူးနိုင်မည်ဖြစ်ရာ သုံး၊ လေးနှစ်ခန့်အကြာတွင် အရင်း ကျောက နောက်ထပ်နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော်ခန့်အထိ ဝင်ငွေများရရှိမည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ လုပ်ကိုင် လိုသူများအား ဖိတ်ခေါ်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဆီအုန်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် သင်တန်း များကို အဆင့်လိုက်သင်ကြားပေးပြီး နည်းပညာများကိုလည်း စဉ်ဆက် မပြတ် ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြင့်ဦး(မြိတ်)

နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း(ဆိုက်ခေါင်)၌ သတင်းအမှားအမှန်ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်း(ဆိုက်ခေါင်)၌ သတင်းအမှားအမှန် ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေး၊ Social Media အသုံးပြု ရာတွင် ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါသင်တန်းကျောင်း စုပေါင်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး

ဦးစီးဌာနမှ ခေတ္တမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောမောင်ဗွေက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆီဆိုင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးမိုးလွင်က မူးယစ်ဆေးဝါး အကြောင်းနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေတတ် သော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် ပြစ်မှု ပြစ်ဒဏ်ကို လည်းကောင်း၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကြီးဒဲရယ်က သတင်း အမှားအမှန်များ၊ လုပ်ကြံသတင်းများကို ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရန်နှင့် Social Media များ

တွင် နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဖြန့်ဝေနေသည့် လုပ်ကြံသတင်းများကို ရှောင်ရှားတတ်စေရန် အသိပညာပေးဟောပြောသည်။
အဆိုပါ ဟောပြောပွဲသို့ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်း(ဆိုက်ခေါင်)မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီ တင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ဖြင့် ပြည်သူများ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှရည်ညွှန်းငွေလွှဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၉ သန်းဖြင့် စက်သုံးဆီမှာယူတင်သွင်းခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ ၂၆ ခုမှ ဒီဇယ်ဆီဂါလန် ၁၂ ဒသမ ၅၄ သန်းခန့်ကို အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး မတ် ၂၆ ရက်တွင် ကုမ္ပဏီ နှစ်ခုမှ တိုင်းဒေသကြီးများရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် စုစုပေါင်း ၁၀ ဆိုင်တွင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ဒီဇယ် ဆီများကို ရေနံထွက်ပစ္စည်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသောရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းအတိုင်း

ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နေ့စဉ် ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း၏ www.mpta.org.mm တွင် နေ့စဉ်ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒီဇယ်ဆီများကို တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အလိုက် သတ်မှတ်စက်သုံး ဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်း မရှိပါက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည် စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဖုန်း ၀၉-၆၆၄၀၇၅၆၈၃၊ ၀၉-၆၆၄၅၉၆၃၂၇၊ ၀၉-၆၆၇၅၃၅၉၄၃၊ ၀၉-၆၆၇၅၃၂၀၈၂၆ ၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း ၀၁-၂၅၀၇၂၀၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း ဖုန်း ၀၉-၄၂၀၀၆၇၉၄ တို့ကို ဆက်သွယ် တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသော စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ၏ စာရင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်
၁	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၂
၂	နေပြည်တော်	၁
၃	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၄
၄	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၃
	စုစုပေါင်း	၁၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Style San Trading Enterprise Co.,Ltd	Petro K Pyawbwe	မိုင်တိုင်အမှတ်-၃၂၈၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်
		Petro K Yinmarbin	မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီးအဝေးပြေးလမ်း၊ သာစည်မြို့နယ်

နေပြည်တော်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Style San Trading Enterprise Co.,Ltd	Petro K Tatkon	မိုင်တိုင်အမှတ်- ၂၇၂ ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Style San Trading Enterprise Co.,Ltd	Petro K Oktwin	ရန်ကုန်-မန္တလေးအဝေးပြေးလမ်း၊ အုတ်တွင်းမြို့နယ်
		Petro K Yedashe	ရန်ကုန်-မန္တလေးအဝေးပြေးလမ်း၊ ရေတာရှည်မြို့နယ်
		Petro K Shwedaung	ရန်ကုန်-ပြည်အဝေးပြေးလမ်း၊ ရွှေတောင်မြို့နယ်
		OK HT00-(1)	ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ အိမ်ခြေလေးဆယ်ကျွေးရွာအုပ်စု၊ မလေးစုကျေးရွာ၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Style San Trading Enterprise Co.,Ltd	Petro K Pathein	ပုသိမ် - မုံရွာ - ရေး အဝေးပြေးလမ်းမကြီး
၂	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co	YKK-Maubin	မြို့ရောင်လမ်းနှင့်ဘုရားလမ်းထောင့်၊(၂)ရပ်ကွက်၊ မအူပင်မြို့။
		YKK-Dedaye	ဒေးဒရဲတံတားအနီး၊ ချဉ်းကပ်လမ်း၊(၂)ရပ်ကွက်၊ ဒေးဒရဲမြို့။

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။
မတ် ၂၆ ရက် (စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ်အတွဲ (၅၄)၊ အမှတ် (၁၃) ၌ ခေါင်းဆောင်ပီသစွာ နေထိုင်ပြုမူတတ်သော ပေစီနှင့်သူငယ်ချင်းအပေါ် အထင်လွဲမှားနေသော ပုပုတို့အကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ပုပုပါဝင်သည့် စေတနာ” မျက်နှာဖုံးဇာတ်လမ်း၊ အတတ်ပညာနှင့် အရာဝတ္ထုများကို သူ့နေရာနှင့်သူ လိုက်ဖက်ညီစွာ ဆောင်ရွက်သင့်ပုံအကြောင်းကို ဗဟုသုတရဖယ်ရေးဖွဲ့ထားသည့် “စူးနေရာစူး ဆောက်နေရာဆောက်” သုတဆောင်းပါး၊ ကလေးများကို သင်ကြားပြသရာ၌ နည်းလမ်းမှန်မှန်ဖြင့် ပြောဆိုဆုံးမသင့်ကြောင်းကို “အမွေလေးရရင့်ဖြိုး” နှစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ အကျင့်စရိုက်မကောင်းမွန်ပါက မိတ်ဆွေကောင်းများ ဆုံးရှုံးရပုံကို ပညာပေး တင်ဆက်ထားသည့် “အကျင့်စရိုက်” ပုံပြင်၊ ဖြတ်ထိုးညာဏ်ကောင်း၍ သူတစ်ပါးအပေါ် အနိုင်ယူတတ်သော ဖောင်းဖောင်းအကြောင်းကို သရုပ်ဖော်ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ဖောင်းဖောင်းရဲ့ နှစ်ရွက်ပေါင်း” တစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ ကလေးများအနေဖြင့် သူငယ်ချင်းများကို ပေါင်းသင်းရာ၌ ကောင်းမွန်သည့်သူများကိုသာ ပေါင်းသင်းရန်နှင့် လမ်းမှားသို့ ရောက်နေသော သူငယ်ချင်းတို့ကို လည်း



လမ်းမှန်သို့ရောက်အောင် ပြုပြင်ပေးသင့်ကြောင်း တင်ဆက်ထားသည့် “ရှောင်ရှားမူးယစ် ဘေးကျိုးဖြစ်” ဝတ္ထု၊ သူတစ်ပါးကို မကောင်းကြံပါက မိမိတွင်လည်း ဒုက္ခရောက်နိုင်ပုံကို အတုယူဖွယ် ပညာပေးတင်ဆက်ထားသည့် “ဖိုးပုနဲ့ ဖိုးစိန်” နှစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ မိမိဒုက္ခရောက်မည့်အရေးကို ကြိုတင်မမြင်ဘဲ အစားအစာကိုသာ မက်မောမိ၍ ဒုက္ခရောက်ရသော ကျိုးအကြောင်းကို တင်ဆက်ထားသည့် “လောဘ၏သားကောင်” နှစ်မျက်နှာ ကာတွန်း၊ ကြိယာဝိသေသနအကြောင်းကို ဥပမာဝါကျများဖြင့် တင်ဆက်ထားသည့် ဆရာ KML ၏ “ရွှေသွေးအင်္ဂလိပ်သဒ္ဒါ” အင်္ဂလိပ်စာသင်ခန်းစာကဏ္ဍ၊ ရွှေသွေးတို့ လက်ရာကဏ္ဍနှင့် ကဗျာကဏ္ဍတို့အပါအဝင် ကဏ္ဍစုံလင်စွာ ထွက်ရှိပြီဖြစ်ရာ တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၄၀၀ ဖြင့် စာပေဗိမာန်စာအုပ် အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုလျော့နည်းလာချိန်တွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်

ပဲခူး မတ် ၂၅
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နောက်ဆက်တွဲ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍများ နှောင့်နှေးခဲ့ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုလျော့နည်းလာချိန်တွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ပိုမိုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ပြောကြားသည်။
ပဲခူးမြို့ တော်ခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားတွင် ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပထမလှိုင်းမှ စတင်လှိုင်းထိ အောင်မြင်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည် အစိုးရ၊ ပြည်သူနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် မိမိဆန္ဒအလျောက် အားဖြည့်ပါဝင်ပေးကြသည့်



ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ တစ်ဦးတစ်ယောက်စီတိုင်းကို အသိအမှတ်ပြုဂုဏ်ယူကြောင်း၊ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကို အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပဲခူး၊ တောင်ငူ၊ ပြည်၊ သာယာဝတီ ခရိုင်တို့မှ ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်း တာဝန်ခံလေးဦးအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်သည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပထမလှိုင်းမှ စတင်လှိုင်းအထိ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီစီအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် လက်တွဲ၍ ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်းနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ၁၃၉ ဖွဲ့၊ လူဦးရေ ၂၄၄၉ ဦးတို့က ပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဥပဒေ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် (၄ / ၂၀၂၂)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၉ ရက်

(၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၅ ရက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း(၁)

အမည်၊ သက်ဆိုင်ခြင်းနှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေသည် မည်သည့်ဒေသတွင်မဆို ရောက်ရှိနေသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်စေရမည်။

၃။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါ အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်-

(က) အစိုးရအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။

(ဂ) ရဲတပ်ဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ ဖွဲ့စည်းပုံအရ ဖွဲ့စည်းထားသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၊ တပ်ဖွဲ့နှင့် ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများလည်း ပါဝင်သည်။

(ဃ) ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံ ဆိုသည်မှာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ညှိနှိုင်းပြီး ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အစိုးရအဖွဲ့က အတည်ပြုသော မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ ဖွဲ့စည်းပုံကို ဆိုသည်။

(င) တပ်ဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအရ ဖွဲ့စည်းထားသည့် နယ်ခြားစောင့်ရှောက်မှု အဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် သီးခြားလုပ်ငန်းတာဝန်ဆောင်ရွက်ရန် ဖွဲ့စည်းထားသည့် တပ်ဖွဲ့များကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အဆိုပါတပ်ဖွဲ့များ၏ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ဖွဲ့ခွဲများ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့များလည်း ပါဝင်သည်။

(စ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ဆိုသည်မှာ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံပါ ရာထူးတစ်ခုခုတွင် ခန့်ထားခြင်းခံရသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(ဆ) ရဲချုပ် ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်ကို ဆိုသည်။

(ဇ) ဒုတိယရဲချုပ် ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၌ ဒုတိယရဲချုပ်များအဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်း ခံရသူများကို ဆိုသည်။

(ဈ) ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိ ဆိုသည်မှာ ဒုတိယရဲမှူးနှင့် ယင်းအထက်အဆင့်ရှိ ရဲအရာရှိကို ဆိုသည်။

(ည) ရဲအရာရှိ ဆိုသည်မှာ ဒုတိယရဲအုပ်နှင့် ယင်းအထက်အဆင့်ရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(ဋ) အခြားအဆင့် ဆိုသည်မှာ ရဲအရာခံအဆင့်နှင့် ယင်းအောက်ရှိ ရဲတပ်သားအဆင့်ရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(ဌ) အရန်ရဲ ဆိုသည်မှာ ရဲတပ်ဖွဲ့အတွက် လိုအပ်သည့်အချိန်တွင် ဤဥပဒေနှင့်အညီ ခန့်အပ်ခြင်းခံရသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(ဍ) ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေကို ဆိုသည်။

(ဎ) စတင်ခန့်ရာထူး ဆိုသည်မှာ ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ စတင်ဝင်ရောက်နိုင်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့် ရာထူးအဆင့်ကို ဆိုသည်။

(ဏ) မသန်စွမ်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေပါ တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ထမ်းဆောင်စဉ် အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ကိုယ်အင်္ဂါတစ်ခုခုဖြစ်စေ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖြစ်စေ ချို့ယွင်းသွားသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(တ) ကျဆုံးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေပါ တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ထမ်းဆောင်စဉ် ကျဆုံးသွားသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ဆိုသည်။

(ထ) ပစ္စည်း ဆိုသည်မှာ ရွှေ၊ ပြာင်း၊ နိုင်သည့်ပစ္စည်း၊ ငွေကြေး၊ သို့မဟုတ် အဖိုးတန် စာတမ်းအမှတ်အသားတစ်ခုခု ပါဝင်သည်။

(ဒ) ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန် ဆိုသည်မှာ ကျွဲ၊ နွား၊ ဆင်၊ မြင်း၊ မြည်း၊ လား၊ သိုး၊ ဆိတ်၊ ဝက်၊ ခွေးနှင့် နွားနောက်များ ပါဝင်သည်။

အခန်း(၂)

ရည်ရွယ်ချက်

၄။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

(က) လုံခြုံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုး

ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ဥပဒေနှင့်အညီ အစဉ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဖြစ်စေရန်၊

(ခ) နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများက ယုံကြည်အားထားရသည့် အရည်အသွေးမြင့်မားပြီး စည်းကမ်းကောင်းမွန်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဖြစ်စေရန်၊

(ဂ) ပြည်တွင်းလုံခြုံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို စွမ်းရည်ထက်မြက်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဖြစ်စေရန်၊

(ဃ) နိုင်ငံတကာရဲတပ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့၏ စွမ်းရည်နှင့် အရည်အသွေးမြင့်မားရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊

(င) လိုအပ်သည့်အချိန်တွင် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်။

အခန်း(၃)

ဖွဲ့စည်းခြင်း

၅။ ရဲတပ်ဖွဲ့တွင် ဖွဲ့စည်းထားရှိသော အောက်ပါရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၊ တပ်ဖွဲ့များနှင့် ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများသည် ဤဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူလျက် ဆက်လက်တည်ရှိစေရမည်-

(က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၊

(ခ) နယ်ခြားစောင့်ရှောက်မှုအဖွဲ့၊

(ဂ) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့၊

(ဃ) တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့၊

(င) သီးခြားလုပ်ငန်းတာဝန်ဆောင်ရွက်ရန် ဖွဲ့စည်းထားသည့် တပ်ဖွဲ့များ-

(၁) မူခင်းရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၂) သတင်းရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၃) မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၄) လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၅) ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၆) လေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၇) ရထားရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၈) ငွေကြေးဆိုင်ရာမူခင်းတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၉) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၁၀) ကမ္ဘာ့လှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၁၁) အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၁၂) ရေနံမြေလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၁၃) သစ်တောလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊

(၁၄) စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ (နေပြည်တော်)

(၁၅) စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ (ရန်ကုန်)

(၁၆) စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ (မန္တလေး)

(စ) ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများ။

၆။ (က) အစိုးရအဖွဲ့သည် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ သဘောထားကိုရယူ၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာနသည် အစိုးရအဖွဲ့၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

၇။ အစိုးရအဖွဲ့သည် ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မူဝါဒချမှတ်ခြင်း၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဖွဲ့စည်းပုံကို အတည်ပြုခြင်း၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ရာထူးအဆင့်များ၊ ချိန်နှုန်းလစာများ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကျွမ်းကျင်မှု၊ လုပ်ငန်းအတတ်ပညာနှင့် လုပ်ငန်းသဘာဝအရ စုစည်းဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ယင်းတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို စိစစ်သုံးသပ်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်သည်။

၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ အင်အား၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အခါအားလျော်စွာ ပြန်လည်သုံးသပ်၍ လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင်ရန် အစိုးရအဖွဲ့သို့ အကြံပြုတင်ပြနိုင်သည်။

အခန်း(၄)

ခန့်အပ်ခြင်း

၉။ (က) နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ညှိနှိုင်းပြီး ရဲချုပ်ကို ခန့်အပ်ခြင်း၊ အတည်ပြုခြင်း၊ ပြောင်းရွှေ့ခြင်း၊ အငြိမ်းစားပေးခြင်း၊ ထုတ်ပယ်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဒုတိယရဲချုပ်များကို ခန့်အပ်နိုင်သည်။

၁၀။ အစိုးရအဖွဲ့သည် ရဲချုပ်၊ ဒုတိယရဲချုပ်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အဆင့်အတန်းနှင့် အဆောင်အယောင်ကို သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၁။ ရဲချုပ်သည် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ-

(က) ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိ စတင်ခန့်ရာထူးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြ၍ ရွေးချယ်ခန့်ထားရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ခန့်ထားသော ရာထူးမှအပ အခြားစတင်ခန့်ရာထူးများအတွက် လိုအပ်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရွေးချယ်ခန့်ထားရမည်။

(ဂ) ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံပါ တပ်ဖွဲ့နှင့်ကျောင်းများ၏ တပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့်ကျောင်းအုပ်ကြီးများအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်ရန် ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

(ဃ) ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိများအား ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ပေးခြင်းကို ဝန်ကြီးဌာန၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(င) ပြန်တမ်းဝင်မဟုတ်သောရဲအရာရှိများ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ချထားခြင်းကို ဝန်ထမ်းရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(စ) တပ်ဖွဲ့နှင့် ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများမှ အရာရှိမဟုတ်သူ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ချထားခြင်းကို ယင်းတပ်ဖွဲ့နှင့်ကျောင်းတို့မှ တပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ကျောင်းအုပ်ကြီးများက ဝန်ထမ်းရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားရမည်။

၁၂။ ရဲချုပ်သည် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် စတင်ခန့်ရာထူးအလိုက် အစမ်းခန့်ကာလ၊ အရည်အချင်းနှင့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သလို သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၃။ ရဲချုပ်သည်-

(က) ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိတစ်ဦးကို အခြားဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံ၍ ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားလိုပါက ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိမှအပ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကို ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားလိုပါက သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

၁၄။ ရဲချုပ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့်-

(က) ဒုတိယရဲချုပ်(၁)သည် အောက်ပါတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရမည်-

(၁) စီမံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်များကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရမည်။

(၂) မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ရှိ ဌာနကြီးများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို လိုအပ်သလို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးရမည်။

(၃) လေ့ကျင့်ရေး၊ စည်းရုံးရေး၊ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သက်သာချောင်ချိရေးလုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်ရမည်။

(၄) တပ်ဖွဲ့နှင့်သက်ဆိုင်သည့် မူဝါဒဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆုံးဖြတ်အတည်ပြုနိုင်ရန် စိစစ်တင်ပြရမည်။

(၅) ရဲချုပ်က အခါအားလျော်စွာ ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ဒုတိယရဲချုပ်(၂)သည် အောက်ပါတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရမည်-

(၁) လုံခြုံရေးနှင့် မူခင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရမည်။

(၂) မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ရှိ ဌာနကြီးများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို လိုအပ်သလို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးရမည်။

(၃) လုံခြုံရေး၊ မူခင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည့်မူဝါဒများကို ချမှတ်ရမည်။

(၄) ရုံး၊ ရဲစခန်း၊ ရဲကင်းများ၏ အခင်းအကျင်းမှန်ကန်စေရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် ကြီးကြပ်ရမည်။

(၅) ရဲချုပ်က အခါအားလျော်စွာ ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း(၅)

အရန်ရဲ ခန့်အပ်ခြင်း

၁၅။ ရဲချုပ်သည် အရန်ရဲခန့်အပ်ခြင်း၊ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်း၊ လုပ်ငန်းတာဝန် သတ်မှတ်ပေးခြင်း၊ အခွင့်အရေး၊ ရပိုင်ခွင့် စသည်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၆။ အရန်ရဲခန့်အပ်ခြင်းခံရသူသည် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များလိုက်နာရမည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်။

★ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

အခန်း (၆)

တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်

၁၇။ ရဲချုပ်၏ တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (က) ရဲတပ်ဖွဲ့၏မူဝါဒကို အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် ချမှတ်ခြင်း၊
- (ခ) ရဲတပ်ဖွဲ့၏ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ချမှတ်ခြင်း၊
- (ဂ) ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် စီမံကြီးကြပ်ခြင်း၊
- (ဃ) ရဲတပ်ဖွဲ့အား တာဝန်ခံကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ခြင်း၊
- (င) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း၊ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များသတ်မှတ်ခြင်း၊ အခွင့်အရေး၊ လစာ၊ စရိတ် ချီးမြှင့်ငွေနှင့် ထောက်ပံ့စရိတ်များရရှိရေး သတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်းကောင်းမွန်ရေး၊ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာများ စောင့်စည်းလိုက်နာရေး၊ စည်းလုံး ညီညွတ်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဆ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များလိုက်နာရမည့် ကျင့်ဝတ်များ၊ တည်မြဲ အမိန့်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာဆောင်ပုဒ်များကို ထုတ်ပြန် ခြင်းနှင့် ပြင်ဆင်ခြင်း၊
- (ဇ) ရဲတပ်ဖွဲ့၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဈ) ရဲတပ်ဖွဲ့အတွက် လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေး၊ ထောက်ပံ့ရေး နှင့်ဖြည့်တင်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို ဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ည) ရဲလုပ်ငန်းနှင့်စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ကို ဝန်ကြီးဌာနနှင့်အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာရဲအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာရဲတပ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဋ) ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံပြင်ဆင်ရန် လိုအပ်ပါက ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြခြင်း၊
- (ဌ) အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဝန်ကြီးဌာနက ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဍ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ခွင့်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူကို သတ်မှတ် ခြင်း။

၁၈။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏တာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (က) နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏သစ္စာကို စောင့်သိရုံမကခြင်း၊
- (ခ) နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဥပဒေနှင့် အညီ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်း၊
- (ဂ) ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ဥပဒေနှင့်အညီပေးအပ်သည့် တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားများကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခြင်း၊
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ မည်သည့်နေရာဒေသတွင်မဆို တာဝန် ဝတ္တရားများကို နေ့ညအချိန်မရွေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) တာဝန်ဝတ္တရားဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားမျှတစွာ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သည့်အခါ အများပြည်သူတို့၏ အသက်အိုးအိမ်ပစ္စည်းဥစ္စာတို့ကို ကယ်ဆယ်ခြင်း၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း၊
- (ဆ) ပါတီနိုင်ငံရေးကင်းရှင်းခြင်း၊
- (ဇ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်းလိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းနှင့်ကျင့်ဝတ် များကို စောင့်စည်းလိုက်နာခြင်း၊
- (ဈ) နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးတာဝန်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ည) ပြည်သူလူထုအား ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းနှင့် ပြည်သူ့ အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဋ) ပိုင်ရှင်မရှိသောပစ္စည်းများကို ထိန်းသိမ်း၍ ပိုင်ရှင်စုံစမ်း ရှာဖွေခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြ၍ စီမံခန့်ခွဲမှုရယူခြင်း။

၁၉။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (က) အပ်နှင်းထားသည့် တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဥပဒေ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်၊
- (ခ) တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အများပြည်သူ ဆိုင်ရာနေရာများနှင့် အများပြည်သူတို့ ပျော်ရွှင်မှုအတွက် စုဝေးရာနေရာများသို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ခွင့်၊
- (ဂ) တာဝန်ဝတ္တရားများဆောင်ရွက်ရာတွင် ဤဥပဒေ၊ ရာဇဝတ် ကျင့်ထုံးဥပဒေနှင့် အခြားတည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်၌ ဖော်ပြထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးနိုင်ခွင့်၊

- (ဃ) နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ၊ ရဲလက်စွဲများနှင့်အညီ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်၊
- (င) တည်ဆဲဥပဒေချိုးဖောက်သူ မည်သူ့ကိုမဆို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်။

၂၀။ ရဲစခန်းမှူးနှင့်အထက်ရဲအရာရှိတစ်ဦးဦးသည် လုံခြုံရေး၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေးအတွက် စစ်ဆေးရန်လိုအပ်သော နေအိမ်၊ အဆောက်အအုံ၊ ဝင်းခြံ၊ ပရဂဏ်နှင့် ယာဉ်တစ်ခုခုသို့ လုံလောက်သောအကြောင်းပြချက်ဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဝင်ရောက် စစ်ဆေးနိုင်ခွင့်ရှိသည် သို့မဟုတ် ထိုသို့ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရန် ဒုတိယ ရဲအုပ်အဆင့်ထက်မနိမ့်သော ရဲအရာရှိတစ်ဦးဦးကို လွှဲအပ်နိုင်သည်။

အခန်း(၇)

လုံခြုံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များ ဆောင်ရွက်ခြင်း

၂၁။ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် မြို့၊ ရွာများလုံခြုံရေး၊ အများပြည်သူတို့၏ အသက်၊ အိုးအိမ်နှင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်ပစ္စည်းများ လုံခြုံရေးတို့ကို ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ပေးရမည်။

၂၂။ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် အများပြည်သူအား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ထိခိုက်နစ်နာစေသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်း သာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ထိခိုက်နစ်နာစေနိုင်သော မည်သည့်ကိစ္စကိုမဆို ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရမည့်အပြင် ဥပဒေ ၏ အကာအကွယ်ကို တန်းတူညီမျှရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၂၃။ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် အများပြည်သူအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ပြစ်မှုကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၂၄။ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုခင်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများ နှင့်ဖြစ်စေ၊ လိုအပ်ပါက နိုင်ငံတကာရဲတပ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ နှင့်ဖြစ်စေ ပူးပေါင်း၍ တားဆီးကာကွယ် အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း(၈)

လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး

၂၅။ ရဲချုပ်သည် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စွမ်းရည်တိုးတက်မြှင့်မားစေရန် လေ့ကျင့်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ အောက်ပါတို့ ကို စီမံဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာ ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် အဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်း၊
- (ခ) ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ဘာသာစကား၊ လူမှုဆက်ဆံရေးအပါအဝင် အခြားအသိ ပညာ၊ အတတ်ပညာရပ်များနှင့် နည်းပညာရပ်များကို ဘက်စုံသင်ကြားပေးနိုင်မည့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ သင်ရိုး ညွှန်းတမ်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြည်တွင်းပြည်ပတက္ကသိုလ်များတွင် ရဲလုပ်ငန်းပညာရပ်၊ ဥပဒေ၊ ဘာသာစကားနှင့် အခြား အတတ်ပညာရပ်များ တက်ရောက်သင်ကြားစေခြင်း၊
- (ဃ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အခြားဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ က ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းများသို့ တက်ရောက်နိုင်ရေး အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြည်ပသင်တန်းများ စေလွှတ်တက် ရောက်စေခြင်း၊
- (စ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြည်တွင်း ပြည်ပ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး ပွဲများ တက်ရောက်စေခြင်း၊
- (ဆ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အရည်အသွေးတိုးတက်စေရန် အထောက်အကူပြုမည့်စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် မှု၊ ဘက်စုံပညာရပ်များ မြှင့်မားမှုတို့အတွက် လေ့ကျင့် ပညာပေးမှုများကို အစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဇ) နိုင်ငံတကာတွင် ပြောင်းလဲကျင့်သုံးနေသော ရဲလုပ်ငန်း စနစ်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများကို အမြဲ လေ့လာသုံးသပ်၍ မိမိနိုင်ငံနှင့်ကိုက်ညီသည့် လေ့ကျင့် သင်ကြားရေးမူဝါဒများ၊ ရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းများ ချမှတ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဈ) ရဲတပ်ဖွဲ့၏ လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍ တိုးတက်မြှင့်မားစေရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရဲအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာရဲတပ်ဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နည်းပညာ၊ ငွေကြေး၊ ပစ္စည်းကူညီထောက်ပံ့မှုများ ရယူခြင်း။

၂၆။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်းသည် သတ်မှတ်ထားသည့် သင်တန်းများကို တက်ရောက်ရမည်။

အခန်း (၉)

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ အခွင့်အရေးများ

၂၇။ (က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် အောက်ပါအခြေခံအခွင့်အရေးများကို

သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိသည်-

- (၁) အလုပ်တည်မြဲခွင့်၊
- (၂) လုပ်ငန်းခွင် အာမခံချက်ရရှိခွင့်၊
- (၃) လုပ်အား၊ အတတ်ပညာ၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် လျော်ညီသည့် လစာ၊ ထောက်ပံ့ကြေး၊ ခရီးစရိတ် နှင့် အခြားစရိတ်များ ခံစားခွင့်၊
- (၄) ရာထူးတိုးမြှင့်ခွင့်၊
- (၅) ပညာလေ့လာဆည်းပူးခွင့်၊
- (၆) ခွင့်ခံစားခွင့်၊
- (၇) ထူးချွန်မှု၊ စွမ်းစွမ်းတမ်းကြီးပမ်းဆောင်ရွက်မှုတို့ အတွက် ချီးမြှင့်ခြင်းကို ခံစားခွင့်၊
- (၈) ဆေးစစ်ဆေးခံယူမှုနှင့် ဆေးကုသမှုခံယူခွင့်၊
- (၉) အငြိမ်းစားယူခွင့်၊
- (၁၀) တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းနှင့် အကျိုးဝင်သော ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခြင်း၊ မသန်စွမ်းဖြစ်ခြင်းနှင့် သေဆုံး ခြင်းတို့အတွက် အထူးပင်စင်ခံစားခွင့်၊
- (၁၁) အမျိုးသမီးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ပါက တူညီသောအလုပ် အတွက် အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနည်းတူ အကျိုး ခံစားခွင့်အပြင် မီးဖွားခြင်းဆိုင်ရာ အကျိုးခံစားခွင့်၊
- (၁၂) ပါတီနိုင်ငံရေးနှင့် ကင်းရှင်းသောအသင်းအဖွဲ့များ တွင် ပါဝင်ခွင့်၊
- (၁၃) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ ခံစားခွင့် ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြခွင့်၊ ရှင်းလင်းထုချေခွင့်နှင့် အယူခံဝင်ခွင့်၊
- (၁၄) ရာထူးအနွယ် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊
- (၁၅) ကူးပြောင်းချိန် ခံစားခွင့်၊
- (၁၆) ပြင်ပဝန်ထမ်းစည်းကမ်းချက်ဖြင့် လွှဲပြောင်းတာဝန် ထမ်းဆောင်ခွင့်၊
- (၁၇) လုပ်သက်ဆုငွေနှင့် အငြိမ်းစားလစာ ခံစားခွင့်၊
- (၁၈) မသန်စွမ်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် ကျဆုံးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ မိသားစုသည် နိုင်ငံတော်၏ထောက်ပံ့မှုကို ရယူ ခံစားနိုင်ခွင့်၊
- (၁၉) သတ်မှတ်လုပ်သက်ပြည့်ပါက နုတ်ထွက်နိုင်ခွင့်၊
- (၂၀) အစိုးရအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာ သတ်မှတ်သော အခြားခံစားခွင့်။

(ခ) ရဲချုပ်သည် ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ အခြေခံအခွင့်အရေးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည့် အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း(၁၀)

ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်း

၂၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ ရာထူးတိုးမြှင့်ရေးအတွက် အနည်းဆုံးလိုအပ်သည့် ပညာအရည်အချင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုအရည် အချင်း၊ ရာထူးနှင့်လုပ်သက်သတ်မှတ်ချက်များကို သတ်မှတ်ထားရမည်။

၂၉။ (က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည်-

- (၁) ရာထူးအဆင့်အလိုက် သတ်မှတ်ထားသည့် ပညာ အရည်အချင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုအရည်အချင်း၊ ရာထူး သက်၊ လုပ်သက်တို့နှင့်ပြည့်စုံ၍ တာဝန်ကို နိုင်ငံခြား စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်လျှင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ပါက ရာထူးတိုးမြှင့်ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (၂) ရာထူးတိုးမြှင့်ခန့်ထားနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ထမ်းရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှု သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ အရည်အချင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးအကဲ ဖြတ်မှုကို ခံယူရမည်။
- (၃) အရည်အချင်းနှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားမှု ပေါ်မူတည်၍ သက်ဆိုင်ရာ အရည်အချင်းစစ်ဆေး ရေးအဖွဲ့၏ ထောက်ခံမှုအရ ချီးမြှင့်သည့်အနေဖြင့် ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်းကို ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (၄) အရည်အချင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးအကဲဖြတ် ချက်အရ ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်က ရေးဆွဲအတည်ပြုထား သည့် တန်းစီဇယားတွင် ပါဝင်ပြီး ရာထူးတိုးမြှင့်ပေး ရန် သတ်မှတ်ချက်နှင့်ညီညွတ်ပါက ရာထူးတိုးမြှင့် ခြင်း ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

(ခ) ဌာနပြင်ပသို့ တာဝန်ဖြင့်ရောက်ရှိနေသော်လည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအင်အားတွင် ပါဝင်ပါက ရာထူးတိုးမြှင့်ခန့်ထား နိုင်ရေးအတွက် အရည်အချင်းစစ်ဆေးအကဲဖြတ်ရာတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည်။

၃၀။ ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိအဆင့်ဆင့်ရာထူးတိုးမြှင့်ရာတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ ဌာနချုပ်က အတည်ပြုထားသော တန်းစီဇယားတွင်ပါဝင်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ရ မည်။

၁၂ စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

၃၁။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကို ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးရာတွင် လက်ရှိရာထူးနှင့် တစ်ဆင့်မြင့်ရာထူးအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် သင်တန်းတက်ရောက် ပြီးသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား ဦးစားပေးစဉ်းစားရမည်။

၃၂။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ပါက သတ်မှတ်ထားသော အရည်အချင်းများ ပြည့်စုံစေကာ မူ ယင်းအား ရာထူးတိုးမြှင့်ပေးခြင်းမပြုရ -

- (က) ပြင်းထန်စွာ ပြစ်တင်ရှုတ်ချခြင်း ပြစ်ဒဏ်ခံရလျှင် ယင်းသို့ ပြင်းထန်စွာ ပြစ်တင်ရှုတ်ချခြင်းခံရသည့်နေ့မှ ခြောက်လ အတွင်း၊
- (ခ) နှစ်တိုးလစာရပ်ဆိုင်းခြင်း ပြစ်ဒဏ်ခံရလျှင် ယင်းသို့နှစ်တိုး လစာရပ်ဆိုင်းသည့် ကာလအတွင်း၊
- (ဂ) တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ပေါ့လျော့မှုကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ကျွမ်းကျင်မှုမရှိခြင်းကြောင့်ဖြစ်စေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအတွက် ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး အပြည့်အဝကိုသော်လည်းကောင်း၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုသော်လည်းကောင်း ပေးလျော်ရ သော ကိစ္စမျိုးတွင် ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးကို ပြန်လည်ပေးလျော် စေရန် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှစ၍ တစ်နှစ် သို့မဟုတ် အကျေပေးလျော်သည့်နေ့၊ ထိုနေ့နှစ်ခုတို့အနက် စောရာ နေ့အထိ၊
- (ဃ) ချိန်နှုန်းလစာတစ်ခုအတွင်း လစာအဆင့် လျှော့ချခြင်းခံရ လျှင် မူလလစာအဆင့်သို့ ပြန်လည်မရောက်မချင်း၊
- (င) တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရသော် လည်းကောင်း၊ ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေအရသော် လည်းကောင်း အရေးယူခံနေရစဉ်ကာလအတွင်း၊
- (စ) ရာထူးလျှော့ချသည့်ပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းခံရပါက ယင်းရာထူး လျှော့ချသည့် အမိန့်ပါသတ်မှတ်ကာလအတွင်း၊
- (ဆ) ရာထူးတစ်ခုတွင် အစမ်းခန့်ထားခြင်းခံရစဉ်ကာလအတွင်း၊
- (ဇ) ဆေးအဆင့်(က) မရှိခြင်း၊
- (ဈ) ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းခြင်း ပြစ်ဒဏ်ခံရလျှင် ယင်းသို့ ရာထူးတိုးမြှင့်ခြင်း ရပ်ဆိုင်းသည့် ကာလအတွင်း၊
- (ည) အငြိမ်းစားလစာအတွက် ရဲမှထမ်းသက်လျှော့ချပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံရလျှင် ယင်းပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသည့်နေ့မှ ခြောက်လအတွင်း။

အခန်း(၁၁) ချီးမြှင့်ခြင်း

၃၃။ ရဲချုပ်သည် -

- (က) တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ထူးချွန်မှုနှင့် စွမ်းစွမ်းတမံ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား သတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ ကြိုတင်နှစ်တိုးလစာချီးမြှင့်ခြင်း၊ ဂုဏ်ပြုလွှာ ပေးအပ်ခြင်း၊ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် အခြားနည်းဖြင့် ချီးမြှင့် ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ခ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား နိုင်ငံတော်က ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်ချီးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန မှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့သို့ ထောက်ခံတင်ပြနိုင်သည်။
- (ဂ) ချိန်နှုန်းလစာ ရာထူးတစ်ခုတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေ သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား ချီးမြှင့်သည့်အနေဖြင့် အချိန်မစေမီ ကြိုတင်နှစ်တိုးကို တစ်ဆင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်ဆင့်ထက်ပို၍ ဖြစ်စေ ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင် သည်။

၃၄။ ရဲချုပ်သည် ကြိုတင်နှစ်တိုးခွင့်ပြုနိုင်ရန် ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်တမ်းဝင်ရဲအရာရှိအား ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့်လည်း ကောင်း၊ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိမဟုတ်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အားလည်း ကောင်း အောက်ပါအချက်များကို အခြေခံပြီး ကိစ္စတစ်ခုချင်းအလိုက် စိစစ်၍ ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) ရာထူးအတွက် သာမန်အားဖြင့် လိုအပ်သောအရည်အချင်း ထက် ထူးကဲသောလွန်သော အရည်အချင်းနှင့် အတွေ့ အကြုံများ ဆည်းပူးရရှိထားသည့်သူကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အဖြစ် စတင်ခန့်အပ်သည့်အခါ ကနဦးလစာ တိုးမြှင့်သတ်မှတ် ပေးသင့်သည့်ကိစ္စဖြစ်ခြင်း၊
- (ခ) လက်ရှိရာထူး၌ ထူးခြားပြောင်မြောက်စွာ တာဝန် ထမ်းဆောင်မှုအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ချီးမြှင့်ထိုက်သည့် ကိစ္စဖြစ်ခြင်း၊
- (ဂ) အခြားလုံလောက်သော အကြောင်းထူးတစ်ခုခုကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ကြိုတင်နှစ်တိုးပေးသင့်သည့် ကိစ္စဖြစ်ခြင်း။

၃၅။ ရဲချုပ်သည် နိုင်ငံတော်လိုခြံခြံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် စွမ်းစွမ်းတမံ၊ သက်စွန့်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား ဝန်ထမ်းရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့်စိစစ်ပြီး ထိုက်သင့်သော ရာထူးအဆင့်တိုးမြှင့်၍ ချီးမြှင့် နိုင်သည်။ ရာထူးအဆင့်တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခြင်းခံရမည့် ပြန်တမ်းဝင် ရဲအရာရှိဖြစ်ပါက ဝန်ကြီးဌာနသို့တင်ပြ၍ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း(၁၂) ခွင့်ခံစားခြင်း

၃၆။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် အောက်ပါခွင့်အမျိုးအစားများကို သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိသည် -

- (က) ရှောင်တခင်ခွင့်၊
- (ခ) ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ခွင့်၊
- (ဂ) လုပ်သက်ခွင့်၊
- (ဃ) ဆေးလက်မှတ်ခွင့်၊
- (င) လစာမဲ့ခွင့်၊
- (စ) မီးဖွားခွင့်၊
- (ဆ) အထူးမသန်စွမ်းခွင့်၊
- (ဇ) ဆေးရုံခွင့်၊
- (ဈ) ပညာလေ့လာဆည်းပူးခွင့်။

၃၇။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည်-

- (က) ခွင့်အမျိုးအစားအလိုက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ခံစားနိုင်သည်။
- (ခ) အစမ်းခန့်ကာလတွင် သတ်မှတ်ထားသည့်ခွင့်ကို ခံစား ခွင့်ရှိသည်။
- (ဂ) ခွင့်ခံစားနေစဉ် မိမိအားခွင့်ပြုထားသည့် ခွင့်ကာလမကုန် ဆုံးမီ အလုပ်ခွင်သို့ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက သက်ဆိုင်ရာ ခွင့်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက် ရမည်။
- (ဃ) ခွင့်ကာလကုန်ဆုံးသော်လည်း တာဝန်ပြန်လည် ထမ်းဆောင်ခြင်းမရှိပါက ကျော်လွန်သည့်ကာလအတွက် ခွင့်လစာခံစားခွင့်မရှိ။
- (င) ခိုင်လုံသော အကြောင်းပြချက်မရှိဘဲ ခွင့်မပြုပျက်ကွက်ပါက ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်။

၃၈။ ခွင့်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူသည် -

- (က) အများပြည်သူအကျိုးငှာ လိုအပ်ပါက ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး တောင်းခံသည့်ခွင့်ကို ငြင်းပယ်ခြင်း၊ ခွင့်ပြုပြီးသောခွင့်ကို ပယ်ဖျက်ခြင်းနှင့် ခွင့်ခံစားနေသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို ပြန်လည် ခေါ်ယူခြင်းပြုနိုင်သည်။
- (ခ) အငြိမ်းစားယူရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ခွင့်ခံစားနေသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား ဝင်ငွေရရှိသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုခုတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခွင့် ရရှိခဲ့စေကာမူ ယင်း၏ အငြိမ်းစား ယူခွင့်လျှောက်ထားခြင်းကို ပြန်လည်ရပ်သိမ်းခြင်းမပြုရ။

၃၉။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် -

- (က) အငြိမ်းစားယူရမည့် အသက်ပြည့်သည့် နေ့ရက်မတိုင်မီ အငြိမ်းစားယူရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခွင့်ကို ပျမ်းမျှလစာဖြင့် ခံစားနိုင်သည်။
- (ခ) အငြိမ်းစားယူရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခွင့်ကို အချိန်မီတောင်းခံ ခဲ့ရာတွင် ခွင့်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူက တောင်းခံသည့် ခွင့်ကာလ တစ်ခုလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ အများ ပြည်သူအကျိုးငှာ ငြင်းပယ်ခဲ့လျှင် ထိုငြင်းပယ်သည့် ခွင့်ကာလကို အငြိမ်းစားယူရမည့်နေ့ရက်မှစ၍ စတင် ခံစားခွင့်ရှိရမည်။

အခန်း(၁၃) စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး

၄၀။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်းသည် ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ၊ ရဲကျင့်ဝတ်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် စည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်။

၄၁။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်း ထားသည့် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ပါက အခြားတည်ဆဲဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်တွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ ယင်းဥပဒေအရသာလျှင် အရေးယူရမည်။ အခြားပြစ်မှုကို ကျူးလွန်ပါက သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူရမည်။

၄၂။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အား တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ အရေးယူရန် လိုအပ်ပါက -

- (က) ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးအရေးယူမှုဖြစ်ပြီး တာဝန် ထမ်းဆောင်ခြင်းနှင့် အကျိုးဝင်လျှင် ရဲချုပ်ထံမှ တရားစွဲ ဆိုခွင့်ပြုမိန့် ရယူရမည်။
- (ခ) အခြားတရားစွဲ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုက စုံစမ်းစစ်ဆေး အရေးယူမှုဖြစ်လျှင် ရဲချုပ်ထံမှ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲဆိုခွင့် ရယူရမည်။

၄၃။ (က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား တရားမကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ ပြစ်မှုကြောင်းအရဖြစ်စေ အရေးယူပေးရန် နစ်နာသူ တစ်ဦးဦးက တရားရုံးသို့လျှောက်ထားလာပါက တရားရုံး သည် သက်ဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့သို့ စာဖြင့် အသိပေးအကြောင်း ကြားရမည်။ ယင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်အပေါ် အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ် သည့်အခါ စီရင်ချက်မိတ္တူတစ်စောင်ကို သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ ပေးပို့ရမည်။

(ခ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား သက်ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ် သောအရာရှိထံ ရက်ပေါင်း ၃၀ စာဖြင့် ကြိုတင်အကြောင်း ကြားခြင်းမရှိဘဲ ၎င်း၏လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက်မှု နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နစ်နာမှုတစ်ခုခုအတွက် မည်သည့် တရားရုံးတွင်မျှ တရားမမှု စွဲဆိုခွင့် မရှိစေရ။

၄၄။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား တရားရုံးတစ်ခုခုက စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း၊ စစ်ဆေးစီရင်ခြင်းအတွက် ဆင့်ခေါ်ခြင်းမှအပ ဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ တာဝန်ရှိဌာန သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် စာဖြင့်ဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းအကြောင်းကြားလာပါက သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် ရဲတပ်ဖွဲ့ ဌာနချုပ်သို့ တင်ပြခွင့်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်ရ မည်။

အခန်း(၁၄) အငြိမ်းစားယူခြင်း

၄၅။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် အောက်ပါပင်စင်အမျိုးအစားများအနက် တစ်မျိုးမျိုးကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိသည် -

- (က) သက်ပြည့်ပင်စင်၊
- (ခ) နှစ်ပြည့်ပင်စင်၊
- (ဂ) လျှော့ပေါ့ပင်စင်၊
- (ဃ) နာမကျန်းပင်စင်၊
- (င) အထူးပင်စင်။

၄၆။ (က) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် -

- (၁) တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ သီးခြားသတ်မှတ်သည့် ကိစ္စမှတစ်ပါး အသက်(၆၀) နှစ်ပြည့်သောအခါ အငြိမ်းစားယူရမည်ဖြစ်ပြီး သက်ပြည့်ပင်စင်ခံစားခွင့် ရှိစေရမည်။
- (၂) အငြိမ်းစားယူရမည့် အသက်မပြည့်သော်လည်း လုပ်သက်နှစ် ၃၀ ပြည့်သည့်အခါ နှစ်ပြည့်ပင်စင် ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- (၃) အသက် ၅၅ နှစ်ပြည့်ပြီး လုပ်သက်နှစ် ၂၀ ကျော်လွန် လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အသက် ၅၀ နှစ်ပြည့်ပြီး လုပ်သက် ၂၅ နှစ်ကျော်လွန်လျှင်သော်လည်းကောင်း လျှော့ပေါ့ပင်စင် ခံစားခွင့်တောင်းခံနိုင်သည်။
- (၄) မကျန်းမာ၍ တာဝန်ကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်နိုင် သည့်အခါတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ဆေးအဖွဲ့၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် နာမကျန်းပင်စင် ခံစားခွင့်ရှိစေရ မည်။
- (၅) ပုဒ်မခွဲငယ်(၁)မှ (၄)ထိ ပင်စင်တစ်မျိုးမျိုးကို ခံစားခွင့် ရရှိရန် သတ်မှတ်ထားသည့် လုပ်သက်ပြည့်မီခြင်း မရှိပါက လုပ်သက်ဆုငွေတစ်မျိုးတည်းကိုသာ ခံစား ခွင့်ရှိသည်။

(ခ) တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုကိုအကြောင်းပြု၍ ရောဂါရရှိသည့် အခါတွင်ဖြစ်စေ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ၍ မသန်စွမ်းဖြစ်သည့် အခါတွင်ဖြစ်စေ၊ ကျဆုံးသွားလျှင်ဖြစ်စေ၊ သတ်မှတ် လုပ်သက်မပြည့်မီသော်လည်း ယင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်အား သို့မဟုတ် ကျဆုံးတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ မိသားစုအား ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အထူးပင်စင်ခံစားခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၄၇။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် ပုဒ်မ ၄၆၊ ပုဒ်မခွဲ(က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ်(၂)အရ နှစ်ပြည့်ပင်စင် တောင်းခံသည့်အခါ ခိုင်လုံသောအကြောင်းပြချက် မရှိဘဲ ငြင်းပယ်ခြင်းမပြုရ။

၄၈။ ပင်စင်နှင့်လုပ်သက်ဆုငွေတို့ကို ခွဲခြား၍ သုံးစွဲသည့်အခါမှတစ်ပါး ပင်စင်ဟူသော ဝေါဟာရတွင် လုပ်သက်ဆုငွေလည်း ပါဝင်သည်။

၄၉။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး အမှုထမ်းနေစဉ်ဖြစ်စေ၊ အငြိမ်းစားယူပြီး နောက်ဖြစ်စေ ကွယ်လွန်လျှင် ကျန်ရစ်သူမိသားစုသည် မိသားစုပင်စင် ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၅၀။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် နာမကျန်းပင်စင်ယူပြီးနောက် ပြန်လည် ခန့်ထားခံရလျှင်ဖြစ်စေ၊ ရာထူးမှထုတ်ပစ်ခြင်းခံရပြီးနောက် ပြစ်ဒဏ် ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း သို့မဟုတ် အသနားခံခြင်းကြောင့် ပြန်လည် ခန့်ထားခြင်းခံရလျှင်ဖြစ်စေ ယင်း၏ ယခင်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် လုပ်သက်ကာလကို ပင်စင်ကိစ္စအလို့ငှာ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထည့်သွင်းရေတွက်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၅၁။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေအရ အရေးယူခံနေရစဉ်အတွင်း အငြိမ်းစားယူရမည့် အသက်ပြည့်စေကာမူ အပြီးသတ်အမိန့် မချမှတ်ရသေးမီ အငြိမ်းစားယူခွင့်မပြုရ။

၅၂။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည်-

- (က) လုပ်သက်ဆုငွေနှင့် ပင်စင်ခံစားခွင့်ကို ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သည့် နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ဆန္ဒပြုပါက သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နှုန်းထား အတိုင်း တစ်လုံးတည်း ပင်စင်လဲလှယ်ခွင့်ရှိသည်။

★ စာမျက်နှာ ၁၂ မှ

၅၃။ မသန်စွမ်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် ကျဆုံးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ မှတ်တမ်းဝင် အမွေခံစားခွင့်ရှိသူသည် ပင်စင်ခံစားနိုင်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်မှ ပေးအပ်သည့် ထောက်ပံ့မှုတစ်ရပ်ကိုလည်း သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၅၄။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဒ်မ ၅၃ အရ ထောက်ပံ့မှုရရှိနိုင်ရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်။

အခန်း(၁၅)

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်မှတ်တမ်း

၅၅။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရသည်မှ အငြိမ်းစားယူသည် အထိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးချင်း၏ ဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်းကို သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းထားရမည်။

၅၆။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် ဌာနကူးပြောင်းတာဝန်ထမ်းဆောင်လျှင် ယင်း၏ ဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်းကို ကူးပြောင်းတာဝန်ထမ်းဆောင်သည့်ဌာန သို့ ပေးပို့ရမည်။

အခန်း(၁၆)

ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ဖြည့်တင်းရေး

၅၇။ ရဲချုပ်သည် ရဲတပ်ဖွဲ့အတွက် လိုအပ်သော နေအိမ်၊ ရုံး၊ အဆောက် အအုံ၊ ယာဉ်၊ ခေတ်မီစက်ကိရိယာ၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းနှင့် လုပ်ငန်း အသုံးစရိတ်များ ဖြည့်တင်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြ ရမည်။

၅၈။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ ဝတ်စုံ၊ ချပ်ဝတ်တန်ဆာ၊ ရာထူးအဆင့်တံဆိပ် အပါအဝင် အမှတ်အသားတံဆိပ်များကို ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီ ချက်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သတ်မှတ်အသုံးပြုရမည်။

၅၉။ ရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများထံမှ နည်းပညာ၊ ငွေကြေး၊ ပစ္စည်းနှင့် အခြားကူညီထောက်ပံ့မှုများကို ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ကိုရယူ၍ အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက် ဖြင့် ရယူနိုင်သည်။

အခန်း (၁၇)

စည်းကမ်းသေဝပ်တည်ငြိမ်ရေးနှင့်

မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အရေးယူပိုင်ခွင့်များ

၆၀။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သည် အောက်ပါကိစ္စရပ်များနှင့် သက်ဆိုင်ပါက ဝရမ်းမပါဘဲ ဖမ်းဆီးအရေးယူပိုင်ခွင့်ရှိသည်-

- (က) အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာ သို့မဟုတ် လမ်း၊ ဘာသာရေး ပွဲ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲနှင့် ပွဲလမ်းသဘင်အခမ်းအနားများ ကျင်းပ သည့်နေရာတွင် တမင်လမ်းပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်းသေဝပ်တည်ငြိမ်မှု ပျက်ပြားစေရန် ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ခ) အများပြည်သူဆိုင်ရာ နေရာများ၊ ပွဲလမ်းသဘင်များ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများနှင့် ဘာသာရေးပွဲများ၌ အန္တရာယ်ပြုနိုင် သည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ ကိုင်တွယ်ယူဆောင်ခြင်း၊
- (ဂ) အများပြည်သူဆိုင်ရာနေရာ သို့မဟုတ် လမ်းတွင်ရှိနေသူ များကိုဖြစ်စေ၊ ခရီးသည်များကိုဖြစ်စေ အဟန့်အတား ဖြစ်စေရန်၊ စိတ်ပြိုင်စေရန်၊ ဘေးဖြစ်စေရန်၊ စိုးရိမ်ဖွယ် ဖြစ်စေရန် သို့မဟုတ် နစ်နာစေရန် အောက်ပါပြုလုပ်မှု တစ်ခုခုကို ပြုလုပ်ခြင်း-
 - (၁) ကျွဲ၊ နွား တိရစ္ဆာန်ကို မဆင်မခြင် မောင်းနှင်ခြင်း၊ အရှိန်ပြင်းစွာ စီးခြင်း၊ ထိန်းကျောင်းခြင်း သို့မဟုတ် လေ့ကျင့်ခြင်း၊
 - (၂) ကျွဲ၊ နွား တိရစ္ဆာန် အသေကောင်ကို ဖျက်ခြင်း၊
 - (၃) ကျွဲ၊ နွား တိရစ္ဆာန်ကို ရက်စက်စွာ ရိုက်နှက်ခြင်း သို့မဟုတ် ညှဉ်းပန်းခြင်း၊
 - (၄) ကျွဲ၊ နွား တိရစ္ဆာန်ကိုဖြစ်စေ၊ ယာဉ်ရထားတစ်မျိုးမျိုး ကိုဖြစ်စေ ကုန်တင်၊ ကုန်ချ သို့မဟုတ် ခရီးသည် အတက်အဆင်းပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သည့် အချိန် ထက်ပို၍ ရပ်တန့်ထားခြင်း၊
 - (၅) ကုန်တင်ကုန်ချရေးအတွက် ခွင့်ပြုထားသော အချိန် ထက်ကျော်လွန်၍ လမ်းမ၊ မြေလမ်း စသည်တို့ပေါ် တွင် မည်သည့်ကုန်ပစ္စည်းများမဆို ထားရှိခြင်းအား ဖြင့် အများပြည်သူအား အတားအဆီးအနှောင့် အယှက်ဖြစ်စေခြင်း၊
 - (၆) အရက်သေစာသောက်စားခြင်း၊ မူးယစ်ရမ်းကား ခြင်း၊ သတ်ပတ်နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု ပျက်ပြားစေခြင်း၊ ဆဲရေးတိုင်းထွာခြင်း၊ စော်ကား ရန်စခြင်း သို့မဟုတ် ရိုင်းပျသည့် ကိုယ်နှုတ်အမူ အရာ ပြုလုပ်ခြင်း။
- (ဃ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက အောက်ပါနေရာတစ်ခုခုတွင် မသင်္ကာဖွယ်ရာတွေ့ရှိ၍ မေးမြန်းသည့်အခါ ထိုသူသည် ထိုနေရာသို့ မည်သည့်အတွက် ရောက်ရှိနေကြောင်း

- ခိုင်လုံစွာဖြေကြားရန် ပျက်ကွက်ခြင်း-
 - (၁) နေဝင်ချိန်နှင့် နေထွက်ချိန်အကြား ဈေး၊ လမ်း၊ နောက်ဖေးလမ်းကြား၊ ဝင်းခြံတစ်ခုခု၊
 - (၂) လူနေအိမ် သို့မဟုတ် အဆောက်အအုံတစ်ခုခု၏ ဥပစာအတွင်း သို့မဟုတ် ရေယာဉ် သို့မဟုတ် ယာဉ်တစ်ခုခု၊
 - (၃) မျက်နှာဖုံးအုပ်၍သော်လည်းကောင်း၊ ရုပ်ဖျက်၍ သော်လည်းကောင်း နေဝင်ချိန်နှင့် နေထွက်ချိန် အကြား သွားလာနေသည်ကို တွေ့ရှိရသူ။
 - (င) အများပြည်သူတို့အား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေရန် လမ်း များ၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာ နေရာများတွင် အောက်ဖော် ပြပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ခုခုကို ပြုလုပ်ခြင်း-
 - (၁) နေဝင်ပြီးချိန်နှင့် နေထွက်မီ အချိန်ကာလအတွင်း လုံလောက်ကျနစွာ တပ်ဆင်ထားသော မီးတစ်စုံ တစ်ရာမပါရှိသည့် မည်သည့်ယာဉ်မျိုးကိုမဆို မောင်းနှင်စီးနင်းသွားလာခြင်း၊
 - (၂) အခါကာလအားလျော်စွာ ခွင့်ပြုသော အချိန်များ နှင့်နေရာ၊ အလုပ်များမှအပ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေ လောက်အောင် ဘင်၊ မောင်း စသည်တို့ကို တီးခတ် ခြင်း သို့မဟုတ် ခရောင်း၊ ခရာ၊ လေမှုတ်ကိရိယာများ ကို မှုတ်ခြင်း သို့မဟုတ် ကြေး၊ အိုးခွက် စသည်များ ကို တီးခေါက်ခြင်း စသည့် အများပြည်သူစိတ်ငြိငြင် စေရန် ပြုလုပ်ခြင်း၊
 - (၃) ဘောလုံးကန်ခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ခြင်း၊ အခြားအားကစား နည်းမျိုးကို ပြုလုပ်ခြင်း၊
 - (၄) တောင်းရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် လိမ်လည်အလှူခံခြင်း။
 - (စ) အဆောက်အအုံအတွင်းမှဖြစ်စေ၊ အပြင်မှဖြစ်စေ၊ အများ ပြည်သူစိတ်ငြိငြင်စေရန်၊ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေရန် အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုတစ်ခုခုဖြင့်ဖြစ်စေ ပြုလုပ်ခြင်း၊
 - (ဆ) ခိုးရာပါပစ္စည်းဖြစ်သည်ဟု သင်္ကာမကင်းရန်ရှိသော ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို လက်ရှိထားကြောင်း သို့မဟုတ် တစ်နည်းနည်းဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ကြောင်းတွေ့ရှိ၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက မေးမြန်းသည့်အခါ ထိုပစ္စည်း မိမိလက်ဝယ်၌ရှိခြင်းအကြောင်းကို ခိုင်လုံစွာဖြေကြားရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊
 - (ဇ) ပြည်သူပိုင်၊ အများပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက် အအုံ၊ နံရံ၊ ဝင်းထရံ သို့မဟုတ် ပစ္စည်းတစ်ခုခုပေါ်တွင် တာဝန်ရှိသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲဖြစ်စေ၊ ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် လက်ရှိနေထိုင်သူ၏ သဘောတူညီမှုမရရှိဘဲဖြစ်စေ ကြော်ငြာကပ်ခြင်း၊ မြေဖြူဆေး၊ အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် ရေးသားခြင်း၊ ရေးဆွဲခြင်းနှင့် အသွင်ပြောင်းလဲစေခြင်း၊
 - (ဈ) ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးက ဥပဒေနှင့်အညီ တာဝန်ဝတ္တရား များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ရန် အားထုတ်ရာတွင် မလျော်ဩဇာသုံး၍ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်း နည်းဖြင့်ဖြစ်စေ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ဟန့်တားခြင်း၊ နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ မဖွယ်မရာပြောဆိုခြင်း၊ ခုခံခြင်း သို့မဟုတ် တားဆီးခြင်း။
- ၆၁။ (က) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(က) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံး တစ်လမှ အများဆုံး သုံးလထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ်တစ်သောင်းမှ အများဆုံး ကျပ်ငါးသောင်းထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။
- (ခ) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ)ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူ ကို ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံးတစ်လမှ အများဆုံး ခြောက်လ ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံးကျပ်သုံးသောင်းမှ အများဆုံး ကျပ်တစ်သိန်းထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရ မည်။
 - (ဂ) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဃ)အရ ခိုင်လုံစွာဖြေကြားရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူ ကို ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံးတစ်လမှ အများဆုံး ခြောက်လ ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ်သုံးသောင်းမှ အများဆုံး ကျပ်တစ်သိန်းထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ် ရမည်။
 - (ဃ) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ (င) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ(စ) ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင် ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ထောင်ဒဏ် အနည်းဆုံး တစ်လမှ အများဆုံး သုံးလထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး

- ကျပ်တစ်သောင်းမှ အများဆုံး ကျပ်ငါးသောင်းထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။
 - (င) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဆ)အရ ခိုင်လုံစွာဖြေကြားရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူ ကို ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံးသုံးလမှ အများဆုံး တစ်နှစ်ထိ ချမှတ်ရမည်။
 - (စ) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဇ)ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူ ကို ထောင်ဒဏ် အနည်းဆုံး တစ်လမှ အများဆုံးသုံးလထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ်တစ်သောင်းမှ အများဆုံး ကျပ်ငါးသောင်းထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရ မည်။
 - (ဆ) မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဈ)ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူ ကို ထောင်ဒဏ်အနည်းဆုံးခြောက်လမှ အများဆုံး နှစ်နှစ်ထိ ချမှတ်ရမည်။
- အခန်း (၁၈)
အထွေထွေ
- ၆၂။ အစိုးရဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် မည်သူမဆို စုပေါင်းအိမ်ရာ၊ ဈေး၊ လူအများအပြား စုဝေး အသုံးပြုမည့် အဆောက်အအုံ၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ တည်းခိုခန်းများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ ဆောက်လုပ်ပါက -
- (က) အဆောက်အအုံ၏ ပုံစံနှင့်ဖွဲ့စည်းပုံကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးသို့ ပေးပို့ရမည်။
 - (ခ) လုံခြုံရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်ပါက ရဲတပ်ဖွဲ့သို့ အကြံ ပြုချက်များ တောင်းခံနိုင်သည်။
- ၆၃။ တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပျောက်ဆုံး သွားသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ မိသားစုများအတွက် အကျိုးခံစားခွင့်ကို ဤဥပဒေအရထုတ်ပြန်သည့် နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၆၄။ ဤဥပဒေအရအရေးယူသောပြစ်မှုများကို ကျူးလွန်သည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၉၀ ထက် ကျော်လွန်ပါက တရားစွဲဆိုခြင်းမပြုရ။
- ၆၅။ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအရခန့်အပ်ထားသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်မဟုတ်သော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံ့ ဝန်ထမ်းဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၆၆။ တပ်ဖွဲ့နှင့် ရဲလေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများသည် အပ်နှင်းထားသော သီးခြားတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ရန် လုပ်ငန်းလက်စွဲများကို ရေးဆွဲ ထားရှိရမည်။
- ၆၇။ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၊ ရဲစခန်းနှင့် ရဲကင်း စခန်းများတွင် တာဝန်ဝတ္တရားဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ထားသည့် မှတ်ပုံတင်စာအုပ်များ၌ ရေးသွင်းရမည်။
- ၆၈။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင်-
- (က) ဝန်ကြီးဌာနသည် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်း များကို အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန် နိုင်သည်။
 - (ခ) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်တို့သည် အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
 - (ဂ) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်တို့သည် ရဲလုပ်ငန်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အုပ်ချုပ် မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအတွက် ရဲလက်စွဲကို လိုအပ်သလို ပြုစုရေးဆွဲ ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- ၆၉။ အောက်ပါဥပဒေများကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်-
- (က) The Yangon Police Act, 1899, (Act IV, 1899 Vol 1.)
 - (ခ) The Police Act, 1945, (Act VI, 1945 Vol 1.)
 - (ဂ) ၁၉၅၉ ခုနှစ်၊ ကရင်ပြည်နယ်ရဲအဖွဲ့အက်ဥပဒေ (ကရင်ပြည်နယ်အက်ဥပဒေအမှတ်၊ ၂/၁၉၅၉)
 - (ဃ) ၁၉၅၉ ခုနှစ်၊ ကယားပြည်နယ်ရဲအဖွဲ့အက်ဥပဒေ (ကယားပြည်နယ်အက်ဥပဒေအမှတ်၊ ၄/၁၉၅၉)
- ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး သည်-
- (ပုံ)မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ကျောပုံးမှ ရွှေ့သွားကျေးရွာ၊ ချင်းတွင်းလမ်းရှိ နေအိမ်၌ ကွင်းဆက်တရားခံ နန(ခ) ခင်ဖုန်းဝင့် ၄၁ နှစ်ကို လက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံးနှင့်အတူ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ စည်သူရှိန်နှင့် နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့်တို့၏ ထွက်ဆိုချက်များ အရ မတ် ၂၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် တောင်ကြီးမြို့ ကျောင်းကြီးစုရပ်ကွက်၌ အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ စေခိုင်းသူ သူရထွန်း(ခ)ဖိုးသောကြာ ၃၇ နှစ်ကို AK-47 တစ်လက်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု၊ ၎င်းကျည်လေးတောင့်၊ မှန်ပြောင်း တစ်ခုတို့နှင့်လည်းကောင်း၊ တောင်ကြီး မြို့နယ် ညိုမီးကျေးရွာ၌ ဆက်စပ်တရားခံ နန်းဝေယဉ် ၃၇ နှစ်ကို လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ တရားခံ သူရထွန်း(ခ) ဖိုးသောကြာ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ မတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဒဏ္ဍိဏသီရိ မြို့နယ်၌ ကွင်းဆက်တရားခံ ပြည့်ပြည့် ဖြိုး(ခ)ပြည့်ပြည့် ၄၃ နှစ်ကို ဖမ်းဆီးရမိ ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ မတ် ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ပိုင်းတွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ဟေမ မာလာတောင်ရပ်ကွက် (၃၅/၃၆) လမ်း ကြားနှင့်(၇၈/၇၉)လမ်းကြား၌ ကွင်းဆက် တရားခံ ဖုန်းမြင့်ဟိန်း(ခ)တရုတ်ကြီး ၃၂ နှစ်ကို ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် တရားခံ အမျိုးသား ခုနစ်ဦး၊ အမျိုးသမီးလေးဦး ပေါင်း ၁၁ ဦး တို့ကို AK-47 တစ်လက်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု၊ ၎င်းကျည်လေးတောင့်၊ မှန်ပြောင်း တစ်ခု၊ လက်လုပ်မိုင်း လေးလုံး၊ လက်ကိုင် ဖုန်း ခြောက်လုံးတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ ခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့် ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ၎င်းသည် ၂၀၂၁

ခုနှစ် မေလမှ ဩဂုတ်လအထိ KIA ဗဟိုဌာနချုပ်၊ လိုင်ဇာ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲရေးသင်တန်းကို တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရ သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆို ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိသော လက်နက်/ ခဲယမ်းများနှင့် ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများမှာ ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံတောင်ကြီး PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင် ဇီဇီးက အကြမ်းဖက် လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် သူရထွန်း(ခ)ဖိုးသောကြာအား AK-47 တစ်လက်၊ ကျည်အိမ်တစ်ခု၊ ၎င်းကျည် လေးတောင့်၊ မှန်ပြောင်းတစ်ခုတို့ကို လည်းကောင်း၊ စည်သူရှိန်သည် သူရထွန်း (ခ)ဖိုးသောကြာ၏ စေခိုင်းချက်အရ ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ ရုပ်ရှင်ရုံများကို ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရန် မတ် ၂၃ ရက်တွင် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ် (၂) လမ်းမကြီးရှိ ဆီဆိုင်အနီး၌ ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံ အောင်သိုက်ထံမှ လက်လုပ် မိုင်းသုံးလုံးကိုလည်းကောင်း ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့် ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက် တွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဦးမင်းဒင်ကျေးရွာ ၌ ထွန်းလှိုင်ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်တွင် သိမ်းဆည်းရမိသော ဖောက်ခွဲ ရေးပစ္စည်းများမှာ နေပြည်တော် PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးရန်ကျန် ကျောက်ခဲ(ခ)အောင်မိုးတို့နှင့်ပူးပေါင်း၍ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ် သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့် ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ အကြမ်းဖက် ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အနေဖြင့် ၎င်းသည် အကြမ်းဖက် သင်တန်းတက်ရောက်စဉ် ရင်းနှီးခဲ့သည့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် NLD ပါတီမှ ပြည်ကြီး

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိမှု



တံခွန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း ကျော်စိုးလင်း၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် နေပြည်တော် PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ စိုင်းဝင်းနိုင်ဦးနှင့် ချိတ်ဆက်၍ ရဲလေး(ခ)ဘိုဘိုလေး၊ ကျောက်ခဲ(ခ)အောင်မိုး တို့နှင့်ပူးပေါင်းကာ ဇေယျသီရိမြို့နယ် အမှတ်(၃)နယ်မြေ ရဲစခန်းအား လက်လုပ်ဖုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆို ချက်အရ တရားခံ စည်သူရှိန်နှင့် နန်းဝေ

ယဉ်တို့သည် တရားခံ သူရထွန်း(ခ) ဖိုးသောကြာ၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် မတ် ၁ ရက် တွင် နမ့်ဆန်မြို့သို့သွားရောက်၍ လေယာဉ်ဆိတ်ကားများနှင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အခြေအနေများကို စောင့်ကြည့်၍ သတင်းပေးပို့ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရသည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆို ချက်အရ ဖုန်းမြင့်ဟိန်း(ခ)တရုတ်ကြီး၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် သူရထွန်း(ခ)ဖိုးသောကြာ သည် မတ် ၂၂ ရက်တွင် စည်သူရှိန်နှင့် သက်အောင်ရှိန်တို့ကို ရုပ်ရှင်ရုံများ၊

ဟိုတယ်များအား အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲ ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် အခြေ အနေ သွားရောက်ကြည့်ရှုခိုင်းခဲ့ကြောင်း နှင့် မတ် ၂၇ ရက်မတိုင်မီ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မင်္ဂလာဂါးဒင်း ဟိုတယ်၊ သမ္မတရုပ်ရှင်ရုံနှင့် သွင်ရုပ်ရှင်ရုံ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဝင်းလိုက်ရုပ်ရှင်ရုံတို့ကို တစ်ပြိုင်နက် တည်း ဖောက်ခွဲမှုပြုလုပ်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရ သည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ သို့ ၀



၂၀၂၂ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်တွင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဦးမင်းဒင် ကျေးရွာ၌ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် တရားခံထွန်းလှိုင်ဦး၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင် ဥတ္တရသီရိ မြို့နယ် ရွှေ့သွား ကျေးရွာ၌ တရားခံ နန(ခ) ခင်ဖုန်းဝင့်နှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သည့် လက်လုပ်မိုင်း ဟောင်း၏ မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ဇေယျသီရိမြို့နယ် အမှတ် (၃) နယ်မြေရဲစခန်းအနီး အကြမ်းဖက်သူများက လက်လုပ်မိုင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ သံဃာတစ်ပါးနှင့် အပြစ်မဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်၍ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး လုယက်ယူဆောင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမားများ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုအကြား စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှုဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများ၊ လမ်းတံတားများနှင့် စာသင်ကျောင်းများအား အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကို ရက်စက်စွာ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့်အပြင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်မြန်မာလူမျိုးများ၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ သာသနာပိုင်အဆောက်အအုံများကိုပါ အကြမ်းဖက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်းနှင့် ရဟန်းသံဃာတော်များအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သတ်ဖြတ်ခြင်းများအား စိတ်နှလုံးညှိုးနွမ်းဖွယ် ရက်စက်စွာ ပြုလုပ်နေကြသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။



(ဝဲမှယာ)ဘန္တန္တသံဝရ ဦးကြည်ခိုင်ဝင်း(သေဆုံး)

အမျိုးသား တစ်ဦးတို့ကို PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက သတ်ဖြတ်၍ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးအား လုယက်ယူဆောင်သွားကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထိုသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ အင်အား ၁၅ ဦးခန့်သည် ဆိုင်ကယ် ခုနစ်စီးဖြင့် သေနတ်၊ ဓားများကိုင်ဆောင်၍

အဆိုပါကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာပြီး ကျေးရွာရှိ မဟာဝိသုတရာမပညာဒီပကျောင်းမှ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဘန္တန္တသံဝရ(၅၇)နှစ် (၂၂)ဝါ (ဘ)ဦးအောင်ထူးနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ရောက်ရှိနေသည့် ဦးကြည်ခိုင်ဝင်း (၄၇)နှစ် (ဘ) ဦးဝင်းမောင်တို့ကို သေနတ်၊ ဓားများဖြင့် ရက်စက်စွာ ပိုင်းဝန်းပစ်ခတ်ထိုးခုတ် သတ်ဖြတ်၍ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ RLG/7613 Noah မော်တော်ယာဉ်အား

လုယက်ယူဆောင်ကာ မြိုင်မြိုင်ဘက်သို့ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားခဲ့သဖြင့် ဆရာတော် ဘန္တန္တသံဝရတွင် ယာမျက်လုံး ကျည်ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ တစ်ချက်၊ ဝမ်းဗိုက်ကျည်ဖောက်ဝင် ဒဏ်ရာ တစ်ချက်နှင့် ဦးကြည်ခိုင်ဝင်းတွင် ရင်ဘတ်ကျည်ဖောက်ဝင်ဒဏ်ရာ သုံးချက်၊ ဦးခေါင်းပြတ်ထွက်ဒဏ်ရာများရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာ၌ သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး ၎င်းတို့အနီးမှ Thai 380 Auto ကျည်ခွံ သုံးခု၊ ၁၂ ဗို့ကျည်ခွံ သုံးခုနှင့် ဓားရှည် တစ်ချောင်းတို့အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အထက်ပါဖြစ်စဉ်မှ သာသနာ့အန္တယ်ဝင် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်နှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူ အမျိုးသားတစ်ဦးတို့ကို ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်၍ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးကို လုယက်ယူဆောင်သွားသည့် အကြမ်းဖက်သမားများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး၍ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေခံတပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများကို လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသိဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်

ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ငရွေဝါလမ်းနေ ဝေဝေသိမ့်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “ဝေဝေသိမ့်” Facebook အကောင့်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ဉာဏဒီပရပ်ကွက်နေ သီဟအောင်နှင့် မင်္ဂလာဒီပရပ်ကွက်နေ လိန်းကီးတို့သည် ၎င်းတို့အသုံးပြုသည့် “သီဟအောင်” Facebook အကောင့်နှင့် “လိန်းကီး” Facebook အကောင့်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ် တရော်ကုန်းရပ်ကွက်နေ လက်ပံတို ရေနံမြေတာဝန်ခံဆရာဝန် စိုးမင်းဦးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Soe

Min Oo” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရေး အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

○ စာမျက်နှာ ၁၄ မှ

ထို့ပြင် ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ နန(ခ) ခင်ဖုန်းဝင့်နှင့် သန့်ဇင်(ခ)သန့်ဇင်ဦးတို့၏ ထွက်ဆိုချက်များအရ နေပြည်တော် PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ စိုင်းဝင်းနိုင်ဦးသည် နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့်နှင့် ချိတ်ဆက်၍ ဖောက်ခွဲရေးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ မတ် ၂၇ ရက်မတိုင်မီ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီရုံး၊ သီရိ(၅) မြို့နယ် အခွန်ဦးစီးမှူးရုံး၊ ဒက္ခိဏာခရိုင် တရားရုံး၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနယာဉ်ရပ်နားကွင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ယာဉ်ရပ်နား

ကွင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ယာဉ်ရပ်နားကွင်း၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် သပြေကုန်းရပ်ကွက် အဆင့်မြင့်ဈေးအနီးရှိ မြဝတီ ဘဏ်ရုံးချုပ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်ရှိ ကညနရုံးတို့အား ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။
အထက်ပါ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေး လုပ်ငန်းများအား နန(ခ)ခင်ဖုန်းဝင့်နှင့် စည်သူရှိန်တို့က ငွေကြေးရယူလိုမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ကို နောက်ကွယ်မှ အဓိကစေခိုင်းလျက် ရှိသော တရားခံများမှာ ဖုန်းမြင့်ဟိန်း(ခ) တရုတ်ကြီးနှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် NLD ပါတီမှ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ပြည်သူ့

လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း ကျော်စိုးလင်းတို့ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။
တရားခံ ဖုန်းမြင့်ဟိန်း(ခ)တရုတ်ကြီးနှင့် NLD ပါတီမှ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း ကျော်စိုးလင်းတို့အနေဖြင့် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် စေခိုင်းရခြင်းမှာ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှု လျော့နည်းလာသည့်အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာသင်ကြားမှုကာလ ပြီးမြောက်သဖြင့် ပြည်သူ့လူထု စိတ်လက်အပန်းဖြေအနားယူနိုင်စေရေး ရုပ်ရှင်ရုံများအား နှစ်ဆန်းတစ်ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ရည်ရွယ်

ဆောင်ရွက်နေမှုကို ပျက်စီးစေရန် အတွက် ရုပ်ရှင်ရုံများနှင့် ဟိုတယ်များအား ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့လူထုထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိ၍ အထိတ်တလန့်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားစေရန် ယုတ်မာသော အကြံအစည်ဖြင့် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများအား ဥပဒေအရထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက်မှုဆောင်ရွက်နေသူများအား ပြည်သူ့တစ်ရပ်လုံးက ပိုင်းဝန်းကာကွယ်တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်

သူများ၊ နောက်ကွယ်မှ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသော ဆက်စပ်တရားခံများအား အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ၎င်းတို့ပုန်းခိုရာနေရာများ၊ လှုပ်ရှားသွားလာနေထိုင်မှုသတင်းများ ရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီးပေးသူများအား ထိုက်တန်စွာ လျှို့ဝှက်၍ ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် မြို့ရွာများအမြန်ဆုံး အေးချမ်းတည်ငြိမ်ရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါကြောင်း အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ထားပါသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့နှင့် သတင်းမီဒီယာများပြုလုပ်သည့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှတ်တမ်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို မတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများက သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည့် မေးမြန်းမှုများကို ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ပြောကြားမည့် အကြောင်းအရာ

ဦးစွာ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက ယနေ့သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို တက်ရောက်လာကြသည့် ဝန်ကြီးဌာနများမှ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးနှင့် ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူများ၊ သတင်းမီဒီယာများအားလုံး ကြည့်ရှုနေကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၊ ကျန်းမာရွှင်လန်းကြပါစေဟု ဦးစွာဆန္ဒမေတ္တာပို့သတိပေးကြောင်း၊ ယနေ့သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားမည့် အကြောင်းအရာများမှာ နံပါတ်တစ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု တစ်နှစ်တာကာလကောက်နုတ်ချက်များ၊ နံပါတ်နှစ်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်မှုများ၊ နံပါတ်သုံးအနေဖြင့် အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များအား စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဆောင်ရွက်ချက်များ၊ နံပါတ်လေးအနေဖြင့် လတ်တလောပျံ့နှံ့နေသည့် ငွေစက္ကူအတုတို၊ နံပါတ်ငါး အနေဖြင့် NUG၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ဆောင်ချက်များကို ပြောမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နံပါတ်တစ်ခု နံပါတ်ငါးအထိ မိမိအနေဖြင့် ရှင်းလင်းပြောသွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အပိုင်းကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ဦးက ရှင်းလင်းပြောကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့နောက် မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မေးခွန်းများမေးသည့် အခါတွင် စနစ်တကျဖြစ်စေရေးအတွက် မီဒီယာအမည်အလိုက် အခမ်းအနားမှူးက ဖိတ်ခေါ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖိတ်ခေါ်ခံရသည့် မီဒီယာများအနေဖြင့် မေးခွန်းတစ်ခုစီမေးမြန်းပေးရန် ကြိုတင်မေတ္တာရပ်ခံလိုကြောင်း။

ပထမအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု တစ်နှစ်တာကာလဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ပြောမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်၌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ရုံးတွင်ပြုလုပ်သည့် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၂)၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ (၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အစီရင်ခံစာနှင့် မိန့်ခွန်းများ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကို နိုင်ငံရေးအရ အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာပြီး ထိန်းသိမ်းခဲ့မှု၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ နိုင်ငံတော်တာဝန်အရပ်ရပ်အား မရယူမိနှင့် ရယူခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေး၊ လုံခြုံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို ခြုံငုံသုံးသပ်မှုများအရ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်လမ်းကြောင်းပေါ်ပြန်လည်ရောက်ရှိရေးနှင့် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပစဉ်။

နိုင်ငံရေးတို့အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ချက်များနှင့် အခြေအနေများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လုပ်ငန်းများရှိနေခြင်းကြောင့် နိုင်ငံရေးအရ နိုင်ငံတော်ကို အရေးပေါ်ကာလ နောက်ထပ် ခြောက်လတိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ မူဝါဒ လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း မိန့်ခွန်းနှင့်အစီရင်ခံစာတွင် တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ် ၃ ရပ်အနေဖြင့် -

- (၁) အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂)ရပ်အဖြစ် “တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး”၊
- (၂) နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၂) ရပ်အဖြစ် “စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာရေး၊ တည်ဆောက်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး”၊
- (၃) ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် “ယခုနှစ်မှစ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ခြေလှမ်းသစ်များစတင်မည်” တို့ဖြစ်ကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး “အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ညီညွတ်ရေး ကော်မတီစသည့် ကော်မတီ (၃) ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်းတွင် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီသည် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ၁၆ ကြိမ်၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမပြုသေးသည့် EAO များနှင့် ၉ ကြိမ်၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ၇ ကြိမ်၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင်အဖွဲ့များနှင့် ၂ ကြိမ် စုစုပေါင်း ၃၄ ကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့ပါကြောင်း။

ဖက်ဒရယ်စနစ်နှင့်ပတ်သက်၍ “မတူကွဲပြားသည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၊ လူမျိုးများ၊ လူမျိုးစုများကို စုစည်းလုပ်ကိုင်ရာမှ လုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့်များကို ခွဲဝေကျင့်သုံးသည့် အယူအဆသဘောတရားတစ်ရပ်သာဖြစ်ပြီး ပေါင်းစည်းနေထိုင်ခြင်း၊ မျှဝေခံစားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားပါတီများအပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများသည် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံသည့် ပြည်သူလူထုကို ကိုယ်စားပြုသူများဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မတူကွဲပြားသည့် ကိုယ်စားပြုမှုများရှိကြောင်း၊ ပါတီများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကိုယ်စားပြုနိုင်ရန် အတွက် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်(PR)ကို သွားရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဖက်ဒရယ်နှင့်ပတ်သက်

ပြီး မည်သို့အယူအဆအမျိုးမျိုးကွဲပြားနေပါစေ၊ မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် သာဇာတဖြစ်သည့် စနစ်မျိုးကို ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီနှင့်ပတ်သက်ပြီး အများဆန္ဒအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ လူနည်းစုဆန္ဒကိုလည်း အလေးထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အာဏာ (၃)ရပ်ကို ခွဲဝေကျင့်သုံးခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စု၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအကြား ဥပဒေအရ ခွဲဝေဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအလိုက် အခြေခံ ဥပဒေအရ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ရရှိစေမည်” ဖြစ်ကြောင်းကို ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း။

နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနှင့်ပတ်သက်၍ “မိမိတို့ နိုင်ငံသည် လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက် ပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေးကိုရှေးရှုသည့် မူဝါဒ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချင်းချင်း ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကို စောင့်ထိန်းသည့် မူဝါဒ(၃)ရပ်ကို အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ-၄၁ တွင် အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအယူအဆတွင် မိတ်ဆွေနိုင်ငံသာရှိကြောင်း၊ ရန်သူနိုင်ငံဟု မရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအပေါ် ရန်သူသဖွယ်ဆက်ဆံနေလျှင်ပင် ထိုနိုင်ငံများ၏ သဘောထားကို ပြောင်းလဲလာရန်၊ မိတ်ဆွေဖြစ်လာရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ပြည်တွင်းအားကို ယုံကြည်

တိုင်းပြည်၏ အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ “တိုင်းပြည်၏ အင်အားသည် ပြည်တွင်းမှာသာရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်းအားကို ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေအရ ပြည်ပအကူအညီများ လိုအပ်သည်မှန်သော်လည်း ပြည်တွင်းအင်အားဖြင့် လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းရှိကြောင်း၊ နံပါတ်တစ်အနေဖြင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေး တိုးတက်လာရန် ပြည်တွင်းအားဖြင့် မြှင့်တင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့တိုင်းပြည်တွင် သဘာဝအရင်းအမြစ်၊ လူသားအရင်းအမြစ်များစွာရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးဘဲ ပြည်ပသွင်းကုန်များသာ အားထားခဲ့ခြင်းကြောင့် ပြည်သူပြည်သားများ၏ လူမှုစီးပွားတိုးတက်မှု အားနည်းချက်များရှိခဲ့ကြောင်း၊ နံပါတ်နှစ်အနေဖြင့် ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေး ခိုင်မာအားရှိရန် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် တည်ဆောက်မည်ဆိုလျှင် နိုင်ငံရေးအင်အား မကောင်းစရာမရှိပါကြောင်း။

နံပါတ်သုံးအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအားလုံးပါဝင်သည့် ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားလုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အားလုံး ဥမကွဲသိုက်မပျက်

အေးအတူပူအမျှ ညီညွတ်သည့်အင်အားနှင့် နိုင်ငံတော်ကို ခေတ်မီပြီး စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့် ကြည်းတပ်၊ ရေတပ်၊ လေတပ်တို့နှင့် နိုင်ငံကာကွယ်ရေးစွမ်းအား တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူအားလုံးက ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ကြရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ရာတွင် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးဆိုသည်မှာ တိုင်းပြည်တွင် ပြည်သူလူထုများ စိတ်ချမ်းသာစွာ နေထိုင်နိုင်ရေး၊ ပြည်သူလူထုနှင့်ပတ်သက်ပြီး အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဥပမာအနေဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ရထားနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့ပို့ဆောင်ရေးစနစ်ဖြင့် ပတ်သက်လာပါက အားနည်းချက် ချို့ယွင်းချက်များ ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးစနစ်သည် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းသာမက အချင်းချင်းကူးလူးဆက်ဆံသည့်နေရာ၊ ပြည်နယ်/ ပြည်မ ကူးလူးဆက်ဆံသည့်နေရာ၊ စီးပွားကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ကူးလူးဆက်ဆံသည့် နေရာတွင် အဓိကကျသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိကကျသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည့်အတွက်ကြောင့် မိမိတို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ရထားပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ

ရထားပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် အဓိကလမ်းပိုင်းနှင့် အရေးပါသည့် လမ်းပိုင်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်ပြုပြင်ခြင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့တွင် စစ်တွေ-ရမ်းဗြဲ ရထားလမ်းပိုင်း စတင်ပြေးဆွဲပါကြောင်း၊ မနက်ဖြန်တွင် မန္တလေးမြို့ပတ်ရထားခရီးစဉ် ပြန်လည်စတင်ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး ရထားလမ်းပိုင်းတွင် မြေသားလုပ်ငန်းများ၊ ကားလမ်းကူးနှင့် ရေနုတ်မြောင်းများ၊ သံလမ်းနှင့် ကွန်ကရစ်ဇလီဖားတုံး အသစ်လဲလှယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရထားလမ်းခင်းကျောက်များကို သတ်မှတ်ချိန်ထည့်နှံမှုများနှင့် အညီ အပြည့်ဖြည့်သွင်းထားရှိကြောင်း၊ ရထားပြေးဆွဲရန်အတွက် လေအေးပေးစက်ပါသည့် ရထားတွဲဆိုင်များလည်း ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်ကုန်-ပဲခူး-မော်လမြိုင်လမ်းပိုင်းတွင် ရထားတွဲဆိုင်များ ခုန်ခြင်း၊ ဆောင်ခြင်း မရှိစေရေးသံလမ်းများကို ဂဟေဆက်ပြီး လဲလှယ်ထည့်သွင်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ပိုမိုတောင့်တင်းခိုင်မာစေရန် လုပ်ဆောင်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘူတာနှင့် ပလက်ဖောင်းများကို အဆင့်မြှင့်တင်မည်ဖြစ်ပြီး ရထားတွဲဆိုင်အသစ်များနှင့် မြန်နှုန်းမြှင့်တင်ပြေးဆွဲနိုင်ရေး မကြာမီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အလားတူ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားလမ်းပိုင်းနှင့် ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းပိုင်းတွင် ကွန်းကရစ်ဇလီဖားတုံးနှင့် လမ်းခင်းကျောက်များ သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ဖြည့်တင်းခြင်း၊ သံလမ်းလဲလှယ်ခြင်းများကို ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ပတ်လမ်းပိုင်းတွင် ရထားလမ်း၊ တံတား၊ ကားလမ်းကူး ရေနုတ်မြောင်းနှင့် ပလက်ဖောင်းများ အဆင့်မြှင့်တင်လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး အချက်ပြနှင့် ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားလမ်းတစ်လျှောက် လူကူးခုံးကျော်တံတားများ အသစ်တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြား အရေးကြီးလမ်းပိုင်းဖြစ်သည့် မြင်းခြံ-သာစည်၊ သာစည်-ရွှေညောင်၊ ရွှေညောင်-တောင်ကြီးနှင့် တောင်ကြီး-ဆိုက်ခေါင်လမ်းပိုင်းကိုလည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီမှ ချေးငွေထုတ်ချေး

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ပထမအသုတ် ချေးငွေခွင့်ပြုပေးရန် စိစစ်အတည်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများ

စဉ်	ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်း အမည်	လိပ်စာ
၁၂၁	မြစည်သူ ဖျော်ဖြေရေးဆိုင်	အမှတ် (၁၂၄၄)၊ သဒ္ဓါရုံလမ်းမ၊ (၂) မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၂	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၁၀)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ထီးတန်းစက်မြေရပ်ကွက်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၃	ရွှေသရဖူ ပဒေသာအဖွဲ့	အမှတ် (၁၄)၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၄	တယ်လီဗေးရှင်း၊ လုပ်သားမောင်အိုး/အိုး	အမှတ် (၂၄၇)၊ ဦးဝိစာရလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၅	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (အိုး/အိုး)	အမှတ် (၅၆)၊ စိန်ပန်းမြိုင်လမ်း၊ (၉) ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၆	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (နတ်ဆိုင်)	အမှတ် (A4)၊ အုတ်ပုံဆိပ်ကမ်း၊ ရေကူးအိမ်ရာ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၇	မျိုးဇော်အောင် မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၁၀၀၄)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း၊ မင်းပိုင်ရပ်ကွက်၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၈	မျက်လှည့်ပဒေသာကပွဲနှင့် အပျော်စီးလေ့	အမှတ် (၇၄)၊ ကျွန်းရွှေမြိုင် (၁၀) လမ်း၊ (၁၈) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂၉	ထက်ဝေလင်း မင်္ဂလာဆိုင်	ဂူကြီးကုန်းရပ်ကွက်၊ ထောက်ကြန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၀	ရွှေမြသာ ဆိုင်းအဖွဲ့သဘင်	အမှတ် (၁၀)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၁	အောင်စည်တော် ရုပ်စုံအမြင့်သဘင်	အမှတ် (၃၅၇)၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်း၊ စက်ဆန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၂	ဆိုဗီယက် ရုရှားပြန် ဦးမောင်မောင်	အမှတ် (၁၇၁)၊ အောင်သုခလမ်း၊ (၁၄) ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၃	ရွှေမင်းသမီး အနုပညာအင်အားစု	အမှတ် (၉၄)၊ ကန်တော်လမ်း၊ လေးထောင့်ကန်ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၄	ချားရဟတ် အပျော်စီးကစားကွင်း	အမှတ် (၂၀၃/ A)၊ (၂) လွှာ၊ မြတ်လေးနွယ် (၂) လမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၅	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (ပဒေသာ)	အမှတ် (၃၈၈)၊ ပုလဲ(၁)လမ်း၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၆	ဆပ်ကပ်အဖွဲ့	အမှတ် (၁၉/ ဃ)၊ နီလာတာပတ်လမ်း၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၇	ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့ (နတ်ဆိုင်)	အမှတ် (၂၅)၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ ဗိုလ်ထွန်းစံရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၈	ပြည်မြန်မာ အငြိမ်းအဖွဲ့	အမှတ် (၁၀၅၃)၊ နဝရတ်လမ်းကျယ်၊ (၉) ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃၉	Light Power Group (အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း)	အမှတ် (၁၀၄)၊ တိုက် (၄၀)၊ အင်းဝအိမ်ရာ၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၀	သဘင်လုပ်ငန်းကော်မတီ	ဖိုးရာဇာလမ်း၊ (၄၃) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၁	ရဲမိုး ဇာတ်သဘင်	အမှတ် (၃၈၄)၊ ကုန်းဘောင်လမ်း၊ (၁၃၂) ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၂	မင်းရန်အောင် ရိုးရာတေးဂီတ	အမှတ် (၃၂၁)၊ နွယ်သာဂီ (၇) လမ်း၊ (က) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၃	ခင်ခင်သွဲ့ နတ်ဒေဝါ	အမှတ် (၁၂)၊ (၁၁၃) လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၄	ပြည်ဟိန်းကျော်မင်္ဂလာဆိုင်	အမှတ် (၃၃)၊ အနောက် (၃) လမ်း၊ (က) ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၅	မြင့်သမတ (၉) ချားရဟတ် ပျော့ပျော့အိအိ	အမှတ် (၃၇၇)၊ နွယ်နီလမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၆	မဟာရန်ကုန် သီရိမောင်မောင်နှင့် (သား) ဝေယံမောင်မောင်	တိုက် (၅)၊ အခန်း (၁၀၂)၊ (၆) လမ်း၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၇	အာဇာနည်စန်းစန်း ဆပ်ကပ်အဖွဲ့	အမှတ် (၁၃၆၀)၊ သံသုမာလမ်း၊ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄၈	ငြိမ်းမာန်အောင် အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ်-၄၄ (၉၅/ ၉၆)၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ ချယ်ရီလမ်းနှင့် နဝရတ်လမ်းထောင့်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၄၉	ဟိန်း အနုပညာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ်-၅၈၃ (ခ)၊ စကားဝါလမ်း၊ (၈၈) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၀	ချမ်းမြေ့အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ် (၁၃၇)၊ ဗုဒ္ဓဟူးလမ်း၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ ခရမ်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၁	စေတနာ၊ မေတ္တာ အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ် (၉၉)၊ သူရ (၂) လမ်း၊ (၉) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၂	Gold Power Light အနုပညာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ် (၈/ ၉)၊ ကျိုက္ကစ်ဘုရားဝင်း၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

၁၅၃	ဒေါ်စန်းစန်းအေး ကနူးစီး	ကမာကဆစ်စိမ်းလမ်း၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၄	ဟန်ဇာဗိုလ် မင်္ဂလာနတ်ဆိုင်	အမှတ် (၁၄)၊ ကွမ်းရွဲလမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၅	သီရိမင်္ဂလာ သျှမ်းအိုးစည်	အမှတ် (၇၁၉/ ခ)၊ ပန်းဝါလမ်း၊ (၅၃) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၆	မေတ္တာရေလှိုင်း အပျော်စီးလေ့ချားရဟတ်	အမှတ် (၅၈၀)၊ နွယ်နီလမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၇	ရန်ကုန်ဝင်းလှိုင် နတ်ဒေဝါ	အမှတ် (၂၂၀/၂၁၉)၊ (၂၈) လမ်း၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၈	ကြည်လင်းဗိုလ် နတ်ဆိုင်	အမှတ် (၂၆)၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ ဗိုလ်ထွန်းစံရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅၉	မြန်မာသံစဉ် ဂန္ဓဝင် အိုး/အိုး	သုံးခွမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၀	ဆန်းသစ်ထွဋ်စွမ်းသဘင်	အမှတ် (၁၂၁၅)၊ ဘီ (၄)၊ စတားစီးတီးအိမ်ရာ၊ သန်လျင်မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၁	ဟိန်းဇာ ဇာတ်သဘင်	အမှတ် (၇၁၅)၊ (၂၆) လမ်း၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၂	ဇေယျာမြင့် အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	အမှတ် (၆၁၈)၊ (၇) ရပ်ကွက်၊ (၁၀)လမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၃	မိုးမင်းသား ခေတ်သစ်စွမ်းအား အနုပညာအဖွဲ့	အမှတ် (၃၆)၊ အောင်သုခလမ်း၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၄	ရွှေမင်းအိမ် ဇာတ်သဘင်	မြို့မ (၂) ရပ်ကွက်၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၅	ဇော် အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း	ရွှေစာရကျေးရွာ၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၆၆	ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း နတ်ဒေဝါ	ဆင်ဖြူရှင်လမ်း၊ တပင်ရွှေတီးရပ်ကွက်၊ ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၇	ဦးသိန်းဟန် ကနူးစီးဒေဝါ	အမှတ် (၄၄)၊ ဦးအေး (၁) လမ်း၊ (၁၆) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၈	ဦးလှမျိုး နတ်ဒေဝါ	အမှတ် (၁၅၆၉)၊ လှော်ကားလမ်းမ၊ (၅၇) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆၉	သဘင်ဥပဒေ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့	အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၀	ရတနာမြင့် ချားရဟတ် အပျော်စီးလေ့ပျော့ပျော့အိအိ	အမှတ် (၅၈၀)၊ နွယ်နီလမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၇၁	ဦးနေမျိုး (ခ) နေလင်းထက် နတ်ဒေဝါ	အမှတ် (၃၂၀)၊ ရာဇာဓိရာဇ်လမ်း၊ (၇) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၇၂	ဒေါ်အေးအေးပြုံး (ရွှေမန္တလေးဇာတ်ပွဲ)	F-6၆၊ ကံသာယာရပ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၃	ဦးကောင်းထက်ဟိန်း (ပဒေသာကပွဲ)	ဗ/၂၀၊ ၄၅/က၊ မြရည်နန္ဒာမြို့သစ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၄	ဦးဝဏ္ဏအောင် (တက္ကသိုလ်ဝဏ္ဏအောင် အနုပညာသဘင်)	ဗဗ/၇၈၊ အောင်သာယာ၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၅	ဦးသျှိုင်းသီဟကျော် (အများချစ်တဲ့ သားစစ် ဇာတ်သဘင်)	(၅၃) လမ်း၊ မြရည်နန္ဒာရပ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၆	ဦးသိန်းအောင် (ခ) ဦးနေဝင်းအောင် (ရွှေဝေလျှော်ဇာတ်)	ပါရမီရပ်ကွက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၇	ဦးခင်ခင် (တက္ကသိုလ်နှင့်ခင်ဇာတ်)	ကြေးသွန်းရပ်၊ တမ္ပဝတီ၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၈	ဒေါ်ထွေးမြင့်ကြည် (သားကြီးလှိုင်ဘွားအောင် ဇာတ်သဘင်)	က/၅၀၊ ပါရမီရပ်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၇၉	ဒေါ်တင်မျိုးရည် (ပိုင်ပိုင် ပြုံးပြုံးဇာတ်သဘင်)	၆၆ လမ်း၊ ၂၀-၂၂ ကြား၊ အနုပညာဦးစီးဌာနဝင်း၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၀	ဦးပိုင်ထက်ဝေ (မန်းပန်တျာပိုင်ထက်ဝေ ဇာတ်)	(၄၉) လမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၁	ဦးမင်းသျှင်ကို (မြန်မာ့အားအင်သစ်ဇာတ်)	တတ ၁၉/၂၀၊ ရတနာပုံမြို့သစ်၊ ကံသာယာ၊ ပြည်ကြီးတံခွန်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂	ဒေါ်ဌေးမြင့် (လင်းသစ်ကတဲ့ ခေတ်ဆန်းသစ်ဇာတ်)	ညောင်ပင်ရွာ၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၃	ဦးမင်းသစ် (မင်းသစ် ဇာတ်ပွဲ)	ညည ၂၄/၂၉၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၄	ဦးဝင်းစိန် (ခ) ဦးဝင်းတင် (ချမ်းလျှမ်းဗိုလ် ဇာတ်သဘင်)	ထထ-၃၃၊ ရတနာပုံမြို့သစ်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၅	ဦးသူရဇွန် (လှိုင်မြူး ရွှင်မြူးဇာတ်သဘင်)	ပပ/၃၁၊ အိမ်အမှတ် (၅၇)၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၆	ဦးနေလင်းဟိန်း (ခေတ်သစ် ဇွဲအာဒီဇာတ်ပွဲ)	ဒဒ ၁၄/၁၇၊ (၆၁) ကျောက်၊ စက်မှု (၁)၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၇	ဦးဇော်ပြုံး (ပန်တျာဇော်ပြုံးရွှေအိမ်စာတ်)	အကွက် (၂၆၆)၊ ကိုးလုံးတကာ၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၃၁၇ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၅-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၂၄-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၅-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၁၆,၀၄၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၁၇) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၉၈) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၇,၅၇၆,၉၂၄) ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၆၁၀,၄၉၃) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၄၈၄) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိစုစုပေါင်း (၅၆၇,၃၂၂) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၂၈) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၍ ရောဂါဖြစ်ပွား/သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆခန့်အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- နိုင်ငံတကာခရီးသွားကဏ္ဍတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူ ထားသူများအား ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုမှ ကွာရန်တင်းဝင်ရောက်ရမှုမှ ဖြေလျော့ပေးခြင်းအပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျော့ပေးခြင်းများစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့် ဝေးလံခက်ခဲသောဒေသများတွင်နေထိုင် သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမကျန်ရစ်စေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် မိဘပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ စသည့်ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါ၍

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၅-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၄၅) ခု	(၁၀၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၀၃) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၉၆) ခု	-
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၇) ခု	(၂) ဦး
စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၃၇) ခု	-
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၆၁၀) ခု	(၂၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၅၂၇) ခု	(၂၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၁,၄၆၇) ခု	(၁၆၅) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၆,၀၄၂) ခု	(၃၁၇) ဦး

ကာကွယ်ဆေး မထိုးနှံရသေးသော ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် သွားရောက်ဆက်သွယ်၍ အကြိမ်ပြည့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၁၅၆၅၉၅၇	၆၃၈၂၄၃၉၄	၁၀၀၂၂၅၉
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၁၆၃၇၂	၄၂၄၇၈၀၈၇	၅၁၆၇၈၅
၃။	ဘရာဇီး	၂၉၇၆၇၆၈၁	၂၈၄၀၇၄၅၇	၆၅၈၃၆၇
၄။	ပြင်သစ်	၂၄၆၃၆၃၁၁	၂၂၈၁၇၀၀၁	၁၄၁၄၄၃
၅။	ဗြိတိန်	၂၀၆၁၃၈၁၇	၁၈၇၅၈၂၂၅	၁၆၄၂၈၂
၆။	ဂျာမနီ	၁၉၇၄၁၇၁၉	၁၅၅၁၈၇၀၀	၁၂၈၄၅၇
၇။	ရုရှား	၁၇၇၁၅၃၉၀	၁၆၅၄၅၇၅၈	၃၆၆၆၁၈
၈။	တူရကီ	၁၄၇၆၀၃၃၁	၁၄၄၀၄၈၁၇	၉၇၅၉၈
၉။	အီတလီ	၁၄၁၅၃၀၉၈	၁၂၇၄၈၈၅၉	၁၅၈၄၃၆
၁၀။	စပိန်	၁၁၃၇၈၇၈၄	၁၀၇၀၇၁၆၉	၁၀၂၀၅၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၈၅၉၉၇၅၁	၄၈၂၆၀၂၄	၄၂၁၄၅
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၉၉၁၆၈၇	၅၆၉၁၂၂၀	၁၅၄၄၆၃
၃။	မလေးရှား	၄၀၇၉၂၄၂	၃၇၉၆၉၇၅	၃၄၆၆၄
၄။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၇၆၂၃၀	၃၅၇၃၂၅၀	၅၈၈၃၁
၅။	ထိုင်း	၃၄၇၇၀၃၀	၃၂၀၈၂၇၁	၂၄၆၅၁
၆။	စင်ကာပူ	၁၀၅၃၁၃၉	၁၀၀၉၄၀၈	၁၂၂၆
၇။	မြန်မာ	၆၁၀၄၉၃	၅၆၇၃၂၂	၁၉၄၂၈
၈။	လာအို	၁၆၄၀၇၈	၁၅၁၁၆၃	၆၅၄
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၅၃၄၄	၁၃၁၃၁၃	၃၀၅၄
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၂၉၈၃၇	၁၂၀၅၆၁	၂၀၀

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ နေ့စဉ်ထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာပစ္စည်း များကို ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်းနှင့် နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ် စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းများမှ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၃၉ မျိုး (စုစုပေါင်း ၂၃၄၃၁၂ ဒသမ ၂၂ ကီလိုဂရမ်)၊ နယ်စပ် (ချင်းရွှေဟော်)၌ ကုမ္ပဏီတစ်ခုမှ Hand Sanitizer Gel ကီလိုဂရမ် ၂၅၀၀ တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နွေဦးကာလ မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်



ပျော်ဘွယ် မတ် ၂၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် လျှပ်စစ် မန်နေဂျာရုံးဝင်းအတွင်း ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း၍ လျှပ်စစ်ရေခဲအိတ်ဖြင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခြင်းနှင့် မတော်တဆပေါ့ဆမီးလောင်မှုများ ဖြစ်ပွားလာပါက မီးဘေး လုံခြုံရေးစီမံချက်နှင့်အညီ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် လက်တွေ့ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ် အခြေခံရေးသားထားသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာအထောက်အကူပြုလေ့ကျင့်ခန်းများကို အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။

ကြေးမုံစာတည်းအဖွဲ့

Grade 11 (စနစ်ဟောင်း)

Letter and Essay writing ရေးနည်းများကို ဖော်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Letter writing (ပေးစာရေးနည်း)

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲမေးခွန်းရဲ့ မေးခွန်းနံပါတ် VIII မှာ ပေးစာတစ်စောင် ရေးခိုင်းပါတယ်။ မေးခွန်းနှစ်ခု ပေးထားတဲ့အထဲက မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာ တစ်ခုကို ရွေးချယ်ဖြေဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Letter ပေးစာ အမျိုးမျိုးရှိတဲ့အထဲက သားတို့ သမီးတို့ ရေးရမှာက ခင်မင်ရင်းနှီးတဲ့သူတွေဆီကိုရေးရမယ့် ပေးစာ(Friendly letter) ဖြစ်ပါတယ်။

ပေးစာရေးတော့မယ်ဆိုရင် မေးခွန်းကိုသေချာဖတ်ပါ။ ကိုယ်အပိုင် နိုင်ဆုံးအပုဒ်ကို ရွေးချယ်ပါ။ ရွေးချယ်ပြီးပြီဆိုရင် ဘယ်အချက်အလက် တွေရေးမှာလဲဆိုတာကို အကြမ်းစာရွက်မှာ outline ချရေးပါ။ outline ချရေးပြီးပြီဆိုမှ အချောရေးပါ။ ဒီလိုမဟုတ်ဘဲ အချောလက်တန်းရေးမယ် ဆိုရင် အရှေ့မှာ ထည့်ရေးသင့်တဲ့စာကြောင်းတွေက အနောက်မှာ ရောက်နေရင်၊ အနောက်မှာ ထည့်ရေးသင့်တာတွေက အရှေ့မှာ ရေးမိပြီး သားဖြစ်နေမယ်ဆိုရင် အစီအစဉ်ကျနမရှိတော့ဘဲ ဖြစ်နေပါလိမ့်မယ်။ စ၊ လယ်၊ ဆုံး ညီညွတ်မှသာ ပေးစာကောင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်မှာပါ။

Letter Format ပေးစာပုံစံကို သေချာဂရုစိုက်မှတ်သားထားပါ။ ပေးစာနမူနာပုံစံ (Sample Letter Format)

Table with 2 columns: Item number and description. (1) Address (လိပ်စာ), (2) Date (ရက်စွဲ), (3) Dear ____, / My dear ____, (4) Introduction (နှုတ်ခွန်းဆက်စကား), (5) Body of letter (စာကိုယ်), (6) Conclusion (နိဂုံး), (7) Wish (ဆုတောင်းဆန္ဒပြု), (8) Leave taking (ခွဲခွာနှုတ်ဆက်ခြင်း), (9) Signature (လက်မှတ်)

No. 101 on Innyar Road Maymyo 1st April, 2022

Dear ..., How's everything? I hope you are well. I am fine and OK in everything. I'm writing to tell you about (ရေးခိုင်းတဲ့အကြောင်းအရာ) Well, let me stop my letter here as I have to do many heaps of work. I am looking forward to seeing you. Write to me if you find time. With best wishes, Yours lovingly, _name_

ဆိုပြီးတော့ ရှိပါတယ်။ ပေးစာပုံစံကို နားလည်ပြီဆိုရင် အောက်မှာ ဖော်ပြထားတဲ့အချက်တွေကို ဆက်လက်လေ့လာပါ။

- (1) Address လိပ်စာကို ရေးတော့မယ်ဆိုရင် မေးခွန်းမှာပေးထားတဲ့ စာရေးသူရဲ့ လိပ်စာကိုရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ No. (...) မှ စပြီးရေးပါ။ မေးခွန်းမှာ ကော်မာ(,) ပေးထားရင် ကော်မာပဲ ရေးပါ။ in/on ပေးထားရင် in/ on ဆိုပြီး သူ့အတိုင်းပဲပြန်ရေးပါ။ အိမ်အမှတ်၊ လမ်း ရေးပြီးရင် မြို့ကို အောက်တစ်ကြောင်းမှာ ရေးပါ။ ဒီနေရာမှာ မှတ်သားရမှာက ကိုယ်စာရေးမယ့်သူက နိုင်ငံရပ်ခြားမှာ ရောက်ရှိနေတဲ့သူဆိုရင် မြို့ရဲ့ ဘေးနားမှာ ကော်မာခံပြီး Myanmar လို့ ရေးပေးပါ။ (2) Date ရက်စွဲရေးမယ်ဆိုရင် မိမိနှစ်သက်ရာ ရက်စွဲကို ထည့်ရေး လို့ရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကိုယ်ရေးတဲ့ပေးစာနဲ့ လိုက်လျောညီထွေ ရှိဖို့တော့ လိုပါလိမ့်မယ်။ ဆိုလိုတာက မိုးရာသီဘေးလုံးပွဲ ကြည့်နေတဲ့အကြောင်း ရေးခိုင်းတာကို ကိုယ်က နွေရာသီ ကာလ ရက်စွဲထည့်ရေးလို့ မသင့်လျော်ပါဘူး။ အောက်ပါ ရက်စွဲရေးနည်းတွေကို လေ့လာပါ။

Ordinal number (အစဉ်ပြကိန်း)နဲ့ရေးမယ်ဆိုရင် ကိန်းဂဏန်းအစဉ်တွေကိုမှန်ကန်အောင် ရေးတတ်ဖို့လိုပါတယ်။

1st 2nd 3rd 21st 22nd 23rd

31st ကျန်တာအားလုံး th လို့ အလွယ်မှတ်ထားပါ။ လရေးမယ် ဆိုရင် အရှည်ကောက်ပုံစံ၊ အတိုကောက်ပုံစံကြိုက်ရာရေးပါ။ အတိုကောက်ပုံစံတွေကို မှတ်သားပါ။ Jan, Feb, Mar, Apr, May, Jun, Jul, Aug, Sept, Oct, Nov, Dec တို့ဖြစ်ပါတယ်။ ခုနှစ်ကတော့ လက်ရှိရောက်နေတဲ့ ခုနှစ်ကို ထည့်ရေးပါ။ ဥပမာ။ မတ် ၃၁ ရက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဆိုရင် March 31st 2022 (or) 31st March, 2022 (or) Mar 31st 2022 ကြိုက်သလိုရေးနိုင် ပါတယ်။ နောက်ထပ် အမှားလည်းကင်းပြီး လွယ်တဲ့နည်းက တော့ 31. 3. 2022 (or) 31-3-2022 လို့ ရေးနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ 31, 3, 2022 လို့တော့ ရေးလို့မရပါ။

(3) Dear / My dear ... ချစ်လှစွာသော နာမည်ဘယ်သူဘယ်ဝါဆိုပြီး ရေးရပါတယ်။ ကိုယ်စာရေးမယ့်သူကို ကိုယ်ရင်းရင်းနှီးနှီး ခေါ်တဲ့နာမည်ကို သုံးပါ။ ဥပမာ- ဦးလေးဆီ စာရေးမယ်ဆိုရင် Dear Uncle/ U Lay/ Uncle Lay / My dear Uncle ကြိုက်သလို ရေးနိုင်ပါတယ်။

(4) Introduction (နှုတ်ခွန်းဆက်စကား) Greeting (နှုတ်ခွန်းဆက်စကား)ရေးတဲ့အခါမှာ သာကြောင်း၊ မာကြောင်း လေး၊ ငါးကြောင်းလောက်ပဲရေးပါ။ ကျန်းမာရဲ့လား။ ကျွန်တော်၊ ကျွန်မတို့လည်း နေကောင်းပါတယ်။ မတွေ့ရတာ ကြာပြီနော်။ အလုပ်အကိုင် ရောအဆင်ပြေရဲ့လား။ အကြောင်းပြောချင်လို့ စာရေးလိုက်တာပါ။ စသည်ဖြင့် ဒီလောက်ရေးရင် လုံလောက်ပါပြီ။ ဒီနေရာမှာ ဘယ်လိုကျ တွေကို ရေးမလဲဆိုတာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်ပါတယ်။

(5) Body of letter (စာကိုယ်)ထဲမှာ ကိုယ်ရေးရမယ့်၊ မေးခွန်းမှာ ရေးခိုင်းတဲ့အချက်အလက်တွေပါအောင် ထည့်ရေးရပါမယ်။ နောက်ပြီး ရေးရမယ့်အကြောင်းကို သိပြီဆိုရင် ဘယ်ကာလ (Tense)ကို အဓိကထားသုံးရမှာလဲဆိုတာ စဉ်းစားပါ။ အချိန်နဲ့ ကာလ လွဲနေလို့မရပါဘူး။ ဥပမာ- စာမေးပွဲအတွက် ဘယ်လို တွေ ပြင်ဆင်ထားသလဲဆိုတာ ရေးခိုင်းရင် လက်ရှိလုပ်နေဆဲ ဖြစ်တဲ့အတွက် Present ကာလကို အဓိကထားရေးရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ဥပမာ- လွန်ခဲ့တဲ့လက နေမကောင်းဖြစ်တဲ့ အချိန်မှာ ဆရာမတွေနဲ့ သူငယ်ချင်းတွေရဲ့ ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုတွေကို မိဘတွေဆီ စာရေးပြောခိုင်းရင် အတိတ်ကာလ Past Tense နဲ့ရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အချိန်နဲ့ကာလကို အထူး ဂရုပြုဖို့ လိုပါတယ်။

(6) Conclusion (နိဂုံး) မေးခွန်းမှာ ရေးခိုင်းတဲ့အကြောင်းအရာတွေကို စာကိုယ်မှာ ရေးပြီးပြီဆိုရင် နိဂုံးချုပ် အဆုံးသတ်အနေနဲ့ စာတွေလုပ်ရဦး မှာမို့လို့ အခုတော့ ဒီလောက်ပါပဲ။ တွေ့ဆုံမယ့်ရက်၊ ပြန်လာ မယ့်ရက်ကို စောင့်မျှော်နေမယ်နော်။ အချိန်ရရင် စာပြန်ပါနော်။ ကျန်းမာရေးအထူးဂရုစိုက်ပါ။ ဒီလောက်ဆိုရင် ရပါပြီ။ (စာက အလွန်ရှည်သွားလို့ ဒီနေရာမှာ ရပ်လိုက်တော့မယ်နော်ဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းကို မရေးစေချင်ပါ။ အချို့က စာကဖြင့် လေး၊ ငါးကြောင်း ပဲရှိသေးတယ်။ အဆုံးသတ်မှာရေးတော့ စာအလွန် ရှည်သွားလို့ ရပ်လိုက်တော့မယ်နော်ဆိုတဲ့ စာကြောင်းရေးထား တော့ စာဖတ်တဲ့သူအနေနဲ့ စိတ်ထဲမှာ ကသိကအောက်ဖြစ်သွား တတ်တယ်။)

(7) Wish (ဆုတောင်းဆန္ဒပြု) ပေးစာအဆုံးသတ်(နိဂုံး) ရေးပြီးပြီ ဆိုရင် ဆုတောင်း၊ မေတ္တာပို့တဲ့ စကားရေးသင့်ပါတယ်။ With best wishes, (အကောင်းဆုံးဆုတောင်းများနှင့်အတူ) ဒါမှ မဟုတ် Best regards, (အကောင်းဆုံးမေတ္တာများနှင့်အတူ) ဆိုပြီး ရေးသင့်ပါတယ်။

(8) Leave-taking (ခွဲခွာနှုတ်ဆက်ခြင်း) ခွဲခွာနှုတ်ဆက်တဲ့အခါမှာ ကိုယ်စာရေးမယ့်သူနဲ့ ကိုယ်နဲ့ ဘယ်လိုတော်စပ်တာလဲဆိုတာ သိဖို့လိုပါတယ်။ ဥပမာ- ကိုယ့်နာမည်က ဇော်ဇော်၊ မိဘတွေဆီ စာရေးတယ်ဆိုရင် တော်စပ်မှုက သားဖြစ်တဲ့အတွက် Your loving son, ဆိုပြီးရေးရပါမယ်။ ကိုယ့်နာမည်က မြမြဆိုရင် Your loving daughter, လို့ရေးရမှာပါ။ ဦးလေးဆီ၊ အဒေါ်ဆီ

ဆိုရင် Your loving nephew (တူ), Your loving niece (တူမ) ဆိုပြီးရေးရမှာပါ။ ဆရာ ဆရာမဆီစာရေးခိုင်းရင် Your obedient student, လို့ ရေးပါ။ သူငယ်ချင်းဆီစာရေးခိုင်းရင် Your loving friend, လို့ရေးပါ။ ဒါမှမဟုတ်ဘဲ နောက်ထပ်ရေးနိုင်တာတွေကတော့ Yours lovingly, Your love, Yours faithfully, Yours sincerely တို့ ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ပြီး ပေးစာရေးတဲ့အခါမှာ ဘယ်မေးခွန်းကို ဘယ်လိုကျ တွေသုံးပြီးရေးရမလဲဆိုတာ သိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပေးစာ အတွက် အသုံးများတဲ့ကျတော့ကို ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

Useful common phrases for letters (ပေးစာများအတွက် အသုံးများသော ဝါကျများ)

(၁) Beginnings (နိဒါန်းပျိုးခြင်း) နိဒါန်းမှာ အောက်ပါဝါကျတွေကို ရေးလို့ရပါတယ်။ Hi!/ How are the things? / How are you? / How's it going? / Thanks for your letter. / Lovely to hear from you. / Hope you're well. / Thank you/ Many thanks for your (recent/ last) letter/ postcard. / It was good/ nice to hear from you recently. / I'm sorry I haven't written/ been in touch for such a long time. / It's ages since I've heard from you. I hope you're well.

(၂) Asking for help (အကူအညီတောင်းခံခြင်း) အကူအညီတောင်းခံတဲ့ပေးစာ ရေးသားတဲ့အခါမှာ အောက်ပါဝါကျတွေ ကို ရေးလို့ရပါတယ်။ I would be grateful if you could .../ I would appreciate it if you could .../ Could you please ...? / I would like to know .../ I was wondering of you could help me ...

(၃) Asking for Information (ကိစ္စတစ်ခုအတွက် မေးမြန်းခြင်း) အကြောင်းအရာ ကိစ္စတစ်ခုကို မေးမြန်းတဲ့အခါမှာ အောက်ပါဝါကျတွေ ကို ရေးလို့ရပါတယ်။ I am writing to enquire about .../ I am writing to find out about.../ What I am looking for is .../ I would like to know about/ if

(၄) Moving the topic on (မိမိပြောချင်သောကိစ္စ စတင်ပြောရန် နိဒါန်းပျိုးခြင်း) Anyway, the reason I'm writing.../ I thought I'd write to tell/ ask you. / Anyway, I was wondering...

(၅) Referring to their news (ဝမ်းသာကြောင်း၊ ဝမ်းနည်းကြောင်းပြောခြင်း) Great news about... /Glad to hear that .../ Sorry to hear about...

(၆) Giving news (အကြောင်းအရာ ကိစ္စတစ်ခုနှင့်ပတ်သက်ပြီး အသိပေးခြင်း) Listen, did I tell you about ...? You'll never believe that .../ Oh, and another thing... This is just to let you know that .../ I thought you might be interested to hear about.../ By the way, have you heard about/ did you know that...?

(၇) Expressing satisfaction (ဝမ်းသာ၊ ကျေနပ်၊ အားရကြောင်း ပြောခြင်း) I was delighted to hear that .../ I was very happy to learn that.../ I was thrilled to find out that .../ I was glad to hear that .../ ... was very enjoyable.

(၈) Expressing concern / sympathy (စိုးရိမ်ပူပန်သောကရောက်ကြောင်း ပြောခြင်း) I was sorry to hear about ... (your accident/ illness)/ I am writing to express my concern about.../

(၉) Giving bad news (မကောင်းသတင်းပြောခြင်း) I regret to inform you that .../ I am sorry to tell you that .../ I regret to advise you that .../ I am afraid I have some bad news./ စာမျက်နှာ ၂၀ သို့ >>>

»» စာမျက်နှာ ၁၉ မှ

(၁၀) Giving good news (သတင်းကောင်းပြောခြင်း)

- I am pleased to inform you that .../
- I am delighted to tell you that .../
- I am happy to advise you that.../
- I thought you might like to know that .../

(၁၁) Giving reasons (အကြောင်းပြချက်ပေးခြင်း)

- This is because.../
- This is because of .../
- This is due to .../
- This is as a result of ... /
- This is owing to .../

(၁၂) Apologies (တောင်းပန်စကားပြောခြင်း)

- I'm sorry about .../ I am sorry that.../
- I'm very sorry for .../
- Please forgive me for .../
- I'd like to apologize for .../
- Please accept my apologies. /
- Please accept my sincere apologies. /
- I'm writing to apologize for missing your party but
- I'm afraid I was with flu. /
- I'm really sorry that I forgot to send you a birthday card but I was busy /

(၁၃) Commenting on something

(ကိစ္စတစ်ခုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထင်မြင်ချက်ပေးခြင်း)

- I'm sorry to hear/ learn.../
- I'm so pleased to hear .../
- It's great to hear .../
- What wonderful news about .../

(၁၄) Invitations (ဖိတ်ခေါ်ခြင်း)

- I'm/ We're having a party on Friday 20th and I/
- We hope you'll be able to come. /
- Would you like to come/
- go to see the film "Titanic" with me at the weekend? /
- Could you let me know if you can come to us? /

(၁၅) Requests (အကူအညီတောင်းခံခြင်း)

- I'm writing to ask for your help. /
- Could you do me a favour? /
- I wonder if you could help me./
- do me a favour. /
- I hope you don't mind me asking but could you (possibly) ...? / I'd be very grateful if you could help me./

(၁၆) Thanking/ Thank you/Congratulations/ Good luck

(ကျေးဇူးတင်၊ ချီးမွမ်းထောပနာပြု၊ ဆုတောင်းဆန္ဒပြု)

- Thanks. / Thank you. /
- Thank you very much. /
- Thanks in advance. /
- Thank you kindly. /
- I can't thank you enough. /
- No words can express my gratitude (thankfulness)./
- I am extremely grateful for.../
- I appreciate all your help/ advice. /
- I'm writing to thank you for your hospitality (or) the wonderful present. /
- Congratulations on passing your exams (or) your excellent exam results!
- I wish you good luck. /
- Good luck in/
- with your exams.
- Don't worry. I'm sure you'll do well/ pass.

(၁၇) Making suggestions and recommend

(အကြံဉာဏ်ပေးခြင်း၊ ထောက်ခံမှုပြုခြင်း)

- Why don't you ...? /
- Maybe you could ...? /
- How about ...? Would it be a good idea to ...? /
- Perhaps it would be a good idea to /

(၁၈) Endings/ Conveying regards

(ပေးစာအဆုံးသတ်တွင် မေတ္တာပို့သခြင်း)

- Give my love/ regards to ... /
- Say hello to your parents. /
- Hope to hear from you soon. /
- See you soon! / Write soon. Once again, thank you for all your help. /
- Please give my best regards to your family. /
- Please pass on my best wishes to your family. /
- Please give my regards to your family.

ပေးစာမေးခွန်းများနဲ့ပတ်သက်ပြီး စဉ်းစားပုံများကို နမူနာဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

(1) Write a letter to your cousin, Htar Htar who is going to sit for the matriculation examination, encouraging her not to worry about the examination and giving her some advice on how to study. (စာမေးပွဲဖြေတော့မယ့် ဝမ်းကွဲညီမ ထားထားကို စာမေးပွဲကို မစိုးရိမ်ဖို့နဲ့ စာဘယ်လို လေ့လာရမလဲဆိုတာ အကြံပေးတဲ့စာ)

နှစ်စကတည်းက စာကို ဂရုစိုက်လေ့လာတဲ့သူဖြစ်လို့ စာမေးပွဲအောင်မှာ သေချာတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း၊ စာတော်တဲ့ကျောင်းသူတစ်ယောက်ဖြစ်ပေမယ့် စာမေးပွဲအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေများနေမယ်ဆိုရင် စာမေးပွဲမှာ အမှားတွေ လုပ်မိတတ်ကြောင်း။

ဒါကြောင့် စာမေးပွဲကို မစိုးရိမ်သင့်ကြောင်း၊ ကိုယ်အားနည်းတဲ့ ဘာသာရပ်တွေကို အချိန်ပိုပြီး လေ့လာသင့်ကြောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်နိုင်ပြီလို့ထင်တဲ့ဘာသာရပ်တွေကိုလည်း နေ့စဉ်ပြန်လေ့လာသင့်ကြောင်း၊ မသိနားမလည်တာတွေရှိရင် ဆရာ ဆရာမတွေကို မေးမြန်းသင့်ကြောင်း၊ စာမေးပွဲနီးလာတဲ့အတွက် ကျန်းမာရေးနဲ့ အစားအသောက်အထူးဂရုစိုက်သင့်ကြောင်း၊ ညမအိပ်ဘဲ စာလေ့လာတာတွေကို ရှောင်ကြဉ်သင့်ကြောင်း၊ ဒီအချက်တွေကို လိုက်နာရင် စာမေးပွဲမှာ အခက်အခဲမရှိဖြေဆိုနိုင်မှာ ဖြစ်ကြောင်း စတဲ့အချက်တွေကို ရေးသားသင့်ပါတယ်။

(2) Write a letter to your parents, who live in Mandalay, asking them to send you a new watch and explaining to them why you need it.

(နာရီအသစ်တစ်လုံးလိုချင်တဲ့အကြောင်းနဲ့ ဘာကြောင့်လိုချင်တာလဲဆိုတာ မိဘတွေဆီကိုပြောတဲ့စာ)

လူတိုင်းအတွက် အချိန်ဟာ အရေးပါတဲ့အကြောင်း၊ ကျောင်းသားတစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့အတွက် အချိန်မှန်သိဖို့ ပိုလိုအပ်ကြောင်း၊ မေမေတို့ဝယ်ပေးထားတဲ့နာရီက ဟောင်းနွမ်းနေပြီဖြစ်တဲ့အကြောင်း၊ အချိန်မှန်ကို မပြတော့ကြောင်း၊ အခုအချိန်မှာ နာရီမရှိတဲ့အတွက် အချိန်မှန်သိချင်ရင် သူငယ်ချင်းတွေကို မေးမြန်းရကြောင်း။

စာကျက်မှတ်တဲ့အခါမှာ ဘာသာရပ်တွေကို အချိန်ကန့်သတ်ချက်နဲ့ ကျက်မှတ်ရတာဖြစ်ကြောင်း၊ နာရီအသစ်တစ်လုံး အမှန်တကယ်လိုအပ်ကြောင်း၊ အဖိုးတန်နာရီ မလိုအပ်ကြောင်း၊ အချိန်မှန်သိရရင် အဆင်ပြေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အဲဒီနာရီလေးကို ပတ်ထားတဲ့ အချိန်တိုင်း ဖေဖေ မေမေတို့ကို သတိရနေမှာဖြစ်ကြောင်း၊ စာမေးပွဲအောင်အောင် ကြိုးစားမယ်လို့ ကတိပေးကြောင်း စတဲ့အချက်တွေကို ရေးသားသင့်ပါတယ်။

ပေးစာရေးနည်းတွေကို မှတ်သားပြီးရင် အက်ဆေးရေးနည်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို ဆက်လက်လေ့လာမှတ်သားပါ။

အက်ဆေးအမျိုးအစားများ

(၁) Narrative Essay (ဖြစ်စဉ်ပြအက်ဆေး)

အဖြစ်အပျက်တစ်ခု(သို့) အဖြစ်အပျက်များအကြောင်း ဖော်ပြတဲ့အက်ဆေး။ (အတ္ထုပ္ပတ္တိ၊ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်း၊ ပွဲတော်၊ အလှူပွဲ၊ သဘာဝဘေး၊ ပျော်ပွဲစား စတဲ့အကြောင်းတွေဖြစ်ပါတယ်။)

(၂) Descriptive Essay (သရုပ်ဖော်အက်ဆေး)

လူ၊ နေရာ၊ အရာဝတ္ထုတွေရဲ့အကြောင်းကို ဖော်ပြတဲ့အက်ဆေး။ စာရေးသူရဲ့ထင်မြင်ချက် ဖော်ပြခွင့်မရှိပါ။ (အပင်၊ တိရစ္ဆာန်၊ သတ္တုတွင်းထွက်များ၊ မြို့၊ နိုင်ငံ၊ အဆောက်အအုံ၊ လေယာဉ်ပျံ၊ စက်ရုပ်စတဲ့ တီထွင်ထုတ်လုပ်မှုပစ္စည်းအကြောင်း ဖြစ်ပါတယ်။)

(၃) Imaginative Essay (စိတ်ကူးယဉ်အက်ဆေး)

စာရေးသူက အဖြစ်အပျက်တစ်ခုမှာ စိတ်ကူးယဉ်ပြီးရေးတဲ့အက်ဆေးဖြစ်ပါတယ်။ (ကျွန်တော် ထီပေါက်ခွဲမယ်ဆိုရင်...)

(၄) Reflective Essay (ဆင်ခြင်သုံးသပ်ဖော်ညွှန်းအက်ဆေး)

စာရေးသူရဲ့ အတွေးတွေဆင်ခြင်သုံးသပ်မှုတွေကို ရေးသားတဲ့အက်ဆေးဖြစ်ပါတယ်။ (ရိုးသားမှု၊ အမှန်တရား၊ ပညာရေး..)

(၅) Expository Essay (ဖွင့်ဆိုရှင်းပြအက်ဆေး)

အကြောင်းကိစ္စတစ်ခုကို တိတိကျကျ ဖွင့်ဆိုရှင်းပြတဲ့အက်ဆေးဖြစ်ပါတယ်။ (နေအဖွဲ့အစည်း၊ လယ်ယာလုပ်ငန်း၊ ကဗျာရေးဟန်...)

(၆) Argumentative Essay (ကြောင်းကျိုးပြအက်ဆေး)

ကိစ္စတစ်ခုအပေါ် အကျိုး၊ အကြောင်း ဖွင့်ဆိုရှင်းလင်းတဲ့အက်ဆေးဖြစ်ပါတယ်။

အက်ဆေးကောင်းတစ်ပုဒ်မှာ ပါဝင်ရမယ့် အချက်တွေကတော့

(၁) Unity (ညီညွတ်မှု) အက်ဆေးကောင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ဖို့အတွက် ဝါကျတွေဟာ ခေါင်းစဉ်ပါ အကြောင်းအရာနဲ့ ညီညွတ်မှုရှိရမယ်။

(၂) Order (အစီအစဉ်) ဝါကျအထားအသို အစီအစဉ်ကျနမှုရှိရမယ်။ စ၊ လယ်၊ ဆုံး ညီညွတ်မျှတရမယ်။

(၃) Brevity (ကျစ်လျစ်တိုတောင်းမှု) ဝါကျတွေဟာ ဖောင်းပွမှုမရှိဘဲ ကျစ်လျစ်တိုတောင်းမှုရှိရမယ်။

(၄) Style (စာရေးဟန်) ကိုယ်ပိုင်စာရေးဟန်ရှိရမယ်။ တိုတိုရှင်းရှင်းထိထိမိမိ ရေးရမယ်။

(၅) The Personal Touch (ကိုယ်ပိုင်ထင်မြင်ချက်) ကိုယ်ပိုင်ထင်မြင်ချက်တွေ၊ အယူအဆတွေ ထည့်ရေးရမယ်။ ဒီလောက်ဆိုရင် ပေးစာနဲ့ အက်ဆေးတွေရေးတဲ့အခါ ဆောင်ရန်၊

ရှောင်ရန်အချက်တွေကို သိရှိနားလည်ပြီလို့ ယူဆပါတယ်။ နောက်ထပ်တိုက်တွန်းချင်တာကတော့ ပေးစာနဲ့အက်ဆေးတွေကို များများဖတ်ပါ။ အက်ဆေးရေးတဲ့သူက ဒီခေါင်းစဉ်ကို ဘယ်လိုပုံစံအတွေးနဲ့ ရေးသွားလဲဆိုတာစဉ်းစားပါ။ ကိုယ်သာဆိုရင် ဘယ်လိုအတွေး၊ အယူအဆနဲ့ ရေးမှာလဲ စဉ်းစားသုံးသပ်ပါ။ ဖတ်တဲ့အခါမှာ ကိုယ်ကြိုက်တဲ့ ဝါကျတွေတွေ့ရင် လိုတဲ့အခါ ထုတ်သုံးလို့ရအောင် အလွတ်သာကျက်လိုက်ပါ။ ပေးစာနဲ့ အက်ဆေးအပုဒ်ရေများများ ဖတ်ထားမယ်ဆိုရင် ဘယ်ခေါင်းစဉ်ကို ဘယ်လိုပုံစံနဲ့ ချဉ်းကပ်ရေးသားရမလဲဆိုတာကို အလွယ်တကူ သိရှိနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ စုဆောင်း၊ အတုယူ၊ ပြန်ပြုစု (စု၊ တု၊ ပြု) နည်းလမ်းနဲ့သွားပါ။ ဒါကြောင့် များများဖတ်၊ ဝါကျပုံစံအရေးအသားတွေကို အတုယူပြီးတော့ ကိုယ်ပိုင်တစ်ပုဒ်ဖြစ်အောင် ပြန်ဖန်တီးရေးသားပါ။

အောက်ပါအက်ဆေးခေါင်းစဉ်ပါအကြောင်းအရာတွေကို ဦးစားပေးကျက်မှတ်ထားပါ။

1. The pros and cons of the use of mobile phones
2. Health is wealth
3. Smoking is harmful to our health
4. How to keep our surroundings clean
5. The most useful inventions for students
6. Benefits of getting up early
7. Advantages of reading newspaper
8. Unity is strength
9. The most enjoyable festival in Myanmar
10. The duties of a good student
11. Beauty spots in Myanmar
12. Some things that we cannot buy
13. How to keep fit
14. Experience is the best teacher
15. If there is a will, there is a way

သားတို့ သမီးတို့အားလုံး ကျန်းမာပျော်ရွှင်ကြပါစေ။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို အခက်အခဲမရှိ ဖြေဆိုနိုင်ပြီး ဂုဏ်ထူးပန်းများ ဆွတ်ခူးနိုင်ပါစေ။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်ရဲစခန်းနှင့် ပခုက္ကူမြို့နယ်ရှိ ပခုက္ကူ-ပေါက် အများပြည်သူသွား ကားလမ်းအား PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက လက်လုပ်မိုင်း/ပုံးများဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်းများ ပြုလုပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်ရဲစခန်းအား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီက PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားနှစ်ဦးက ဆိုင်ကယ် တစ်စီးဖြင့် ရဲစခန်း၏ တောင်မှမြောက်သို့ မောင်းနှင် လာကာ လက်လုပ်မိုင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ထွက်ပြေးသွား

ကြောင်းသတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ပေါက်ကွဲခြင်းမရှိသေးသည့် လက်ပစ်ပုံး တစ်လုံးအား တွေ့ရှိရသဖြင့် အများ ပြည်သူ အသက်အန္တရာယ်မရှိစေရေး သက်ခွဲပြုလုပ် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။
အလားတူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်

ညောင်ပင်လှကျေးရွာအနီးရှိ ပခုက္ကူ-ပေါက် အများပြည်သူသွားကားလမ်းအား မတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် သမားများက လက်လုပ်မိုင်းများဖြင့် ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။
အဆိုပါ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ကတ္တရာလမ်း

အနည်းငယ် ပေါက်ပြဲပျက်စီးခဲ့ပြီး လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အများပြည်သူ အေးချမ်းစွာ သွားလာနိုင်ရေး လိုအပ်သည့်လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



လက်လုပ်မိုင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်းခံရသော ရေစကြိုမြို့နယ်ရဲစခန်းရုံး။



ဖောက်ခွဲရင်းလင်းခဲ့သော လက်လုပ်မိုင်း အစိတ်အပိုင်းများ။



ပခုက္ကူ- ပေါက် အများပြည်သူသွားကားလမ်းတွင် မိုင်းပေါက်ကွဲမှု။

ကသာမြို့၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

ကသာ မတ် ၂၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကသာမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ ကသာခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်း ကျော်ကျော်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကသာခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်ဇော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မရရှိသေးသည့် အသက် ၁၆ နှစ်နှင့်အထက်ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူစုစုပေါင်း ၄၀၀ တို့အား ကသာမြို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး



တို့က နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အေးမြသက်ထား

ဝန်ထမ်းများအား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ်၌ မိုးရာသီမှ စတင်၍ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မည့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများအား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက လယ်ဝေး မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ သင်တန်းသို့ နေပြည်တော် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မြမြလွင်၊ ပိုးမွှားတာဝန်ခံ ဦးမျိုးနိုင်၊ မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်ဌေးဌေးရီ၊ မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဦးဇော်နိုင်၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် တောင်သူပညာပေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မည့် ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၃၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သောင်းကို

ရိုးရိုးမီးလုံး မီးချောင်းများအစား ဓာတ်အားသက်သာစေသည့် Energy Saving Lamps များကို အသုံးပြုသင့်ပါသည်

Green Hills Condo အခန်းအမှတ် (၅/ဘီ)၊ (၅)လွှာ၊ (၁၇၈၀) စတုဂံပုံပေး အမှတ်(၁၉/စီ)၊ စိမ်းလှေမရိပ်သာလမ်း၊ (၇) ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆိုင်ရာကြေညာချက်

အထက်ပါ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းဥပစာအား ပိုင်ဆိုင်သူများဟု ဝန်ခံကတိပြုသော ဦးနေဝင်း [၁၂/၉ကတ(နိုင်) ၀၅၅၇(၉) နှင့် ဦးစိုးကျော် [၁၂/လသန(နိုင်) ၀၀၆၅၄၃] တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်၏အမှုသည်က ဝယ်ယူရန် သဘောတူကတိ စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအရောင်းအဝယ်အပေါ် ဆိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူမည်သူမဆို ဤကြေငြာ ပါနေမှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးခင်မောင်မြင့် B.A(Law), LL.B.,DL Graduate (WIPO-Switzerland), Advocate (No.2269/82)
MAC Tower, # ၅၆၁ (ပထမထပ်)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ (၃၅ လမ်းထောင့်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၇)၊ လှနေရပ်ကွက် အမှတ်(၇/အရှေ့)၊ အောင်သပြေအရှေ့(၈)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၈၈)၊ (အလျားပေ ၄၀xအနံပေ ၆၀)၊ (၂၄၀၀)စတုဂံပုံပေးအကျယ်အဝန်းရှိ မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ် ထားသော သံကွက်ကရစ်(၂)ခန်းတွင်(၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ၏ (၄)လွှာ၊ မျက်နှာမူလျှင် “ယာ”ဘက်အခန်းဖြစ်သော အခန်းအမှတ် (B-4)ဟုခေါ်တွင်သည့် ပေ (၁၈x၅၄)ရှိ တိုက်ခန်းအပေါ်အထပ် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်အလုံးကို မြေရှင်နှင့်ကန့်ထရိုက်တာတို့ ချုပ်ဆိုသော (၂၅-၁-၂၀၁၅)ရက်စွဲပါ စာချုပ်အရ ကန့်ထရိုက်တာ ပိုင်ဆိုင်သည့်တိုက်ခန်းအား ဦးစည်သူ[၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၇၅၀၈၁]မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိပါသည်ဟု ဝန်ခံကတိပြု ပြောဆိုကာ ရောင်းချသဖြင့် ထိုတိုက်ခန်းအား ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သော ဒေါ်သင်းသင်းအေး [၁၄/ဗဟန(နိုင်) ၀၈၉၇(၆)မှ (၉-၆-၂၀၁၅)ရက်တွင် ထိုတိုက်ခန်း၏ တန်ဖိုးငွေအားလုံးအား ပေးချေ၍ တိုက်ခန်းအား လက်ရောက်လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်သင်းစုစုနီ(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၅၁)
အမှတ်(၁၃၂)၊ ပထမထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၈၅၃၆၁၉၇၆၉

ဦးခင်မောင်သန်း(ခ)ဘာဘူလေးနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ဥက္ကံမြို့၊ အနော်ရထာရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်-၂၊ ပေါက်ကွန်းတောင်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၇)၊ ဧရိယာ (၀.၀၃၁)ဧက၏ ထက်ဝက် ဖြစ်သော မြေကွက်နှင့်မြေပေါ်ရှိ နေအိမ်ဆိုင်ခန်းများအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် တို့အား ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်အေးသန်း၊ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်အမှတ်-TKI-၁၂၀၆၁၄ ကိုင်ဆောင်သူမှ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံး၏ စာချုပ်အမှတ်- ၈၂/၂၀၀၄၊ မေတ္တာဖြင့် အပိုင်ပေးကမ်းခြင်းစာချုပ်အရ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ် ပါသည်။

သို့ပါ၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေပိုင်ဆိုင်သည့် အထက်ပါမြေကွက်နှင့်နေအိမ် ဆိုင်ခန်း (၂) ခန်းတို့နှင့် ပတ်သက်ပြီး လူကြီးမင်းနှင့်တကွ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမှ ဝင်ရောက် စွက်ဖက်ခွင့်မရှိပါကြောင်း လူကြီးမင်းထံသို့ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ထားပြီးဖြစ်ပါ သည်။ အကယ်၍ လူကြီးမင်းက ဆက်လက်နေထိုင်ယှက်နေပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရေး ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ခင်အေးသန်း
ဦးရန်နိုင်အောင်(ခ)ဦးစိုးဖြူ
ဥပဒေစာပေပါရဂူဘွဲ့
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၃၈၁၇/၂၅-၆-၂၀၀၅)
လိပ်စာအမှတ်-၁၇၇၊ သီတာအလမ်း၊
အုတ်ဖိုလှေကွက်၊ သန်လျင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၉၆၀၂၇၈၀၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၆၅)၊ ပြည်တော်သာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၈၁/က)၊ မြေအကျယ်အဝန်း (၂၀၀x၆၀၀ပေ)၊ ဧရိယာ(၀.၀၂၇)ဧက၊ (၁၂၀၀) စတုဂံပုံပေးပေရှိ နှစ်(၆၀) မြေငှားဂရန် မြေကွက် နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှု မြေယာဌာနရှိ မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးလှမိုးဦး [၁၂/ဒဂတ(နိုင်) ၀၀၂၉၇၅] အမည်ဖြင့် အမည်ပေါက်မှတ်သားတည်ရှိပြီး အမည်ပေါက်ထံမှ (ဖခင်) ဦးတင်ထွန်းသည်(၃-၁၂-၂၀၀၆) ရက်တွင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ဦးတင်ထွန်းမှာ ကွယ်လွန်သွားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ၎င်း၏ တရားဝင် အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ သားသမီးများဖြစ်ကြသော ဦးတင်ဝင်း ထွန်း[၁၂/ဒဂတ(နိုင်) ၁၄၄၄၄၃] +၅ တို့မှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်လာခဲ့ပြီး မိမိတို့ သာလျှင် တရားဝင်လက်ရှိ လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင် ကြောင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာ ပြန်လည်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းရောင်းချရန် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေထံသို့ စကားကမ်းလှမ်းလာရာ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်သော တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးမြောက်အောင်မြင်သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်ယုညိုကြည်(LLB) (စဉ်-၁၄၄၀၆) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၅၄၄/ခ)၊ သဒ္ဒါလမ်း(၂၀)၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၄၄၅၄၅၊ ၀၉-၇၉၅၆၀၈၆၃၊ ၀၉-၇၉၆၀၈၀၈၀၂

ဒေါ်ကေကေနိုင်(LLB) (စဉ်-၅၃၃၄၄)
အထက်တန်းရှေ့နေ

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၇)၊ လှနေရပ်ကွက် အမှတ်(၇/အရှေ့)၊ အောင်သပြေအရှေ့(၈)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၈၈)၊ (အလျားပေ ၄၀xအနံပေ ၆၀)၊ (၂၄၀၀)စတုဂံပုံပေးအကျယ်အဝန်းရှိ မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ် ထားသော သံကွက်ကရစ်(၂)ခန်းတွင်(၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ၏ (၅)လွှာ၊ မျက်နှာ မူလျှင် “ယာ”ဘက်အခန်းဖြစ်သော အခန်းအမှတ် (B-5)ဟုခေါ်တွင်သည့် ပေ(၁၈x၅၄) ရှိ တိုက်ခန်းအပေါ်အထပ် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် ကန့်ထရိုက်တာ ပိုင်ဆိုင်သည့်တိုက်ခန်းအား ဦးစည်သူ[၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၇၅၀၈၁]မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိပါသည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုပြောဆိုကာ ရောင်းချသဖြင့် ထိုတိုက်ခန်းအား ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သော ဒေါ်နန်းစပါယ်လှိုင်[၁၄/ ၀၁မ(နိုင်) ၀၈၉၇(၆)မှ (၂၅-၃-၂၀၁၅)ရက်တွင် ထိုတိုက်ခန်း၏ တန်ဖိုးငွေအားလုံး အားပေးချေ၍ တိုက်ခန်းအား လက်ရောက်လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်သင်းစုစုနီ(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၅၁)
အမှတ်(၁၃၂)၊ ပထမထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၈၅၃၆၁၉၇၆၉

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကွက်မြို့သစ်၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ အင်းဝလမ်း၊ အမှတ်(၅၁၄)ဟုခေါ်တွင်သော မြေအကျယ်(၄၀x၆၀)ပေရှိ ဦးစိုးမြင့်(LL/ RGN-၀၀၆၈၉၀)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား အမည်ပေါက်ထံမှ အထူးကူးသီးသန့်လွှဲပြောင်းခွင့်အရပ်ရပ် [၁၂/တမန(နိုင်) ၀၀၃၄၄၃]နှင့် အမည်ပေါက်ထံမှ အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးစော်ဝင်းထွန်း [၁၂/တမန(နိုင်) ၀၇၅၁၀၅]တို့မှ မိမိတို့သာပိုင်ဆိုင်ကြပြီး အရပ်အရင်း ကင်းရှင်းစွာဖြင့် ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ကမ်းလှမ်းပြောဆိုချက်အရ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ များမှဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်သီတာအေး(LLB, D.B.L, D.M.L)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၀၇)
အမှတ်(၁၆၇)၊ ဧရာ(၉)လမ်း၊ (၂၃)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၀၆၅၄၊ ၀၉-၇၆၅၄၀၆၅၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးကြောင်းကောလိပ် သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

“ကြေညာစာ”

မြန်မာနိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးကြောင်းကောလိပ်၊ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ အရာရှိလောင်း ဒီပလိုမာသင်တန်းများကို ၂၀၂၂-ခုနှစ်၊ မေလတွင် ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါသည်-

Table with 3 columns: Course Name, Duration, and Details. Includes courses like CD/49, CE/47, CME/2, Diplomas in Nautical Studies, Maritime Technology, and Marine Electrical Technology.

ရတနာ သစ်တော ပြည့် သွေး ကြော သစ် တော ရတနာ ထိန်း သိမ်း ပါ

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်ဆင့်စာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုစွဲပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၁ နှင့် ၅) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၇၈

“ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း” ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်/တောင်ရပ်ကွက်၊ ကြေး ပန်းတိမ်လမ်း၊ အမှတ်(၉)၊ မြေညီခန်း(ဘယ်+ညာ)၊ အကျယ်အဝန်း (၁၂.၃x ၇၀)ပေရှိ တိုက်ခန်း (၂)ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်း(၂)ခန်းရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရောင်းချသူ ဒေါ်ခင်ဝင်းစိန် [၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၄၇၄၈၅] မှ (၅-၅-၂၀၂၆)နေ့စွဲ “မေတ္တာဖြင့်အပိုင်ပေးအပ်ခြင်းကတိစာချုပ်”နှင့် (၂၀-၅-၂၀၂၆) နေ့စွဲပါ “နှစ်ဦးသဘောတူ အိမ်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကတိ စာချုပ်”တို့ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သော ဒေါ်မေသူဇာထွေး [၁၂/မဂတ (ပြ) ၀၀၀၆၄၂]က ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၀/မြို့မမြောက်ရပ်၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-ရတနာဒီပလိုမာကွက်မှ မြေဧရိယာ(၀.၁၀)ဧကရှိ မြေကွက် အမှတ်(၂-၂၀၇၁၁)၏ နှစ်(၃၀)မြေငှားစာချုပ်မှရင်း ပျောက်ဆုံးသွားသဖြင့် မြေငှားစာချုပ်မိတ္တူမှန်ထုတ်ပေးပါရန် မြေကွက်အမည်ပေါက် ဒေါ်တင်ရွှေ(ဘ) ဦးဘိုးရုံ [၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၃၀၆၃၉]မှ လျှောက်ထားလာမှုအား ဌာနမှလုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီး ကန့်ကွက်သူမရှိသဖြင့် မြေငှားစာချုပ် မိတ္တူမှန်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါမည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ဥတ္တရသီရိမြို့၊ ရတနာသီရိရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄/ ဥတ္တရသီရိအနောက်ရပ်၊ မြေဧရိယာ(၂.၂၈)ဧက၊ မြေကွက် အမှတ်(၀၀-၁၆)၊ ဦးမောင်ရွှေ(ဘ)ဦးစိန်မောင်[၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၆၆၇]အမည်ပေါက်၊ နှစ်(၃၀) မြေငှားစာချုပ်မြေကွက်ကို ဦးအောင်ကိုကိုဟန်(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ[၉/ခအေ (နိုင်)၀၀၀၈၄၅၁]၊ ဒေါ်မိုးမိုးစိန်(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ[၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၈၄၅၂]နှင့် ဦးအောင်ကိုကိုမင်း(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ[၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၈၄၅၂]တို့၏ အမည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်မေတ္တာဖြင့်အပိုင်ပေးကမ်းခြင်းစာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ/ မြေရာဇဝင် ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လျှောက်ထားမှုအနေဖြင့် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား နှင့်လုံစာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅) ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာဇဝင် ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ ဘောကသီရိအထူးပြောပြသည့်ရပ်ကွက်အမှတ်(၁)၊ ကားဂိတ် ဆိုင်ခန်းအမှတ်(က-၈)ဆိုင်ခန်းအား ဦးမိုးမိုးကျော်(ခ)မင်းသွ[၁၂/သယက(နိုင်) ၀၃၁၉၂]၊ အမှတ်(၂၀)၊ ၄၀လမ်း၊ (၃၀)ရပ်ကွက်၊ သယ်ယူကုန်သွယ်ရေးကန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့သို့ ထုတ်ပေးထားသော ဆိုင်ခန်းပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများပျက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ရပ်ကွက်(၈)ခရပ်၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်များ၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင် လွှာများဖြင့် စာအုပ်မိတ္တူမှန်ထုတ်ပေးပါရန် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ အခွန်ဌာနသို့ လျှောက်ထားလာပါသည်။

အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ သင်းဝင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၄၅)၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားကရန်မြေအမျိုးအစား(၄၀x၆၂)ပေ၊ (၂၄၈၀) စတုဂံပေ(၀.၀၅၆)ဧကအကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ် ထားသော နေအိမ်အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့သည် ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း[၉/တာသန(နိုင်)၀၀၃၄၇၂]အမည်ပေါက်ပြီး ယခုရောင်းချသူ ဒေါ်လှလှယု [၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၂၉၀၆၂]က ရန်အမည်ပေါက်ထံမှ အဆက်ဆက်အရောင်းအဝယ် ကတိစာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူလက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားကာ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝရှိကြောင်း တာဝန်ယူဝန်ခံလျက် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းလာသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် မြေကွက်နှင့် နေအိမ်စိစစ်တစ်ဒေသအဖြစ် စရန်ငွေတချို့အပိုကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ယင်းမြေကွက်နှင့် နေအိမ်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်များ ရှိသည်ဟုဆိုရန်မှ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်း များ၊ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများနှင့် တရားရုံးကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ရုံးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စ ပြီးဆုံးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ဟံသာရုံမြို့နယ်အိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ်(၂၅၈)၊ အခန်း (၃၀)ကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးလှမြင့်[၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၀၀၁၆၅] အမည်ဖြင့် ထုတ်ပေးထားသည့် အိမ်ပေါက်ရောက်နေထိုင်ခွင့် အကြောင်း ကြားစာမူရင်းစာရွက်သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် မိတ္တူမှန်ထုတ်ယူခွင့်ပြု ပါရန် ဦးလှမြင့်မှ လျှောက်ထားလာပါသည်။ ထုတ်ပေးရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက ကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၁၄)ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

တောင်ဥတ္တလာပမြို့နယ်၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ မြင်သာတိုးချဲ့(၃)၊ အမှတ်(၄၀/က)ရှိ (Hall) ၆ ထပ်တိုက်အဆောက်အအုံ၏ (၆-လွှာ)၊ (၁၈၀x ၄၉ ပေ)ခန့်ရှိ ရေ မီး အစုံပါဝင်သည့် တိုက်ခန်းအား ဝယ်ယူရန် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အထက်ပါတိုက်ခန်းအား ပိုင်ဆိုင်မှု အဆက်အဆက် စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သည့် ဦးခင်လှိုင်[၁၂/တမန(နိုင်)၀၄၄၃၉၆]ကိုယ်စား သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှမွန်သင်း[၁၂/တမန(နိုင်)၀၄၈၅၅၅]ထံမှ ဒေါ်အိမ်သုဉ်းသိန်း[၇/တတပ(နိုင်) ၀၇၉၈၇၂]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ သည်။ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူများအနေဖြင့် ခိုင်မာသော စာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ဥတ္တရသီရိမြို့၊ ရတနာသီရိရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄/ ဥတ္တရသီရိအနောက်ရပ်၊ မြေဧရိယာ(၂.၂၈)ဧက၊ မြေကွက် အမှတ်(၀၀-၁၆)၊ ဦးမောင်ရွှေ(ဘ)ဦးစိန်မောင်[၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၆၆၇]အမည်ပေါက်၊ နှစ်(၃၀) မြေငှားစာချုပ်မြေကွက်ကို ဦးအောင်ကိုကိုဟန်(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ[၉/ခအေ (နိုင်)၀၀၀၈၄၅၁]၊ ဒေါ်မိုးမိုးစိန်(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ [၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၈၄၅၂]နှင့် ဦးအောင်ကိုကိုမင်း(ဘ)ဦးမောင်ရွှေ [၉/ခအေ(နိုင်)၀၀၀၈၄၅၂]တို့၏ အမည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်မေတ္တာဖြင့်အပိုင်ပေးကမ်းခြင်းစာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ/ မြေရာဇဝင် ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လျှောက်ထားမှုအနေဖြင့် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက် အထား နှင့်လုံစာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလ အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/ မြေရာဇဝင် ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

ဒေါ်သိန်းသိန်း၊ ဦးလှမြင့်၊ ဒေါ်ခင်မာနင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကျွန်းလုံးဥသျှောင်ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်နုဝင်းမေ[၉/ခအေ(နိုင်)၀၄၂၅၀၈]၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကျွန်းလုံးဥသျှောင်ရပ်ကွက် (၅၀၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၅၅)၊ ဧရိယာ(၀.၀၄၂)ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ တိုးတင်မြေကွက်သည် ဒေါ်သိန်းသိန်း အမည်ပေါက် မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုမြေကွက်အတွင်းမှ အနောက် ဘက်ခြမ်း ဧရိယာ(၀.၀၀၈၃)ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ တိုးတင်မြေကွက်အား ဒေါ်သိန်းသိန်းထံမှ ဦးမောင်ဝင်း၊ ဒေါ်သိန်းဌေးဦးတို့က (၁၀-၂-၂၀၂၀) ရက်တွင် မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းရုံး၌ လက်ရောက်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အဆိုပါ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၅) မြေကွက်၏ ကျန်ဧရိယာ ဖြစ်သော (၀.၀၃၄၉)ဧကအကျယ်အဝန်းကိုသာ ဒေါ်သိန်းသိန်းက ပိုင်ဆိုင် ပါသည်။

အဆိုပါ မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကျွန်းလုံးဥသျှောင် ရပ်ကွက် အကျယ်အဝန်းရှိ (၅၀၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၅) မြေကွက်အတွင်းမှ အနောက်ဘက်ခြမ်း ဧရိယာ(၀.၀၀၈၃)ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ တိုးတင်မြေ ကွက်အစိတ်အပိုင်းသည် ဦးမောင်ဝင်းနှင့် ဒေါ်သိန်းဌေးဦးတို့၏ သမီးများဖြစ်ကြသော ဒေါ်နုဝင်းမေ ဒေါ်တိုးတိုးလှနှင့် ဒေါ်ဝေဝေထွန်းတို့မှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်လာခဲ့ကြပါသည်။ သို့သော် ဒေါ်သိန်းသိန်း၊ ဦးလှမြင့်၊ ဒေါ်ခင်မာနင်းတို့က ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်သော ဧရိယာ(၀.၃၄၉)ဧက အကျယ်အဝန်း ရှိ မြေကွက်အပြင် အဆိုပါ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၅)၊ ဧရိယာ(၀.၀၄၂)ဧက တစ်ကွက်လုံးအား မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(၁)သို့ ပေါင်နှံထားကြောင်း သိရှိ ရပါသည်။

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးဟာ အနိမ့်ဆုံးအဆင့် ပြည်သူလူထုကို ကာကွယ်ရန်၊ အမြင့်ဆုံးအဆင့် နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်တဲ့ ဒို့တာဝန်အရေး(၃) ပါးကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်တို့ တပ်မတော်သားများဟာ ကိုယ်ပိုင် ဆန္ဒနဲ့အညီ ပုဂ္ဂလိကသဘောမဟုတ်ဘဲ အများအကျိုးအတွက် ကာကွယ်ရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က (၁)နှစ် ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း၊ ဓပုဒ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဟိုတယ်နှင့် ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများနှင့် အများပြည်သူအပန်းဖြေနေရာများအား အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မည့် တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
 နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များမှ ပြည်သူလူထု အထိတ်အလန့်ဖြစ်စေရန် အတွက် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများအား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းစသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များအား ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိစေရေး ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်းများကို နေ့/ညမပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အေးချမ်းစွာ

နေထိုင်လိုသည့် တာဝန်သိပြည်သူတစ်ဦး၏ သတင်းပေးပို့ချက်အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် လမ်းမတော်မြို့နယ် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရုပ်ရှင်ရုံများ အား အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသူ စည်သူရှိန် (၃၈)နှစ်နှင့်အတူ မြတ်မြတ်ခိုင် (၅၇)နှစ်၊ ရဲလွင်ရှိန် (၃၁)နှစ်၊ သက်အောင်ရှိန် (၂၉)နှစ်၊ မင်းချမ်းမွန် (၂၀)နှစ်

တို့ကို လက်လုပ်မိုင်း သုံးလုံး၊ လက်ကိုင်ဖုန်း ခြောက်လုံးတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ စည်သူရှိန်၏ ထွက်ဆို ချက်အရ မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် ရွှေနံ့သာ ကျေးရွာ၌ တရားခံ သန့်ဇင်(ခ)သန့်ဇင်ဦး (၃၆) နှစ်ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်း၏ ထွက်ဆိုချက်အရ စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ ။



ချိန်ကိုက်လက်လုပ်ဗုံး သုံးလုံး။



၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင် တောင်ကြီးမြို့ ကျောင်းကြီးစုရပ်ကွက် စမ်းရေတွင်းလမ်း၌ သူရထွန်း(ခ) ဖိုးသောကြာနှင့်အတူ သိမ်းဆည်း ရမိသည့် လက်နက်/ခဲယမ်း မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



လက်ကိုင်ဖုန်း ခြောက်လုံး။

၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၃ ရက်တွင် လမ်းမတော်မြို့နယ် (၁၂) ရပ်ကွက် ပြည်လမ်း ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၌ တရားခံ များနှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား MRTV မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
 ၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၅ နာရီမှစတင်၍ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ အခမ်းအနား ကျင်းပပုံများကို MRTV-HD၊ MRTV News Channel၊ MWD Channel၊ MWD Variety Channel၊ MITV၊ MOI Website၊ MOI Youtube၊ MRTV Website နှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယို၊ သဇင် FM၊ မန္တလေး FM၊ ပုဇွန်တီ FM၊ ရွှေ FM၊ ပတ္တမြား FM နှင့် ချယ်ရီ FM တို့မှ တိုက်ရိုက် (LIVE) ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ သံဃာတစ်ပါးနှင့် အပြစ်မဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်၍ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး လုယက်ယူဆောင် စာမျက်နှာ » ၁၅

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၃၁၇ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်း မှာ ၁ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိ စာမျက်နှာ » ၁၈

လေ့လာစရာအင်္ဂလိပ်စာ စာမျက်နှာ » ၁၉၊ ၂၀